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Γιώργος 
Παπαγεωργίου 
«∆εν πιστεύω 
στα στερεότυπα»

σελ. 37

Η καλή τηλεόραση 
και πάλι 
στο επίκεντρο

σελ. 16-17

ΑΝΤΙ ΓΙΑ 
ΕΠΕΝ∆ΥΣΕΙΣ 
ΕΦΕΡΑΝ 
ΠΟΛΩΣΗ
ΚΑΜΙΑ ΝΕΑ ΕΠΕΝ∆ΥΣΗ ΗΠΑ ΣΤΗ ∆ΕΘ, 
ΟΙ ΚΑΝΑ∆ΟΙ ΖΗΤΟΥΝ 750 ΕΚΑΤ. ΕΥΡΩ 
ΑΠΟ ΤΟ ∆ΗΜΟΣΙΟ ΓΙΑ ΤΙΣ ΣΚΟΥΡΙΕΣ

ΤΑ ΑΠΟΤΕΛΕΣΜΑΤΑ ΤΗΣ ΜΟΝΟΜΑΧΙΑΣ 
ΤΣΙΠΡΑ-ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ ΣΤΗ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ 
ΜΕ ΒΑΣΗ ΤΟ ΓΚΑΛΟΠ ΤΗΣ MRB

H ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ ΤΡΕΧΕΙ ΠΙΣΩ 
ΑΠΟ ΤΙΣ ΥΠΟΓΡΑΦΕΣ ΤΣΙΠΡΑ-ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΥ 
ΓΙΑ ΤΗ ΜΕΙΩΣΗ ΤΩΝ ΣΥΝΤΑΞΕΩΝ

σελ. 4, 5, 15
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Πόρισµα 
Παρασκευόπουλου
για ΑΕΙ: 
Επένδυση 
στο χάος

σελ. 16

Ηλίας Σπυρτούνιας, γενικός 
διευθυντής του Ελληνο-
Αµερικανικού Εµπορικού 
Επιµελητηρίου
«Για την προσέλκυση 
επενδύσεων δεν αρκούν 
οι καλές σχέσεις σε 
πολιτικό επίπεδο»
σελ. 7
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Airbnb 
µε νέους 
κανονισµούς 

σελ. 24

Ανδρέας Κωνσταν τίνου 
«Ο δηµιουργός πρέπει 
να µπορεί να µοιραστεί 
την αλήθεια του»
σελ. 35

ΑΕΚ - ΠΑΟΚ - ΟΛΥΜΠΙΑΚΟΣ 
Από την απογοητευτική 
ευρω-πρεµιέρα 
στα διαδοχικά ντέρµπι
σελ. 29
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210-6754430
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210-6754430
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dianomi@freesunday.gr, 
 210-7230545
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*ΑΠΑΓΟΡΕΥΕΤΑΙ η αναδηµοσίευση, η 
αναπαραγωγή, ολική, µερική ή περιλη-
πτική, ή κατά παράφραση, ή διασκευή 
απόδοσης του περιεχοµένου της εφηµε-
ρίδας µε οποιονδήποτε τρόπο, µηχανι-
κό, ηλεκτρονικό, φωτοτυπικό, ηχογρα-
φήσεως ή άλλον, χωρίς προηγούµενη 
γραπτή άδεια του εκδότη. Νόµοι 238/ 
1970, 4301/1979, Ν. 100/1975, Ν∆ 
3565/1956 και 4254, 1962 και κανόνες 
του ∆ιεθνούς ∆ικαίου.

Το Νο1
free press

για το
αυτοκίνητο!

AUTO

Πατάει γκάζι
κάθε μήνα
και κυκλοφορεί 
δωρεάν
από το δίκτυο διανομής
της FREE SUNDAY
από το δίκτυο διανομής
της FREE SUNDAY
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PORSCHE 

PANAMERA
SUMMER 

DREAMS

• Opel Astra 1.0T

• Νέα Mercedes GLC Coupé

• Volvo V40 Cross Country T3

Δεύτερη φωτό κάτω δεξιά:

ΝΕΑ 

ΝΕΟ MITSUBISHI 

SPACE STAR 
ΑΝΑΒΑΘΜΙΣΗ!

Peugeot 208 

BlueHDI 100 

στη Λακωνία 

››  Τα  πάντα για την αυτόνοµη 

οδήγηση

››  Τα σκάνδαλα του µήνα 

››   Σούπερ αµόλυβδη. 

Αξίζει; 

BlueHDI 100
BlueHDI 100
BlueHDI 100
BlueHDI 100
BlueHDI 100

στη Λακωνία 
στη Λακωνία 
στη Λακωνία 
στη Λακωνία 

››››››››››››››››  Τα  πάντα για την 
  Τα  πάντα για την 
  Τα  πάντα για την 
  Τα  πάντα για την 

››  Τα  πάντα για την 
››››  Τα  πάντα για την 
››

››››››
››

AUTO

• Μείνατε από µπαταρία; Και τώρα τι; • Θα απαγορευθούν (πάλι) τα diesel στην Αθήνα;
• Η ηλεκτροκίνηση φέρνει και ανεργία στην αυτοκινητοβιοµηχανία; 
• Όσο έγιναν φέτος και όσα θα γίνουν του χρόνου στη Φόρµουλα 1

• DS5
• Audi Q2
• Skoda Kodiaq

issuu.com/autosunday 

PEUGEOT 3008

SUZUKI 
IGNIS

SUVοµάνια...
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AUTO
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ΠΟΛΥΤΕΛΕΙΑ 
& ΥΨΗΛΗ ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑ

Δεύτερη φωτό κάτω δεξιά:

issuu.com/auto sunday 

VOLVO S90

• Πατέντες Made in USA

• 70 χρόνια Ferrari  µε 5 σπέσιαλ µοντέλα&
Skoda: ∆υναµικό παρόν µε πλήρη γκάµα››  Ford Ka+ ››  Seat Ateca  ››   Porsche 718 Boxster ››   Volvo V40 Cross Country T3 Auto

ΠΟΛΥΤΕΛΕΙΑ 
& ΥΨΗΛΗ ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑ
& ΥΨΗΛΗ ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑ

Πατέντες Made in USA
Πατέντες Made in USA
Πατέντες
70 χρόνια Ferrari  µε 5 σπέσιαλ µοντέλα

∆υναµικό παρόν µε πλήρη γκάµα
∆υναµικό παρόν µε πλήρη γκάµα

 Seat Ateca  Seat Ateca  Seat Ateca ››››››  Porsche 718 Boxster 
  Porsche 718 Boxster 
  Porsche 718 Boxster 
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Δεύτερη φωτό κάτω δεξιά:

Είναι το Ford Focus RS, o βασιλιάς των hot hatches;
Τα πιο γρήγορα αυτοκίνητατου κόσµου

Citroen C3
Opel Ampera-e

Honda Civic

Skoda Kodiaq

Smart Electric

Nissan Micra

ΓΙΑ ΤΟ ΣΑΛΟΝΙ ΣΤΟ ΠΑΡΙΣΙ 
ΤΑ ΠΑΝΤΑ 

•  Volvo V60 Cross Country•   Mercedes E-Class Estate
•    Με Citroen C1 στο Πήλιο
•  VW Crast er: Van of the Year 2017

ΝΕΟ MITSUBISHI 

SPACE STAR 
SPACE STAR 
SPACE STAR 
SPACE STAR 
SPACE STAR 
SPACE STAR 
SPACE STAR 
SPACE STAR 
SPACE STAR 
SPACE STAR 
SPACE STAR 
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SPACE STAR 
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SPACE STAR 
SPACE STAR 

ΑΝΑΒΑΘΜΙΣΗ!
ΑΝΑΒΑΘΜΙΣΗ!
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ΑΝΑΒΑΘΜΙΣΗ!

• DS5
• Audi Q2
• Skoda Kodiaq

SUZUKI 
IGNIS

AUTO
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AUTO
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La vie est belle!

issuu.com/auto sunday 

• Βλέπετε καλά όταν οδηγείτε;

• Τα πιο ακριβά αυτοκίνητα είναι κλασικά

•  H πολυπρωταθλήτρι α VW αποχωρεί από το WRC

•  Έρχεται χειµώνας, πώς να φροντίσετε 

το αυτοκίνητό σας Βλέπετε καλά όταν οδηγείτε;&
Opel Mokka-X››  Toyota CH-R ››  Skoda Octavia 1.0 TSI ››  Opel Adam 1.4 Easytronic ››  Renault Kadjar 1.2 TCe 130

ΝΕΟ 
CITROEN C3

Πείτε µας 
 για τις Κυριακές σας!

ΘΕΜΑΤΑ

04 // ΠΟΛΙΤΙΚΗ Για µετά τις εκλογές 
παραπέµπουν την επένδυση στις Σκουριές 
κυβέρνηση και Eldorado
05 // ΑΝΑΛΥΣΗ Γ. ΚΥΡΤΣΟΣ Το σκηνικό 
Τσίπρα-∆ΕΘ κατέρρευσε µε πάταγο
06 // ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ ΧΡ. ΜΑΤΗΣ 
∆ηµοτικές εκλογές µε ατζέντα το όνοµα;
07 // ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ ΗΛ. ΣΠΥΡΤΟΥΝΙΑΣ 
«Είµαστε υπέρ της υιοθέτησης πολιτικών 
που διασφαλίζουν τον ισότιµο και ισόνοµο 
ανταγωνισµό»
08-09 // ΕΥΡΩΠΗ Γ. ΚΥΡΤΣΟΣ Τα σπασµένα 
ευρω-κοµµάτια του προσφυγικού, 
µεταναστευτικού
10 // ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ Β. ΞΥΠΟΛYΤΑΣ «Είµαστε 
περισσότεροι αυτοί που πιστεύουµε στην Ελλάδα 
της δηµιουργίας και της προσπάθειας»
15 // ΑΝΑΛΥΣΗ Γ. ΚΥΡΤΣΟΣ Μονοµαχία στη ∆ΕΘ 
µε νικητή τον Μητσοτάκη
16 // ΡΕΠΟΡΤΑΖ Πόρισµα Παρασκευόπουλου: 
Επένδυση στο χάος
17 // ΑΠΟΨΗ Κ. ΖΕΡΒΑΣ Από την τοπική 
αυτοδιοίκηση στην τοπική διακυβέρνηση
18-19 // ΡΕΠΟΡΤΑΖ Η ΕΡΤ στο µάτι 
του κυκλώνα
20 // ΕΥΡΩΠΗ Ουγγαρία: Επικίνδυνο παιχνίδι 
µε τα µέσα ενηµέρωσης
21 // TWITTER Kαι τα αρχαία δίνουµε 
και τη ∆ιαύγεια καταργούµε
22 // ΡΕΠΟΡΤΑΖ Η κρίση µείωσε το αίµα 
στους δρόµους

SPORTS
29 // ΑΕΚ - ΠΑΟΚ - ΟΛΥΜΠΙΑΚΟΣ 
Από την απογοητευτική ευρω-πρεµιέρα 
στα διαδοχικά ντέρµπι
30 // ΣΤΟΙΧΗΜΑ  Έγκυρες προτάσεις 
από το Betarades.gr

FREE TIME

32 // CALENDAR Τα πολιτιστικά δρώµενα 
της εβδοµάδας
33 // CINEMA Τι θα δούµε στις κινηµατογραφικές 
αίθο υσες
35 // ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ 
«Ο δηµιουργός πρέπει να µπορεί να µοιραστεί 
την αλήθεια του»
37 // CITY BREAK Εκδροµή στην Αγία Άννα 
στη Β. Εύβοια για pilates, ιππασία και ποδηλασία
38-39 // ΕΥΕΞΙΑ Απόκτησε δυνατούς τρικέφαλους // 
Οκτώ τροφές κατά των ρυτίδων // Χωριάτικη, 
µια σαλάτα χωρίς… χωριό

23 // ΑΠΟΨΗ ∆. ΒΑΣΙΛΕΙΑ∆ΗΣ Τι µας λένε 
οι πρόσφατες δηµοσκοπήσεις
24 // ΡΕΠΟΡΤΑΖ Airbnb µε νέους κανονισµούς
26 // ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ Ραγδαία αύξηση στη χρήση 
πλαστικού χρήµατος
27 // BUSINESS Τα σηµαντικότερα νέα 
του επιχειρηµατικού κόσµου
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πολιτική

Η δήλωση της εταιρείας ότι θα ζητήσει 
αποζηµίωση για όσα δεν της επιτρέπουν 
να κάνει στις Σκουριές αποκλείεται να 
παραγάγει αποτελέσµατα πριν από τις 
εκλογές, ακόµη και αν η κυβέρνηση 
αρχίσει να συζητά το θέµα.

Η απάντηση του υπουργείου Περιβάλλοντος και 
Ενέργειας στην αίτηση αποζηµίωσης που κα-
τέθεσε η Ελληνικός Χρυσός ΑΕΜΒΧ για όσα 
δεν µπορεί να κάνει στις Σκουριές, έτσι ώστε να 
προχωρήσει η επένδυση, ήταν εξαιρετικά ήπια. 

Επαναλάµβανε τη θέση ότι η επένδυση στη Χαλκιδική είναι ενι-
αία και καλούσε την εταιρεία να αποδείξει ότι τα µέταλλα που πα-
ράγονται στην εξόρυξη είναι καθαρά, ενώ πρόσθετε ότι «εξετάζε-
ται από τη διοίκηση και το κατατεθέν αίτηµα της εταιρείας».

Το αίτηµα της εταιρείας, το οποίο αφορούσε την καταβολή α-
ποζηµίωσης 783 εκατ. ευρώ, είχε δηµοσιοποιηθεί µε ένα δηµοσί-
ευµα της εφηµερίδας «Αυγή» την Κυριακή 16 Σεπτεµβρίου, λίγες 
ώρες δηλαδή πριν από τη συνέντευξη Τύπου του προέδρου της 
Ν∆ Κυριάκου Μητσοτάκη.

Η προσπάθεια διασύνδεσης της οµιλίας του προέδρου της Ν∆ 
µε το αίτηµα της εταιρείας ήταν εµφανής και παρέπεµπε ευθέως 
στην απόφαση της εταιρείας να διακόψει τις δραστηριότητές της 
στην Ελλάδα, που είχε ανακοινωθεί ακριβώς µετά τη συνέντευξη 
Τύπου του πρωθυπουργού στη ∆ΕΘ το 2017 και τότε του είχε χα-
λάσει το φιλικό προς το επιχειρείν πρόσωπο που είχε προσπαθή-
σει να καλλιεργήσει.

Όµως το αίτηµα της εταιρείας είχε κατατεθεί στο Νοµικό Συµ-
βούλιο του Κράτους έναν µήνα νωρίτερα και δεν συνδεόταν µε 
τη ∆ΕΘ.

Σε αυτό η εταιρεία ενηµέρωνε ότι απαιτούσε από το ελληνικό 
∆ηµόσιο:

• Αποζηµίωση74.620.496,49 ευρώ για τις δαπάνες στις οποίες 
υποβλήθηκε η εταιρεία εξαιτίας των ζηµιογόνων γεγονότων καθυ-
στέρησης της επένδυσης µέχρι τις 30.06.18.

• Αποζηµίωση 664.579.000 ευρώ για διαφυγόντα κέρδη λόγω 
µη πραγµατοποίησης καθαρών κερδών (έσοδα µείον έξοδα), τα 
οποία βασίµως η εταιρεία «θα είχε αποκοµίσει από την εκµετάλ-
λευση του Μεταλλείου Σκουριών αν το Ελληνικό ∆ηµόσιο δεν 
είχε επιδείξει αντισυµβατική, παράνοµη και υπαίτια συµπερι-
φορά».

• Χρηµατική ικανοποίηση λόγω ηθικής βλάβης 8.000.000, 
καθώς «εξαιτίας της αδικοπρακτικής συµπεριφοράς του Ελληνι-
κού ∆ηµοσίου έχει τρωθεί σοβαρά η φήµη και η αξιοπιστία της 
εταιρείας µας».

Σύµφωνα µε το νοµικό πλαίσιο στο οποίο κινείται η διεκδί-
κηση των αποζηµιώσεων, η κατάθεση του εγγράφου δεν σηµαίνει 
έναρξη της διεκδίκησης, αλλά έναρξη της προθεσµίας απαίτησης 
τόκων. Η ίδια η διεκδίκηση προϋποθέτει ότι η εταιρεία θα κατα-

φύγει στη διαδικασία της διαιτησίας.
Όπως διευκρίνισε όµως ο επικεφαλής της εταιρείας, όταν την 

εποµένη µέρα επιβεβαίωσε την κατάθεση του εγγράφου, πρό-
θεσή της είναι να επιλυθεί το ζήτηµα µε φιλικό διακανονισµό.

Όµως προφανώς η εταιρεία δεν προσδοκά ότι είναι εφικτό 
κάτι τέτοιο µε την κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ. Θα ήταν άλλωστε πα-
ράλογο να αναµένει ότι σε προεκλογική περίοδο θα της καταβλη-
θούν αποζηµιώσεις.

Ουσιαστικά, δηλαδή, θέτει προκαταβολικά την επόµενη κυ-
βέρνηση µπροστά σε µια δύσκολη κατάσταση. Αν οι εκλογές γί-
νουν τον Μάιο του 2019, η αιτούµενη αποζηµίωση θα έχει υπερ-
βεί τα 850 εκατ. ευρώ.

Σε κάθε περίπτωση, δηλαδή, η υπόθεση της εξόρυξης χρυσού 
στη Χαλκιδική παραπέµπεται στην επόµενη κυβέρνηση, η οποία, 
σύµφωνα µε τα σηµερινά δεδοµένα, θα είναι η Ν∆.

Και µε βάση αυτό το σενάριο η εταιρεία σχεδιάζει το κατά 
πόσο θα µείνει ή θα φύγει από την Ελλάδα.

Άλλωστε ο τελευταίος χρόνος δεν ήταν ιδιαίτερα θετικός σε 
ό,τι αφορά την αντιµετώπισή της από τις αγορές. Όταν ανέλαβε ο 
κ. Μπερνς, τον Φεβρουάριο του 2017, η τιµή της µετοχής ήταν στα 
3 δολάρια, όταν ανακοίνωσε την αποχώρηση από την Ελλάδα, τον 
Σεπτέµβριο του 2017, ήταν περίπου στα 1,1 δολάρια και αυτές τις 
ηµέρες είναι περίπου στα 90 σεντς. Τη ∆ευτέρα µετά τη δηµοσι-
οποίηση του αιτήµατος για αποζηµίωση ήταν στα 89 σεντς, ελα-
φρώς ανεβασµένη από τα 82 που ήταν το χαµηλότερο σηµείο της 
της τελευταίας δεκαπενταετίας.

Μια εικόνα τού τι σκέφτεται η εταιρεία έδωσε ο αντιπρόε-
δρος της Eldorado Gold, Άντορ Λιπς, στην ηµερίδα µε θέµα «Οι 
ορυκτές πρώτες ύλες ως βασικός µοχλός ανάπτυξης για την ελ-
ληνική οικονοµία» που διοργάνωσε ο Σύνδεσµος Μεταλλευτικών 
Επιχειρήσεων στο πλαίσιο της 83ης ∆ΕΘ: «H Eldorado Gold, για 
να προχωρήσει στην αξιοποίηση των κοιτασµάτων στις Σκουριές 
και γενικότερα στην υλοποίηση των projects που έχει έτοιµα και 
τα οποία δεν µπορούν να περιµένουν στο ράφι, χρειάζεται τη συ-
νεννόηση και συνεργασία και από πλευράς κοινωνίας, όπως και 
από πλευράς κυβέρνησης» είπε ο κ. Λιπς, o οποίος πρόσθεσε: «Έ-
χουµε µέχρι σήµερα επενδύσει 1,5 δισ. δολάρια και δηµιουργήσει 
συνολικά 2.500 θέσεις εργασίας. Για να προχωρήσουµε σε επεν-
δύσεις επιπλέον 1 δισ. δολαρίων, που θα διπλασιάσουν τις θέσεις 
απασχόλησης, πρέπει να υπάρχει και συνεννόηση µε την κοινω-
νία και τους φορείς της πολιτείας».

Η τοποθέτηση του κ. Λιπς, σε συνδυασµό µε το ότι δεν υπάρ-
χει ακόµη προσφυγή στη διαιτησία, σηµαίνει ότι η εταιρεία δεί-

χνει διατεθειµένη να περιµένει και να συζητήσει την επανέναρξη 
της επένδυσης, συµπεριλαµβανοµένων και των Σκουριών, µε την 
επόµενη κυβέρνηση. Όµως η συζήτηση θα γίνει µε τη δυνατότητα 
της προσφυγής στη διαιτησία να παραµένει το ισχυρό της όπλο σε 
περίπτωση που οι διαπραγµατεύσεις δεν ευδοκιµήσουν.

Πρακτικά, δηλαδή, η επιλογή της αποχώρησης είναι πλέον ο-
ριοθετηµένη και αυτό έχει προκαλέσει µεγάλη ανησυχία στους 
εργαζόµενους στην εταιρεία.

Αξίζει να σηµειωθεί ότι το θέµα της επένδυσης δεν ήταν στην 
ατζέντα της συνέντευξης που έδωσε η βουλευτής Χαλκιδικής του 
ΣΥΡΙΖΑ και πρωτεργάτρια των κινητοποιήσεων κατά της επένδυ-
σης Κατερίνα Ιγγλέζη, ενώ η τελευταία πορεία κατά της επένδυ-
σης έγινε τον Απρίλιο, όταν η διαιτησία στην οποία είχαν καταφύ-
γει ελληνικό ∆ηµόσιο και Ελληνικός Χρυσός, µε απόφαση του κ. 
Σταθάκη για να κριθεί η συµβατότητα της επένδυσης µε τη σύµ-
βαση των δύο πλευρών, δεν δικαίωσε το ελληνικό ∆ηµόσιο.

Όµως πλέον στη διαδικασία µπαίνουν και οι ανακατατάξεις 
στις ελληνικές κατασκευαστικές εταιρείες, καθώς ακούγονται 
φήµες ότι το τέλµα στο οποίο έχει περιέλθει η επένδυση µπορεί 
να συγκινήσει εκ νέου τον επιχειρηµατία που ήταν ο ιθύνων νους 
της επένδυσης στην εξόρυξη.

Στο πλαίσιο αυτό, αν η Eldorado επιλέξει να φύγει, εκφράζε-
ται η ελπίδα ότι µπορεί να αναθερµανθεί το ενδιαφέρον του κ. ∆η-
µήτρη Κούτρα για την επένδυση, τώρα που η πρώην εταιρεία του, 
ο ΕΛΛΑΚΤΩΡ, µέτοχος στην Ελληνικός Χρυσός, φέρεται να µην 
ενδιαφέρεται πλέον.

ΓΙΑ ΜΕΤΑ ΤΙΣ ΕΚΛΟΓΕΣ ΠΑΡΑΠΕΜΠΟΥΝ ΤΗΝ ΕΠΕΝ∆ΥΣΗ 
ΣΤΙΣ ΣΚΟΥΡΙΕΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ ΚΑΙ ELDORADO

  ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΤΗΣ

Συζήτηση στρογγυλής τραπέζης «Οι ορυκτές πρώτες ύλες ως βασικός µοχλός ανάπτυξης για την ελληνική οικονοµία», 
στο πλαίσιο της ∆ΕΘ, παρουσία του πρέσβη Πάιατ των ΗΠΑ και του αντιπροέδρου της Eldorado Gold ‘Αντορ Λιπς.
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ΜΕ ΕΝΑ ΚΛΙΚ ΣΤΗ ΣΚΕΨΗ ΚΑΙ ΣΤΗ ΔΡΑΣΗ ΤΟΥ ΓΙΏΡΓΟΥ ΚΥΡΤΣΟΥ

Η επιστροφή της ιταλικής αμαξοστοιχίας «Αση-
μένιο Βέλος» στην Ιταλία είναι μια κίνηση γε-
μάτη συμβολισμό. Δείχνει ότι το σκηνικό που 
έστησε η κυβέρνηση στη ΔΕΘ δεν έχει σχέση 
με την οικονομική και κοινωνική πραγματι-

κότητα που διαμορφώνουν τα κυβερνητικά λάθη και παραλεί-
ψεις.

Το «Ασημένιο Βέλος» έκανε τη διαδρομή Κατερίνη-Θεσσα-
λονίκη για να περάσει το μήνυμα της αναβάθμισης του σιδηρο-
δρομικού δικτύου στο πλαίσιο της ιδιωτικοποίησης που τόσο 
πολέμησε ο ΣΥΡΙΖΑ αλλά έφτασε να την πραγματοποιήσει… 
δωρεάν για τους Ιταλούς επενδυτές.

Δημιουργήθηκαν οι αναγκαίες εντυπώσεις και η «υπερσύγ-
χρονη» αμαξοστοιχία, που δεν είναι και τόσο σύγχρονη, απο-
σύρθηκε οριστικά. Τα συστήματά της δεν είναι συμβατά με την 
ηλεκτροκίνηση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου, το μέ-
γεθός της δεν είναι κατάλληλο για τους περισσότερους σιδηρο-
δρομικούς σταθμούς και δεν υπάρχει ακόμη η υποδομή για τη 
συντήρησή της. Σύμφωνα με έγκυρες πληροφορίες, η ιταλική 
κρατική εταιρεία σιδηροδρόμων που ελέγχει πλέον το ελληνικό 
δίκτυο θα στείλει, όταν με το καλό συμπληρωθεί η υποδομή, πα-
λαιότερες και λιγότερο απαιτητικές αμαξοστοιχίες.

Η επικοινωνιακή διαχείριση του «Ασημένιου Βέλους» από 
την κυβέρνηση ανέδειξε την έλλειψη ουσιαστικού περιεχο-
μένου της οικονομικής πολιτικής που εφαρμόζεται.

Μέτρα και αντίμετρα
Στην ομιλία του στη ΔΕΘ ο κ. Τσίπρας έκανε, όπως το 
θέλει η κακή παράδοση που έχει δημιουργήσει από το 
λεγόμενο πρόγραμμα Θεσσαλονίκης, μία ακόμη οικονο-
μική ταχυδακτυλουργία.

Εξαφάνισε τα πρόσθετα μέτρα που έχει υπογράψει η 
κυβέρνησή του για το 2019-2020, ύψους 5,5 δισ. ευρώ, και 
διαφήμισε τα αντίμετρα που συνδέονται με αυτά, τα οποία 
μπορεί να φτάσουν, υπό προϋποθέσεις, τα 1,7 δισ. ευρώ.

Για να κάνει πιο ελκυστική την παρουσίαση, τράβηξε τα 
αντίμετρα σε βάθος τετραετίας –λες και θα είναι στην κυβέρ-
νηση–, προβάλλοντας «παροχές» 3,5 δισ. ευρώ και «εξαφανίζο-
ντας» επιβαρύνσεις, σε ό,τι αφορά τους συνταξιούχους και τους 
φορολογούμενους, που σε βάθος τετραετίας φτάνουν τα 11 δισ. 
ευρώ.

Μόλις έσβησαν τα φώτα της ΔΕΘ, ο πρωθυπουργός άρχισε 
να κάνει τα αντίθετα από αυτά που περιέγραψε στην ομιλία του 
και στη συνέντευξη Τύπου που έδωσε.

Παραδέχτηκε ότι υπάρχει πρόβλημα με τα νέα μέτρα που 
συμφώνησε και ψήφισε στη Βουλή και ξεκίνησε μια προσπά-
θεια για την αναβολή ή τον μετριασμό τους. Ταυτόχρονα, το οι-
κονομικό επιτελείο άρχισε να επιχειρηματολογεί υπέρ της μα-
ταίωσης όλων των οικονομικών αντιμέτρων, προκειμένου να δι-
ευκολυνθεί η κυβέρνηση στη διαπραγμάτευση με τους εταίρους.

Οι τελευταίοι πολύ δύσκολα θα διευκολύνουν την κυβέρ-
νηση Τσίπρα.

Πρώτον, Τσίπρας-Τσακαλώτος συμφώνησαν στα μέτρα και ο 
τελευταίος πέρασε το σχετικό νομοσχέδιο μαζί με την κ. Αχτσιό-
γλου και τον κ. Πετρόπουλο από τη Βουλή με ειδική παράγραφο, 
στην οποία η νέα μείωση των συντάξεων χαρακτηρίζεται διαρ-
θρωτικό μέτρο. Επομένως η επιχειρηματολογία που αναπτύσ-
σουν ο κ. Τσίπρας και οι συνεργάτες του ότι το μέτρο μπορεί να 
καταργηθεί επειδή δεν είναι διαρθρωτικό έρχεται σε πλήρη α-
ντίθεση με αυτά που συμφώνησαν, υπέγραψαν και ψήφισαν.

Δεύτερον, οι περισσότεροι υπουργοί που συμμετέχουν στο 
Eurogroup δεν θέλουν να αναλάβουν το πολιτικό κόστος που 
συνδέεται με ενδεχόμενη αναβολή του μέτρου. Συμφώνησαν 
στην αναδιάρθρωση του ελληνικού δημόσιου χρέους με πολύ 
συγκεκριμένους όρους και δεν μπορούν να τους αλλάξουν χωρίς 
να υποστούν κριτική από τα κόμματα της αντιπολίτευσης ότι 
«χαρίζονται» στην Ελλάδα σε βάρος των φορολογούμενων των 
δικών τους χωρών.

Τρίτον, τα υπερπλεονάσματα που επικαλείται η κυβέρνηση 
Τσίπρα για να στηρίξει την άποψη ότι δεν χρειάζεται νέα μείωση 

ΤΟ ΣΚΗΝΙΚΟ ΤΣΙΠΡΑ-ΔΕΘ 
ΚΑΤΕΡΡΕΥΣΕ ΜΕ ΠΑΤΑΓΟ

  ΤΟΥ ΕΥΡΩΒΟΥΛΕΥΤΗ ΤΗΣ ΝΔ 
ΓΙΩΡΓΟΥ ΚΥΡΤΣΟΥ

Επιστροφή στη 
σκληρή οικονομική 
πραγματικότητα.

Το «Ασημένιο Βέλος» επέστρεψε 
στην Ιταλία παίρνοντας μαζί του το 
οικονομικό αφήγημα Τσίπρα στη ΔΕΘ.

Η κυπριακή «απογείωση» και 
η δυναμική είσοδος στις αγορές 
αναδεικνύουν τις χαμένες ευκαιρίες της 
περιόδου ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ.

γού Εμπορίου των ΗΠΑ κ. Ρος είχε περισσότερο σχέση με την 
προώθηση της συμφωνίας Τσίπρα-Ζάεφ για το «Μακεδονικό» 
παρά με την οργάνωση μεγάλης κλίμακας αμερικανικών επεν-
δύσεων στην Ελλάδα.

Η μόνη νέα μεγάλη επένδυση που ανακοινώθηκε –σε επί-
πεδο εκδήλωσης προθέσεων και όχι πραγματοποίησης– έχει να 
κάνει με τα ναυπηγεία της Σύρου, της Ελευσίνας και του Σκα-
ραμαγκά.

Αμερικανικό επενδυτικό σχήμα το οποίο ήδη έχει κάνει μι-
κρής κλίμακας αλλά εξαιρετικά σημαντική για την τοπική κοι-
νωνία επένδυση στο Νεώριο Σύρου επέκτεινε το ενδιαφέρον 
του, για να συμπεριλάβει τα ναυπηγεία της Ελευσίνας και του 
Σκαραμαγκά.

Τα τελευταία, όμως, αντιμετωπίζουν εξαιρετικά σημαντικά 
προβλήματα, που έχουν σχέση με το ιδιοκτησιακό καθεστώς και 
τις κρατικές επιδοτήσεις του παρελθόντος. Το πιθανότερο είναι 
ότι η τεράστια επένδυση που περιγράφουν οι ενδιαφερόμενοι 
δεν πρόκειται να πραγματοποιηθεί, ιδιαίτερα σε ό,τι αφορά τον 
Σκαραμαγκά.

Κι ενώ η μόνη αμερικανική επένδυση που συνδέθηκε με τη 
ΔΕΘ θυμίζει τη μεγάλη επένδυση στην Εθνική Ασφαλιστική, η 
οποία ανακοινώθηκε κατά τη διάρκεια της επίσκεψης Τσίπρα 
στις ΗΠΑ χωρίς ποτέ να πραγματοποιηθεί, οι Καναδοί επεν-

δυτές που έχουν δεσμεύσει τεράστια κεφάλαια για την ανά-
πτυξη των χρυσωρυχείων της Χαλκιδικής κινήθηκαν ενα-
ντίον του ελληνικού Δημοσίου, διεκδικώντας αποζημίωση 
750 εκατ. ευρώ. Κατά την άποψή τους, κυβέρνηση και κρά-
τος καθυστερούν σκόπιμα τις αδειοδοτήσεις που σχετίζο-
νται με την επένδυση στις Σκουριές, με αποτέλεσμα να υ-
φίσταται η εταιρεία τους μεγάλη οικονομική ζημιά.

Δεν υπήρξαν, λοιπόν, νέες μεγάλες επενδύσεις που 
σχετίζονται με τη ΔΕΘ, ενώ το επενδυτικό, πολιτικό «σί-
ριαλ» με τους Καναδούς δείχνει ότι τα αντικίνητρα που δη-

μιούργησε η εξουσία του ΣΥΡΙΖΑ στέκονται εμπόδιο στις 
μεγάλης κλίμακας παραγωγικές επενδύσεις που χρειάζονται 

η οικονομία και η απασχόληση.

Χαιρετίσματα από Κύπρο
Κι ενώ ο κ. Τσίπρας προσπάθησε μάταια να παρουσιάσει ένα 
είδος success story από το βήμα της ΔΕΘ, ήρθαν οι θετικές ε-
ξελίξεις για την οικονομία της Κύπρου να αναδείξουν το κόστος 
που έχει για την εθνική οικονομία η πολιτική της κυβέρνησης 
Τσίπρα.

Η Κύπρος μπήκε πολύ μετά από εμάς σε πρόγραμμα-μνημό-
νιο και υπέστη ένα σκληρό κούρεμα καταθέσεων, το λεγόμενο 
bail-in, το οποίο εφαρμόστηκε για πρώτη φορά στην Ευρωζώνη. 
Ο Πρόεδρος Αναστασιάδης και η κεντροδεξιά κυβέρνηση δια-
χειρίστηκαν αποτελεσματικά το πρόγραμμα-μνημόνιο και η κυ-
πριακή οικονομία αναπτύσσεται δυναμικά με ετήσιο ρυθμό 4%.

Παραδοσιακά πλεονεκτήματα, όπως ο χρηματοπιστωτικός 
τομέας, η ναυτιλία, ο τουρισμός, το real estate, αξιοποιήθηκαν 
πλήρως και δημιουργήθηκαν νέα, ενισχύοντας την εξωστρέφεια 
της οικονομίας.

Παρά το γεγονός ότι τα κόκκινα δάνεια στην Κύπρο είναι, 
ως ποσοστό επί του συνόλου, ανάλογα με τα ελληνικά, δημιουρ-
γήθηκε κλίμα εμπιστοσύνης, με αποτέλεσμα να υπάρξει σημα-
ντική εισροή κεφαλαίων και να αναβαθμίσουν οι διεθνείς οίκοι 
αξιολόγησης την αξιοπιστία του κυπριακού Δημοσίου, ανεβάζο-
ντας τα κυπριακά ομόλογα σε επενδυτική βαθμίδα.

Η θετική δυναμική οδήγησε στην επιτυχημένη έκδοση δε-
καετούς ομολόγου του κυπριακού Δημοσίου. Η Κυπριακή Δη-
μοκρατία άντλησε από τις διεθνείς αγορές 1,5 δισ. ευρώ –μεγάλο 
ποσό για τα μεγέθη της οικονομίας της– με ικανοποιητικό επι-
τόκιο 2,4%. Οι προσφορές των επενδυτών ήταν υπερτριπλάσιες 
από το ποσό που είχε θέσει ως στόχο η κυπριακή κυβέρνηση.

Η σύγκριση του τι κάνουν οι Κύπριοι με μεγάλη ταχύτητα 
και αποτελεσματικότητα και του περάσματος μεγάλου μέρους 
του λογαριασμού του προγράμματος-μνημονίου από την κυβέρ-
νηση Τσίπρα στην επόμενη τετραετία, για προφανείς πολιτικούς 
λόγους, τα λέει όλα.

των κονδυλίων που πηγαίνουν από τον κρατικό προϋπολογισμό 
στη στήριξη του ασφαλιστικού-συνταξιοδοτικού συστήματος 
είναι κατασκευασμένα και δεν οφείλονται στη σωστή αναπτυξι-
ακή λειτουργία της οικονομίας. Για παράδειγμα, το Πρόγραμμα 
Δημοσίων Επενδύσεων (ΠΔΕ) περιορίζεται συνεχώς σε βάρος 
της οικονομικής ανάπτυξης, ενώ το πρώτο επτάμηνο του 2018 οι 
δημόσιες δαπάνες για το ΠΔΕ υστέρησαν πάνω από 700 εκατ. 
ευρώ σε σχέση με τον μειωμένο στόχο.

Αποζημίωση αντί για επενδύσεις
Στόχος της ΔΕΘ πρέπει να είναι η δημιουργία ευνοϊκού επενδυ-
τικού, επιχειρηματικού πλαισίου και η σύναψη νέων συμφωνιών.

Παρά το γεγονός ότι στη φετινή ΔΕΘ τιμώμενη χώρα ήταν 
οι ΗΠΑ, δεν υπήρξε καμία νέα επένδυση. Η έλευση του υπουρ-
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ρεπορτάζ

Α
πόλυτα ικανοποιηµένα από την επίδραση 
της επίσκεψης Μητσοτάκη στη Θεσσαλο-
νίκη εµφανίζονταν τα κοµµατικά στελέχη 
της αξιωµατικής αντιπολίτευσης, επιση-
µαίνοντας το γεγονός ότι σε ένα κλίµα δύ-
σκολο, τόσο εξαιτίας των επεισοδίων της 

προηγούµενης εβδοµάδας όσο και εξαιτίας των αυστηρών 
µέτρων ασφαλείας που λειτουργούσαν αποθαρρυντικά, η ο-
µιλία του κ. Μητσοτάκη στους παραγωγικούς φορείς εξελί-
χθηκε σε µια σοβαρή πολιτική συγκέντρωση σε ένα ασφυ-
κτικά γεµάτο Βελλίδειο.

Η επιτυχία της επιλογής και το εξαιρετικά ζεστό κλίµα α-
φαίρεσαν τον ζωτικό χώρο για την ανάπτυξη των διαφωνιών, 
που εξέφρασαν στελέχη του κόµµατος, τα οποία υποστήριζαν 
ότι έπρεπε να υπάρξει φροντίδα το ακροατήριο του κ. Μη-
τσοτάκη να είναι το ακροατήριο των παραγωγικών φορέων 
και όχι ένα κοµµατικό ακροατήριο.

Όµως και οι δύο εκτιµήσεις συµµερίζονται την άποψη ότι 
το σηµείο στο οποίο ο κ. Μητσοτάκης είχε την πιο ζεστή α-
ποδοχή από το ακροατήριό του ήταν η διαβεβαίωση ότι δεν 
θα ψηφίσει τη συµφωνία των Πρεσπών.

Σύµφωνα µε εκτιµήσεις, η θέση απέναντι στη συµφωνία 
των Πρεσπών διαπερνά οριζόντια την κοινωνία της Θεσσα-
λονίκης και θα είναι καθοριστική για τις επιλογές των ψη-
φοφόρων µπροστά στις κάλπες των δηµοτικών εκλογών του 
Μαΐου.

Ο τρόπος αντιµετώπισης της κατηγορηµατικής θέσης του 
κ. Μητσοτάκη από το ακροατήριό του κατέστησε σαφές ότι η 
ανησυχία που εξέφρασαν φίλοι της Ν∆, σύµφωνα µε τους ο-
ποίους η Ν∆ ενδέχεται να επιλέξει έναν αντίπαλο που να δι-
ευκολύνει την εκλογή Μπουτάρη, είναι αβάσιµες.

Το κοµµατικό κοινό της Ν∆ αντιµετωπίζει τον κ. Μπου-
τάρη ως επιλογή του ΣΥΡΙΖΑ και υποστηρικτή της συµφω-
νίας των Πρεσπών. Και είναι αδύνατο να αποσείσει αυτά τα 
βαρίδια από τις πλάτες του.

Το πρόβληµα του Μητσοτάκη
Στη Θεσσαλονίκη ο Κυριάκος Μητσοτάκης έχει να αντιµε-
τωπίσει το αντίστροφο πρόβληµα από αυτό που είχε ο Αντώ-
νης Σαµαράς το 2014. Έχει πληθώρα ενδιαφερόµενων υπο-
ψηφίων.

Το ευνοϊκό δηµοσκοπικά κλίµα για τη Ν∆ και η φθορά 
σε βαθµό απαξίωσης του Γιάννη Μπουτάρη έχουν ενισχύ-

σει τις φιλοδοξίες.
Ο ίδιος ο κ. Μητσοτάκης δήλωσε ότι σύντοµα θα ανακοι-

νωθεί ο υποψήφιος, αλλά δύο τουλάχιστον από αυτούς που 
φέρονται να ενδιαφέρονται ισχυρίζονται σε προσωπικές συ-
ζητήσεις ότι έχουν την έγκριση του προέδρου να προχωρή-
σουν.

Το πρόβληµα του κ. Μητσοτάκη είναι η επιλογή να εκ-
φράζει το σύνολο της Ν∆, κάτι που δεν έγινε ούτε το 2010 
ούτε το 2014, µε αποτέλεσµα οι υποψήφιοι που στήριξε η Ν∆ 
να έχουν ελλείµµατα εσωτερικής στήριξης, που τουλάχιστον 
το 2010 συνεισέφεραν στην ήττα.

Αυτό δεν έχει λυθεί, καθώς κάποια από τα εκ Θεσσαλονί-
κης ορµώµενα κοινοβουλευτικά στελέχη του κόµµατος περι-
φέρουν υποψηφίους, προδικάζοντας την προεδρική επιλογή, 
ενώ την ίδια ώρα εκατέρωθεν υποστηρικτές υποψηφίων ανα-
δεικνύουν τα αρνητικά στοιχεία των αντιπάλων τους. Αυτά 
συµπεριλαµβάνουν από τη µη καταγωγή από τη Θεσσαλο-
νίκη µέχρι οικονοµικές διασυνδέσεις µε την κυβέρνηση.

Η θέση του Σαββίδη
Εκείνο που µέχρι στιγµής δεν έχει καταστεί σαφές αν είναι 
αρνητικό ή θετικό στοιχείο είναι η στάση του κ. Ιβάν Σαβ-
βίδη και το ενδεχόµενο να αναµειχθεί στην προεκλογική εκ-
στρατεία, είτε ως χρηµατοδότης είτε ωθώντας τους οπαδούς 
του ΠΑΟΚ.

Μέχρι στιγµής, για λόγους που δεν έχουν διευκρινιστεί, 
θεωρείται ότι ο κ. Σαββίδης προτίθεται να στηρίξει έναν υπο-
ψήφιο ο οποίος να προέρχεται από τον χώρο της Ν∆, αν και 
θεωρείται βέβαιο ότι εξακολουθεί να διατηρεί εξαιρετικές 
σχέσεις µε την κυβέρνηση, η οποία, ανάµεσα στα άλλα, του 
υποσχέθηκε διευκολύνσεις για την κατασκευή του νέου γη-
πέδου του ΠΑΟΚ. Ο κ. Σαββίδης έδειξε να δέχεται τις υπο-
σχέσεις, αλλά τοπικά στελέχη που γνωρίζουν το πραγµατικό 
καθεστώς του χώρου στον οποίο θα γίνουν οι διευκολύνσεις 
εκφράζουν σοβαρές αµφιβολίες για την επιτευξιµότητά τους.

Πάντως, οι οπαδοί του ΠΑΟΚ έδειξαν να απέχουν από τα 
συλλαλητήρια για το όνοµα τα οποία έγιναν στα εγκαίνια της 
Έκθεσης. Και αυτό ερµηνεύτηκε ως επιδίωξη του κ. Σαββίδη 
να µείνει έξω από τις πολιτικές αντιπαραθέσεις. Άλλωστε γί-
νονται προσπάθειες να σχηµατιστεί ένα ψηφοδέλτιο που να 
εκφράζει τον πολιτικό χώρο των συλλαλητηρίων και του ο-
νόµατος της Μακεδονίας. Άνθρωποι που κινούνται σε αυτόν 
τον χώρο προσπάθησαν να πείσουν έναν απόστρατο αξιωµα-

τικό να αποδεχτεί την πρόταση να είναι επικεφαλής. Εκείνος 
δέχτηκε, αλλά διευκρίνισε ότι εάν είχε µια καλύτερη πρό-
ταση από πολιτικό κόµµα, θα έφευγε για να πάει στη Βουλή. 
«Εµείς του εξηγήσαµε ότι θέλουµε να κερδίσουµε τον δήµο, 
αλλά µάλλον δεν ήταν προτεραιότητά του» έλεγαν. Τώρα, δη-
µοσιογράφοι που έτυχε να είναι παρόντες στην επίδοση των 
διαπιστεύσεων για τη συνέντευξη Τύπου του κ. Μητσοτάκη 
έλεγαν πόσο θερµό ήταν το κλίµα για τον ιδιοκτήτη του Βερ-
γίνα Τηλεόραση Στέργιο Καλόγηρο, εκ των οµιλητών του 
συλλαλητηρίου.

«Αυτός µιλά στο όνοµα της Μακεδονίας, αλλά ξέρει να 
διοικεί;» έλεγαν πολιτικοί φίλοι άλλων υποψηφίων, επιση-
µαίνοντας ότι δεν µπορεί η προεκλογική εκστρατεία σε µια 
σύνθετη πόλη, όπως η Θεσσαλονίκη, να είναι µονοθεµατική. 
Πρόσθεταν βέβαια ότι κανένας από τους πιθανούς υποψηφί-
ους δεν έχει µαζί του οµάδα έµπειρων αυτοδιοικητικών, οι 
οποίοι να έχουν εµπειρία από διοίκηση. Και αυτό οφείλεται 
στην αποχή επί οκταετία µιας φιλικής στη Ν∆ παράταξης από 
τη διοίκηση του ∆ήµου Θεσσαλονίκης, σε συνδυασµό µε τις 
επιλογές που έκανε κυρίως ο Σταύρος Καλαφάτης στη σύν-
θεση του ψηφοδελτίου του και της οµάδας του.

Χωρίς αλλαγές στην περιφέρεια
Πάντως, σε ό,τι αφορά την περιφέρεια, ο κ. Τζιτζικώστας 
παραµένει σταθερός στη δέσµευσή του να διεκδικήσει µία 
ακόµη θητεία. Ο περιφερειάρχης Κεντρικής Μακεδονίας, ο 
οποίος διεκδίκησε την ηγεσία της Ν∆ απέναντι στον κ. Μη-
τσοτάκη, δείχνει να αδιαφορεί και να µην προσφέρεται να 
απαντήσει στα ερωτήµατα που προκύπτουν από τη νοµική 
δέσµευση να µην µπορεί ο εκλεγµένος περιφερειάρχης να 
είναι υποψήφιος βουλευτής πριν από τη λήξη της περιόδου 
για την οποία εκλέχτηκε.

Αυτό σηµαίνει πρακτικά ότι εάν επανεκλεγεί το 2019, 
όπως δείχνουν οι µέχρι στιγµής µετρήσεις, δεν θα µπορεί 
να επανακάµψει στην κεντρική πολιτική σκηνή πριν από το 
2024. Το ενδεχόµενο να διασφαλίσει µια ευκολότερη επι-
στροφή στην κεντρική πολιτική σκηνή είχε δώσει το έναυ-
σµα για τη δηµιουργία σεναρίων ότι θα µπορούσε να εκλεγεί 
δήµαρχος, έτσι ώστε να µπορεί να είναι υποψήφιος βουλευ-
τής όποτε το κρίνει σκόπιµο.

Παράλληλα µε τον κ. Τζιτζικώστα και η αντιπεριφερειάρ-
χης Θεσσαλονίκης Βούλα Πατουλίδου εξέφρασε την επιθυ-
µία της να συνεχίσει στην περιφέρεια. ∆ιαλύοντας σενάρια 
ότι θα µπορούσε να είναι υποψήφια δήµαρχος.

∆ΗΜΟΤΙΚΕΣ ΕΚΛΟΓΕΣ 
ΜΕ ΑΤΖΕΝΤΑ ΤΟ ΟΝΟΜΑ;ΜΕ ΑΤΖΕΝΤΑ ΤΟ ΟΝΟΜΑ;

  ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΤΗΣ

Στη Θεσσαλονίκη ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης έχει να αντιµετωπίσει το 
αντίστροφο πρόβληµα από αυτό που 
είχε ο Αντώνης Σαµαράς το 2014. Έχει 
πληθώρα ενδιαφερόµενων υποψηφίων.

Πάντως, οι οπαδοί του ΠΑΟΚ έδειξαν 
να απέχουν από τα συλλαλητήρια για 
το όνοµα τα οποία έγιναν στα εγκαίνια 
της Έκθεσης. Και αυτό ερµηνεύτηκε ως 
επιδίωξη του κ. Σαββίδη να µείνει έξω 
από τις πολιτικές αντιπαραθέσεις.
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συνέντευξη

Τ
ις ισχυρές επενδυτικές προοπτικές της Ελλά-
δας υπογράμμισε ο γενικός διευθυντής του 
Ελληνο-Αμερικανικού Εμπορικού Επιμελη-
τηρίου Ηλίας Σπυρτούνιας, κάνοντας έναν α-
πολογισμό της ΔΕΘ. Παράλληλα, όμως, υπο-
γράμμισε την ανάγκη υιοθέτησης πολιτικών 
που διασφαλίζουν τον ισότιμο και ισόνομο α-
νταγωνισμό των επιχειρήσεων και τη δημιουρ-
γία ενός φιλικού αλλά και σταθερού πλαισίου 

προσέλκυσης επενδύσεων.

Ποιες είναι οι βασικές εντυπώσεις σας από τη φετινή ΔΕΘ με τι-
μώμενη χώρα τις ΗΠΑ;
Αναμφισβήτητα η διοργάνωση του εθνικού αμερικανικού περιπτέ-
ρου ξεπέρασε κάθε προηγούμενο και εκπλήρωσε και με το πα-
ραπάνω τις προσδοκίες του Επιμελητηρίου, των συνεργατών μας, 
των δύο κυβερνήσεων και φυσικά των ίδιων των εταιρειών και 
οργανισμών που συμμετείχαν στο περίπτερο.

Εξήντα πέντε εταιρείες, μεταξύ των οποίων παγκόσμιοι κολοσ-
σοί, συμμετείχαν, ένας αριθμός-ρεκόρ για εθνική συμμετοχή, με 
απεριόριστη διάθεση παρουσίασης των καινοτόμων εφαρμογών 
τους στους εκατοντάδες χιλιάδες επισκέπτες που πέρασαν από το 
περίπτερο. Για πρώτη φορά στην ιστορία της ΔΕΘ, αλλά και παγκό-
σμια, υπήρξε ένα τόσο πλούσιο πρόγραμμα παράλληλων εκδηλώ-
σεων από συνέδρια, σεμινάρια, ειδικές παρουσιάσεις, στρογγυλές 
συζητήσεις, συμπεριλαμβανομένων και πολιτιστικών δράσεων συν-
δεδεμένων με το αμερικανικό περίπτερο, πάνω από 75 μέσα σε 10 
μόλις μέρες. Ο επιπρόσθετος στόχος που είχαμε θέσει, αυτός της 
επιμόρφωσης, πιστεύω ότι επετεύχθη και με το παραπάνω. Όλα 
αυτά συνηγόρησαν σε μια πρωτοφανή επισκεψιμότητα όχι μόνο 
απλών πολιτών, επιχειρηματιών και πολιτικών αλλά και εκπροσώ-
πων ξένων κυβερνήσεων και ειδικότερα πολλών και σημαντικών 
αξιωματούχων της αμερικανικής κυβέρνησης, προσδίδοντας έτσι 
ένα ιδιαίτερο επιπλέον βάρος στην επιτυχία αυτής της έκθεσης. Ως 
Ελληνο-Αμερικανικό Εμπορικό Επιμελητήριο πιστεύω ακράδαντα 
ότι καταφέραμε να ανεβάσουμε πολύ ψηλά τον πήχη της ΔΕΘ και 
συμβάλαμε έτσι ώστε η Θεσσαλονίκη να αποτελέσει πραγματικά 
ένα κέντρο οικονομικού, επιχειρηματικού και τεχνολογικού ενδι-
αφέροντος στη διάρκεια αυτών των ημερών.

Κατά το παρελθόν έχετε εκφράσει έναν προβληματισμό επειδή 
πολλοί Αμερικανοί επενδυτές θέλουν να στηρίξουν την ελληνική 
οικονομία με τα κεφάλαιά τους αλλά οι περισσότεροι αποθαρ-
ρύνονται για διάφορους λόγους. Θεωρείτε ότι θα μπορέσουμε 
επιτέλους να εξουδετερώσουμε τα αντικίνητρα στις επενδύσεις;
Οι πολύ καλές σχέσεις σε πολιτικό επίπεδο σίγουρα βοηθούν στην 
απαραίτητη για επενδύσεις διαμόρφωση κλίματος εμπιστοσύνης, 

 ΣΤΟΝ ΔΗΜΗΤΡΗ ΧΡΥΣΙΚΟΠΟΥΛΟ

«Είμαστε υπέρ της 
υιοθέτησης πολιτικών που 
διασφαλίζουν τον ισότιμο 
και ισόνομο ανταγωνισμό»

Ηλίας Σπυρτούνιας, γενικός διευθυντής 
του Ελληνο-Αμερικανικού Εμπορικού 
Επιμελητηρίου

αλλά δεν είναι ο καταλύτης για την προσέλκυση αθρόων επενδύ-
σεων στη χώρα. Οι αμερικανικές επιχειρήσεις δεν είναι κρατικά 
καθοδηγούμενες και απλά ερευνούν όλες εκείνες τις παραμέτρους 
που θα τους εξασφαλίσουν μια σταθερή, ισόνομη και φυσικά επι-
κερδή λειτουργία. Στο Επιμελητήριό μας μέσα από τις επαφές στην 
Ελλάδα και το εξωτερικό παρατηρούμε ότι υπάρχει ένα αυξανό-
μενο ενδιαφέρον για επενδύσεις σε συγκεκριμένους τομείς. Επεν-
δύσεις πραγματοποιούνται ήδη από διάφορα αμερικανικά επενδυ-
τικά οχήματα και εταιρείες σε τουρισμό, σε ενέργεια, σε υπηρεσίες 
και άλλους τομείς. Οι προϋποθέσεις, αλλά και οι ευκαιρίες, λοιπόν, 
υπάρχουν. Από εμάς όμως εξαρτάται να προχωρήσουμε στις κα-
τάλληλες τομές που χαρακτηρίζουν ένα σύγχρονο κράτος σήμερα 
και να συνδράμουμε στην ταχύτερη υλοποίηση αυτού του επεν-
δυτικού ενδιαφέροντος.

Η Ελλάδα υπολείπεται, παρά την αύξηση εξαγωγών, αγαθών και 
υπηρεσιών, σε σχέση με άλλες χώρες που μπήκαν σε πρόγραμμα-
μνημόνιο. Τι λάθη κάνουμε που δεν κάνουν οι άλλοι, όπως, για 
παράδειγμα, οι Ιρλανδοί και οι Κύπριοι;
Κατ’ αρχάς θα ήθελα να τονίσω ότι τα προγράμματα των μνημονίων 
δεν ήταν κατά την άποψή μας τα απολύτως ενδεδειγμένα για την 
περίπτωση της Ελλάδας και αυτό διότι η χώρα μας, όσον αφορά το 
οικονομικό και παραγωγικό μοντέλο της αλλά και τις δομές λειτουρ-
γίας του κράτους, δεν συγκρινόταν με τις χώρες στις οποίες ανα-
φέρεστε. Εντούτοις, με τα μνημόνια έγινε μια σοβαρή προσπάθεια 
όχι μόνο δημοσιονομικής προσαρμογής αλλά και αλλαγών σε βα-
σικές λειτουργίες του κράτους. Τα βασικό λάθος που έγινε ήταν ότι 
δεν υιοθετήθηκαν απ’ όλες τις κυβερνήσεις, τα κόμματα, φορείς και 
κατά συνέπεια τον κόσμο τα προγράμματα αυτά, αλλά κατ’ ουσίαν 
επιβλήθηκαν με λάθος τρόπο, με συνέπεια αφενός να μην υλοποι-
ηθούν γρήγορα και αποτελεσματικά και αφετέρου να υπόκεινται σε 
πολλές αλλαγές ανάλογα με τις υπάρχουσες αντιλήψεις, ιδεοληψίες 
και μικροσυμφέροντα. Αυτή η συνεχής παράταση των μνημονιακών 
πλαισίων είχε ως συνέπεια την εξάντληση των πολιτών, την κυρι-
αρχία της απογοήτευσης και απαισιοδοξίας για το μέλλον και φυ-
σικά του brain drain, που έχει σημαντικό αντίκτυπο για τη χώρα μας.

Στη διάρκεια της ΔΕΘ ανακοινώθηκε μια μεγάλη αμερικανική 
επένδυση στον τομέα των ναυπηγείων. Είναι ώριμες οι συνθή-
κες ή οι εκκρεμότητες που έχουν δημιουργηθεί για το ιδιοκτη-
σιακό στον Σκαραμαγκά και τις παράνομες κρατικές επιδοτήσεις 
θα σταθούν εμπόδιο στη μεγάλη επένδυση;
Αναφέρεστε προφανώς στην επένδυση στο Νεώριο της Σύρου, η 
οποία διανύει το τελικό στάδιο στη διαδικασία. Είναι ένα πολύ θε-
τικό νέο, αν αναλογιστούμε τις δυνατότητες που έχει η χώρα μας 
στον ναυπηγοκατασκευαστικό τομέα. Μια χώρα με τεράστια ναυ-
τική ιστορία, τεχνογνωσία και παράδοση να μην μπορεί να αξιο-

ποιεί τις ευκαιρίες που υπάρχουν. Θεωρώ ότι ο κόσμος, μετά και 
την οικονομική κρίση, αλλά και λόγω της απίστευτης πληροφόρη-
σης που υπάρχει, κατανοεί σιγά σιγά ότι για να προχωρήσει και 
να αναπτυχθεί η χώρα μας πρέπει να αξιοποιήσουμε τα πλεονε-
κτήματα που διαθέτουμε και να αντιμετωπίσουμε τον διεθνή α-
νταγωνισμό με καθαρά οικονομικοτεχνικά κριτήρια, όπως και σε 
άλλες χώρες. Τα ναυπηγεία του Σκαραμαγκά μπορούν και πρέπει 
να αξιοποιηθούν. Είναι προς το συμφέρον της χώρας μας, αλλά 
και των εργαζομένων, να γίνουν όλες οι απαραίτητες συζητήσεις 
και να ξεπεραστούν τα υπάρχοντα εμπόδια, έτσι ώστε να προ-
σελκύσουμε τις απαραίτητες βιώσιμες επενδύσεις που έχουμε 
ανάγκη ως χώρα.

Ειδικά για τον τομέα της βιομηχανίας και σε ό,τι αφορά την ε-
ξαγωγική της διάσταση, τι πρέπει να κάνει η ελληνική πλευρά 
για να ενισχύσει το ενδιαφέρον των ξένων επενδυτών;
Η Ελλάδα έχει υποστεί μια αποβιομηχάνιση τις τελευταίες δε-
καετίες και τα αίτια είναι πολλά. Εάν όμως θέλουμε να αποκτή-
σουμε μια πραγματικά εξωστρεφή οικονομία, είναι απαραίτητο 
να ενισχύσουμε τη βιομηχανική μας παραγωγή σε τομείς όπου 
έχουμε ή μπορούμε να έχουμε συγκριτικά πλεονεκτήματα. Η α-
ναζήτηση επενδυτών επιβάλλει αφενός τη δημιουργία ενός ολο-
κληρωμένου αλλά και διαφανούς σε στοιχεία σχεδίου και ταυ-
τόχρονα τη συμμετοχή σε διάφορες αποστολές και φόρουμ όπου 
συγκεντρώνονται επενδυτές. Το Επιμελητήριό μας διοργανώνει 
αρκετά από αυτά. Παράλληλα, θα πρέπει να εκσυγχρονίσουν τη 
λειτουργία τους αξιοποιώντας τις νέες τεχνολογίες και παράλληλα 
τη διαχειριστική τους επάρκεια με την υιοθέτηση πρακτικών εται-
ρικής διακυβέρνησης.

Με το πέρασμα του χρόνου η ΔΕΘ έχει γίνει περισσότερο πολιτική 
και λιγότερο οικονομική. Θεωρείτε ότι πρέπει να επιχειρήσουμε 
μια επανεκκίνηση στον τρόπο οργάνωσης και προβολής της;
Φυσικά και πρέπει. Πιστεύω ότι η φετινή μας συμμετοχή άφησε 
μια πολύ σημαντική παρακαταθήκη για το πώς θα μπορούσε να 
μετεξελιχθεί και να αποκτήσει μια περισσότερο επιχειρηματική και 
εμπορική ταυτότητα, που είναι απαραίτητη για τις προοπτικές δι-
κτύωσης και συνεργασιών όσων εταιρειών θέλουν να συμμετέ-
χουν, αναδεικνύοντας το περιφερειακό της στοιχείο στην ευρύτερη 
ΝΑ ευρωπαϊκή αγορά. Τα βασικά σημεία στα οποία θεωρώ ότι θα 
πρέπει να δοθεί βαρύτητα είναι: α) ο χρόνος λειτουργίας της, μια 
και για πολλές εταιρείες είναι ασύμφορο να υποστηρίξουν περί-
πτερο για 10 μέρες, β) οι υποδομές της ΔΕΘ απαιτούν σημαντική 
βελτίωση αν όχι ολοκληρωτικό επανασχεδιασμό, γ) ο χρόνος δι-
εξαγωγής της, μια και είναι σχετικά νωρίς, σχεδόν αμέσως μετά 
τις καλοκαιρινές διακοπές, όχι μόνο στην Ελλάδα, δ) ο απογαλα-
κτισμός της από τη σημαντική πολιτική τοπική –ως χώρα– βαρύ-
τητα που διαθέτει, χωρίς αυτό να σημαίνει ότι δεν πρέπει να συμ-
μετέχουν πολιτικοί, αλλά σε συζητήσεις και εκδηλώσεις που αφο-
ρούν την οικονομία, την επιχειρηματικότητα και την εκπαίδευση, 
σε μια έκθεση καθαρά διεθνούς οικονομικού και επιχειρηματι-
κού ενδιαφέροντος. Όλα αυτά και ορισμένα ειδικότερα μπορούν 
να βοηθήσουν και να καταστήσουν τη Θεσσαλονίκη κέντρο ενός 
ευρύτερου επιχειρηματικού και οικονομικού ενδιαφέροντος κατά 
τη διάρκεια της Έκθεσης, όπως πρέπει να είναι.

Παρακολουθώντας τις ομιλίες των πολιτικών αρχηγών στη ΔΕΘ, 
τι συμπεράσματα βγάλατε για το πολιτικό σύστημα σε σχέση με 
την προοπτική της οικονομίας;
Ως Επιμελητήριο είμαστε υπέρ της υιοθέτησης πολιτικών που δι-
ασφαλίζουν τον ισότιμο και ισόνομο ανταγωνισμό των επιχειρή-
σεων, τη δημιουργία ενός φιλικού αλλά και σταθερού πλαισίου 
προσέλκυσης επενδύσεων και δημιουργίας θέσεων εργασίας, την 
αξιοποίηση των τεχνολογιών και τεχνικών αξιολόγησης και εκ-
παίδευσης για την άμεση βελτίωση του κρατικού μηχανισμού και 
γενικά της δημιουργίας ενός περιβάλλοντος ασφάλειας και στα-
θερότητας. Αυτά και άλλα ειδικότερα, όπως, για παράδειγμα, το 
σταθερό φορολογικό πλαίσιο, δημιουργούν το απαραίτητο κλίμα 
εμπιστοσύνης που απαιτείται για επενδύσεις προς όφελος της 
χώρας και των πολιτών.
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Οικονομικές και πολιτικές 
εξελίξεις μετά 
τις ομιλίες Τσίπρα 
και Μητσοτάκη στη ΔΕΘ
Ο Γιώργος Κύρτσος θα παρουσιάσει  
τις απόψεις του για τα μεγάλα θέματα 
της επικαιρότητας και θα απαντήσει 
στις ερωτήσεις σας LIVE στο Facebook.

Μπορείτε να κάνετε τα σχόλια ή τις ερωτήσεις 
σας, ώστε να απαντηθούν, στο σχετικό post της 
σελίδας George Kyrtsos - Γιώργος Κύρτσος στο 
Facebook, ή στέλνοντας προσωπικό μήνυμα στη 
σελίδα ή email στο georgekyrtsos@gmail.com

Κυριακή από τις 7 μ.μ. έως τις 8.30 μ.μ.

ΤΑ ΣΠΑΣΜΕΝΑ ΕΥΡΩ-ΚΟΜΜΑΤΙΑ
ΤΟΥ ΠΡΟΣΦΥΓΙΚΟΥ, ΜΕΤΑΝΑΣΤΕΥΤΙΚΟΥ

  ΤΟΥ ΕΥΡΩΒΟΥΛΕΥΤΗ ΤΗΣ Ν∆ ΓΙΩΡΓΟΥ ΚΥΡΤΣΟΥ

Οι ανεξέλεγκτες ροές του 2015 
εκτόξευσαν τα ποσοστά της σκληρής 
και της άκρας ∆εξιάς.

Ως ευρωβουλευτής έµαθα µέσα από 
µια σύνθετη διαδικασία να ξεχωρίζω 
τη µάχη της επικοινωνίας από τη 
µάχη της ουσίας που δίνεται σε ευ-

ρωπαϊκό επίπεδο σε σχέση µε το προσφυγικό-µε-
ταναστευτικό.

Στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο συνήθως άλλα 
ψηφίζουµε και άλλα γίνονται, µε αποτέλεσµα να 
µεγαλώνει η κρίση αξιοπιστίας της Ε.Ε. Για παρά-
δειγµα, ψηφίσαµε µετεγκαταστάσεις προσφύγων 
και µεταναστών από Ελλάδα και Ιταλία σε άλλες 
χώρες της Ε.Ε. οι οποίες πραγµατοποιήθηκαν σε 
ποσοστό της τάξης του 20%-25%. Ακόµη και η 
πρόσφατη καταδίκη από το Ευρωπαϊκό Κοινο-
βούλιο της κυβέρνησης Όρµπαν για την άρνησή 
της να δεχτεί πρόσφυγες και µετανάστες στην 
Ουγγαρία και άλλα ζητήµατα µεγάλου πολιτικού 
ενδιαφέροντος συνοδεύτηκε από την ουσιαστική 
αποδοχή της πολιτικής που εφαρµόζει.

Ο πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής κ. 
Γιούνκερ προετοιµάζει µε δηλώσεις του το έδα-
φος για να απαλλαγούν η Ουγγαρία και άλλες 
χώρες από την υποχρέωση να δέχονται πρόσφυ-
γες και µετανάστες µε αντάλλαγµα να συµβάλουν 
περισσότερο στην κάλυψη των οικονοµικών ανα-
γκών της Frontex και στη χρηµατοδότηση των α-
ναπτυξιακών επενδύσεων σε χώρες της Αφρικής 
µε στόχο, υποτίθεται, να περιοριστούν οι µετανα-
στευτικές ροές.

Σε επίπεδο Ευρωπαϊκού Συµβουλίου φαί-
νεται να υιοθετείται το αυστραλιανό µοντέλο, µε 
τους πρόσφυγες και τους µετανάστες που εισέρ-
χονται στην Ε.Ε. να καταλήγουν σε ελεγχόµε-
νες περιοχές σε χώρες εκτός Ε.Ε., προκειµένου 
να αξιολογηθεί το αίτηµά τους για χορήγηση πο-
λιτικού ασύλου. Το τελευταίο διάστηµα γίνονται 
παρασκηνιακές συνεννοήσεις µε τον ηγέτη της 
Αιγύπτου, στρατηγό Σίσι, ο οποίος φαίνεται πρό-
θυµος να αναλάβει αυτή την αποστολή.

Θετική εξέλιξη είναι η επίσπευση της ενίσχυ-
σης της Frontex, ώστε να έχει προσωπικό 10.000 

ατόµων και να λειτουργεί αποτελεσµατικά από το 
2020 αντί για το µακρινό 2027 που προέβλεπε ο 
αρχικός σχεδιασµός. Η έλλειψη όµως κοινής εξω-
τερικής και αµυντικής πολιτικής δηµιουργεί προ-
βλήµατα αρµοδιότητας και αποτελεσµατικότητας 
σε ό,τι αφορά τη φύλαξη των εξωτερικών συνόρων 
της Ε.Ε. και τον έλεγχο των προσφυγικών-µετα-
ναστευτικών ροών.

Με τη βαλίτσα στο χέρι
Ας δούµε όµως πώς διαχειρίζονται το προσφυ-
γικό-µεταναστευτικό τα κράτη-µέλη της Ε.Ε. για 
να αντιληφθούµε την ανάγκη εφαρµογής µιας ε-
θνικής πολιτικής στο προσφυγικό-µεταναστευ-
τικό που θα συµπληρώνεται από την ευρωπαϊκή 
προσπάθεια. Η τελευταία δεν είναι ιδιαίτερα α-
ποτελεσµατική, ενώ ο συσχετισµός των πολιτικών 
δυνάµεων που διαµορφώνεται στέκεται εµπόδιο 
στην αντιµετώπιση διαφόρων προβληµάτων.

Το Ηνωµένο Βασίλειο δεν ενδιαφέρεται να 
πάρει πρόσφυγες και µετανάστες στα εδάφη του. 
Η αρνητική αντίδραση της κοινής γνώµης στο 
προσφυγικό-µεταναστευτικό ήταν ένας από τους 
βασικούς λόγους της επικράτησης του Brexit στο 
δηµοψήφισµα του Ιουνίου του 2016.

Πλήρωσαν τον λογαριασµό
Η Γερµανία, η Αυστρία και η Σουηδία ακολούθη-
σαν στην κρίση του 2015-2016 µια πολιτική ανοι-
χτών συνόρων και ενσωµάτωσης προσφύγων και 
µεταναστών για να αποφύγουν την ανθρωπιστική 
καταστροφή εξαιτίας της αύξησης των ροών σε 
1.000.000 άτοµα µε πρωτοβουλία Ερντογάν και 
τη συνεργασία Τσίπρα.

Αυστρία και Γερµανία δέχτηκαν µέσα σε έναν 
χρόνο πρόσφυγες και µετανάστες που αναλογούν 
στο 1% του πληθυσµού και το ρεκόρ έσπασε η 
Σουηδία µε 1,5%.

Το αποτέλεσµα ήταν να αντιδράσει η κοινω-
νία και να εκτοξευτούν τα ποσοστά της σκληρής 
και της άκρας ∆εξιάς. Στην Αυστρία το ακροδεξιό 
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ΚΑΙ ΑΝΑΓΕΝΝΗΤΙΚΗΣ ΙΑΤΡΙΚΗΣ

Αποσυμπίεση Μεσοσπονδύλιου Δίσκου 
Στην Get Healthier, χάρη στις συντονισμένες προσπάθειες μιας ομάδας 
κορυφαίων ιατρών και μηχανικών ιατρικών οργάνων, εφαρμόζουμε 
τις τελευταίες εξελίξεις της βιοτεχνολογίας για να προσφέρουμε μη 
χειρουργική, μη επεμβατική Αποσυμπίεση του Μεσοσπονδύλιου Δί-
σκου. Πρόκειται για μια απόλυτα ασφαλή και αποτελεσματική διαδι-
κασία, χωρίς φάρμακα, ενέσεις, χειρουργεία και αναισθησία, η οποία 
πραγματοποιείται σε ειδικό θεραπευτικό κρεβάτι που ελέγχεται από 
ηλεκτρονικό υπολογιστή. Έτσι, δίνουμε λύσεις σε συχνές επώδυνες 
παθήσεις όπως οσφυαλγία, ισχιαλγία, κήλη, προβολή δίσκου, αυχε-
νικό σύνδρομο. 

Αναγεννητική Ιατρική - Βλαστοκύτταρα 
Προσφέρουμε μη χειρουργική αντιμετώπιση ορθοπεδικών παθή-
σεων με τη βοήθεια καινοτόμων θεραπειών που βασίζονται στις κα-
τακτήσεις της Αναγεννητικής και Μοριακής Ιατρικής (βλαστοκύτ-
ταρα). Κατ’ αυτό τον τρόπο θεραπεύονται οι ασθενείς που πάσχουν 
από οστεοαρθρίτιδα γονάτων και ισχίων, ρευματοειδή αρθρίτιδα, ε-
πώδυνες τενοντίτιδες (περιαρθρίτιδα ώμου, επικονδυλίτιδα, άκανθα 
πτέρνας κλπ), μυϊκές θλάσεις, κατακλίσεις.

Λ. Κηφισίας 53, Αμπελόκηποι, τηλ. 210-69.93.527
Λεωφόρος Βουλιαγμένης 564, Άλιμος, τηλ. 210-6993527
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∆εν υπάρχει το πολιτικό 
πλαίσιο για επεξεργασία 
κοινής ευρωπαϊκής 
πολιτικής στο προσφυγικό-
µεταναστευτικό.

Και αυτοί που δηλώνουν 
πρόθυµοι να υποδεχτούν 
πρόσφυγες και µετανάστες 
αποφεύγουν, για πολιτικούς 
λόγους, να το κάνουν σε 
µεγάλη κλίµακα.

Κόµµα της Ελευθερίας πήρε 26% στις τελευταίες 
βουλευτικές εκλογές και συµµετέχει στον κυβερ-
νητικό συνασπισµό µε την κεντροδεξιά.

Στη Σουηδία οι Σουηδοί ∆ηµοκράτες, που 
ξεκίνησαν στον χώρο της άκρας ∆εξιάς, πήραν 
στις πρόσφατες εκλογές 17,6% και απειλούν τη 
λειτουργία του λεγόµενου σουηδικού µοντέλου. 
Αξιοσηµείωτο είναι και το ποσοστό της σκλη-
ρής έως άκρας ∆εξιάς στη ∆ανία, όπου το ∆α-
νικό Λαϊκό Κόµµα πήρε 21% στις εκλογές και α-
ποτελεί ρυθµιστή των εξελίξεων. Στη Φινλανδία 
η άκρα ∆εξιά µε ποσοστό 18% έχει αναλάβει κυ-
βερνητικές ευθύνες.

Στη Γερµανία η σκληρή έως ακροδεξιά Εναλ-
λακτική για τη Γερµανία πήρε 12,6% στις εκλο-
γές, αναδείχθηκε σε κόµµα της αξιωµατικής αντι-
πολίτευσης λόγω της κυβερνητικής συνεργασίας 
Χριστιανοδηµοκρατών και Σοσιαλδηµοκρατών 
και σύµφωνα µε τις τελευταίες δηµοσκοπήσεις 
καταγράφει ποσοστό 17%-18%, αφήνοντας στην 
τρίτη θέση το Σοσιαλδηµοκρατικό Κόµµα.

Οι τοπικές εκλογές που θα πραγµατοποιη-
θούν στη Βαυαρία τον Οκτώβριο αναµένεται να 
επιβεβαιώσουν την ενίσχυση της Εναλλακτικής 
για τη Γερµανία και την εκλογική υποχώρηση 
των Χριστιανοδηµοκρατών-Χριστιανοκοινωνι-
στών και ακόµη περισσότερο των Σοσιαλδηµο-
κρατών.

Γερµανία, Αυστρία, Σουηδία έκαναν µε το πα-
ραπάνω το καθήκον τους στην προσφυγική κρίση 
του 2015-2016, τώρα όµως σκληραίνουν την πολι-
τική τους αντιµέτωπες µε µεγάλη κοινωνική και 
πολιτική αναταραχή µε κερδισµένη τη σκληρή 
και την άκρα ∆εξιά.

Απόλυτη άρνηση
Η Πολωνία, η Ουγγαρία, η Τσεχία, η Σλοβακία 
και η Σλοβενία ακολουθούν µια πολιτική απόλυ-
της άρνησης σε ό,τι αφορά την υποδοχή προσφύ-
γων και µεταναστών.

Είναι χαρακτηριστικό ότι στην Ουγγαρία µη-
δενίστηκε το 2017 ο αριθµός της υποβολής αιτή-
σεων για χορήγηση πολιτικού ασύλου.

Η σκληρή πολιτική αυτών των χωρών οφεί-
λεται στην εκτίµηση ότι οι πρόσφυγες και οι µε-
τανάστες θα µπορούσαν να θέσουν σε αµφισβή-
τηση τις µεγάλες κοινωνικές και οικονοµικές κα-
τακτήσεις των τελευταίων δεκαετιών, αλλά και 
στην επιθυµία διαφοροποίησης από την πολι-

τική που ακολουθεί το Βερολίνο. Είναι χαρακτη-
ριστικό ότι ο Όρµπαν απορρίπτει την πολιτική 
Μέρκελ, αναφερόµενος σε… ηθικό ιµπεριαλισµό 
της Γερµανίας.

Ακόµη κι αν αυτές οι χώρες έδειχναν διά-
θεση συνεργασίας, θα έπαιρναν, σύµφωνα µε τον 
ευρωπαϊκό σχεδιασµό, µερικές χιλιάδες πρόσφυ-
γες, οι περισσότεροι από τους οποίους θα κατέ-
ληγαν σε Αυστρία, Γερµανία και Σουηδία, σε α-
ναζήτηση καλύτερης επαγγελµατικής και οικονο-
µικής προοπτικής.

Το παιχνίδι της Ιταλίας
Την κατάσταση περιπλέκει η δυναµική παρέµ-
βαση της νέας κυβέρνησης της Ιταλίας. Ο υπουρ-
γός Εσωτερικών κ. Σαλβίνι, ο οποίος είναι και η-
γέτης της Λέγκας, κόµµατος που κινείται µεταξύ 
σκληρής και άκρας ∆εξιάς, ζητεί από τους εταί-
ρους µια «δίκαιη µοιρασιά» των προσφύγων και 
µεταναστών που εισέρχονται στην Ε.Ε. µέσω Ιτα-
λίας, η οποία είναι µαζί µε την Ελλάδα οι βασικές 
χώρες πρώτης εισόδου.

Ο κ. Σαλβίνι ανοίγει τα λιµάνια της Ιταλίας 
στα πλοία που µεταφέρουν πρόσφυγες από τη 
Λιβύη µόνο αφού συµφωνηθεί η µοιρασιά των 
προσφύγων και των µεταναστών µεταξύ άλλων 
χωρών της Ε.Ε. Έχει παραπεµφθεί στη ∆ικαιο-
σύνη επειδή η τακτική αυτή είναι εκτός ιταλικού 
και διεθνούς δικαίου, αλλά τα ποσοστά του κόµ-
µατός του τετραπλασιάστηκαν στις τελευταίες 
βουλευτικές εκλογές, πλησιάζοντας το 18%, ενώ 
σήµερα οι δηµοσκοπήσεις τού δίνουν µέχρι και 
32%.

Οι Ιταλοί επιβραβεύουν την πολιτική του, 
µε το σκεπτικό ότι η χώρα τους υφίσταται τις συ-
νέπειες από ευρωπαϊκές συµφωνίες και κανο-
νισµούς που λειτουργούν σε βάρος των χωρών 
πρώτης εισόδου.

Πρόθυµοι στα λόγια
Αποµένουν διάφορες ευρωπαϊκές χώρες, µε βα-
σικές τη Γαλλία και την Ισπανία, των οποίων οι 
κυβερνήσεις δηλώνουν πρόθυµες να συµβάλουν 
στην κοινή αντιµετώπιση του προσφυγικού-µε-
ταναστευτικού.

Ο φραστικός τους ζήλος δεν µεταφράζεται 
πάντα σε συγκεκριµένη πολιτική. Στη Γαλλία ο 
φιλελεύθερος Μακρόν έχει υποστεί µεγάλη πο-
λιτική φθορά και κάνει ό,τι µπορεί για να µην 
πάρει το προσφυγικό-µεταναστευτικό µεγαλύτε-
ρες διαστάσεις.

Στην Ισπανία η κυβέρνηση µειοψηφίας των 
Σοσιαλιστών κάνει ορισµένες κινήσεις πολιτικού 
συµβολισµού υποδεχόµενη µερικές εκατοντά-
δες πρόσφυγες και µετανάστες που κατέφυγαν 
αρχικά στην Ιταλία, αλλά δεν θέλει να αναλάβει 
πρόσθετους πολιτικούς κινδύνους χαλαρώνοντας 
την πολιτική της.

Από τα παραπάνω γίνεται φανερό ότι δεν υ-
πάρχει το πολιτικό πλαίσιο για την άµεση επε-
ξεργασία κοινής ευρωπαϊκής πολιτικής στο προ-
σφυγικό-µεταναστευτικό. Η κατάσταση θα γίνει 
πιο δύσκολη µετά τον Μάιο του 2019, οπότε η ά-
νοδος της σκληρής και της άκρας ∆εξιάς θα αλ-
λάξει εντυπωσιακά τη σύνθεση του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου.

Κατά την άποψή µου, πρέπει αρχικά να κα-
ταλάβουµε το πρόβληµα, για να δούµε στη συνέ-
χεια πώς θα το λύσουµε πρώτα σε εθνικό και µετά 
σε ευρωπαϊκό επίπεδο.
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συνέντευξη

Τ
ην απόλυτη ικανοποίησή του 
από την παρουσία και τις ε-
ξαγγελίες του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη από το βήμα της ΔΕΘ 
εκφράζει ο γραμματέας Παρα-
γωγικών Τομέων της ΝΔ Βα-
σίλης Ξυπολυτάς, υπογραμμί-
ζοντας ότι η πολιτική της ΝΔ 

θα φέρει το «επενδυτικό σοκ» που χρειάζε-
ται η χώρα.

Ο Βασίλης Ξυπολυτάς είναι ένας από τους 
νέους ανθρώπους με τους οποίους ο κ. Μη-
τσοτάκης έχει στελεχώσει καίριες θέσεις στο 
κόμμα, ενώ πληροφορίες αναφέρουν ότι εν-
δέχεται στις επερχόμενες εκλογές να είναι υ-
ποψήφιος βουλευτής στον Βόρειο Τομέα της 
Β΄ Αθήνας. Στα 37 του χρόνια είναι κάτοχος 
τριών μεταπτυχιακών τίτλων, από το Harvard 
University και το King’s College, έχει εργα-
στεί τόσο στον ιδιωτικό όσο και στον δημόσιο 
τομέα, ενώ σήμερα είναι ιδρυτής και ιδιοκτή-
της δύο εταιρειών και από το 2006 εκλέγεται 
στις πρώτες θέσεις δημοτικός σύμβουλος - 
αντιδήμαρχος στον Δήμο Κηφισιάς.

Κατ’ αρχάς θα ήθελα να μου κάνετε μια 
συνολική εκτίμηση για την παρουσία του 
προέδρου της ΝΔ στη ΔΕΘ. Μείνατε ικα-
νοποιημένος ή θα θέλατε κάτι παραπάνω;
Μείναμε παραπάνω από ικανοποιημένοι, 
καθώς η φετινή ΔΕΘ ήταν η πιο πολυπληθής 
της τελευταίας δεκαετίας και ο κ. Μητσοτά-
κης, με τον πιο ουσιαστικό τρόπο, ανέδειξε τις 
τεράστιες διαφορές των δύο κόμματων. Από 
τη μια το πρόγραμμα της ΝΔ, το οποίο είναι 
ρεαλιστικό και κοστολογημένο, και από την 
άλλη τα αποσπασματικά μέτρα του ΣΥΡΙΖΑ, 
που προσπαθούν να περισώσουν την πολι-
τική κατάρρευση της κυβέρνησης.

Από αυτά τα οποία είπε ο κ. Μητσοτάκης, 
και που αποτελούν βασικά κομμάτια του 
κυβερνητικού προγράμματος της ΝΔ, ποια 
σημεία θεωρείτε τα πλέον σημαντικά;
Ο κ. Μητσοτάκης παρουσίασε μια σειρά από 
πολιτικές που εντάσσονται στο πρόγραμμά μας. 
Επιτρέψτε μου όμως να επικεντρωθώ σε όσα 
αφορούν την οικονομία, μια και στη ΔΕΘ μί-
λησε στους παραγωγικούς φορείς της χώρας. 
Η πρώτη και σημαντικότερη δέσμευση είναι 
η μείωση της συνολικής επιβάρυνσης εργα-
ζομένων και εργοδοτών, με κεντρικό στόχο 
την αύξηση του πραγματικού εισοδήματος των 
πολιτών. Συγκεκριμένα, δεσμευτήκαμε για:
• Σταδιακή κατάργηση, μέχρι το 2021, του τέ-
λους επιτηδεύματος για όλους τους ελεύθε-
ρους επαγγελματίες.
• Σταδιακή μείωση των εισφορών για κύρια 
σύνταξη από 20%, που είναι σήμερα, στο 15% 
εντός τετραετίας.
• Μείωση του εισαγωγικού φορολογικού συ-
ντελεστή στο 9% για εισοδήματα μέχρι 10.000 
ευρώ, από 22% που ισχύει σήμερα.
• Μείωση του ΦΠΑ στην εστίαση, στο 13% από 
24%. Και τελικά στο 11% για όλο το τουριστικό 
πακέτο της εστίασης και των ξενοδοχείων.
• Μείωση στα επόμενα δύο χρόνια του ΕΝΦΙΑ 
κατά 30%, με τρόπο δίκαιο, ώστε να ωφελη-
θούν όλοι και κυρίως η μεσαία τάξη.
• Μείωση του εταιρικού φόρου και του φόρου 

Το κεντρικό κυβερνητικό 
στίγμα είναι ότι η ΝΔ θα 
μειώσει αμέσως και δραστικά 
τους φόρους και τις εισφορές 
στους εργαζομένους και 
στους εργοδότες, γιατί μόνο 
έτσι μπορεί να προκληθεί 
το αναπτυξιακό σοκ που 
χρειάζεται η Ελλάδα.

 ΣΤΟΝ ΔΗΜΗΤΡΗ ΧΡΥΣΙΚΟΠΟΥΛΟ

Βασίλης Ξυπολυτάς, 
γραμματέας Παραγωγικών Τομέων της ΝΔ

στα μερίσματα, έτσι ώστε ο πραγματικός φο-
ρολογικός συντελεστής που επιβαρύνει τα ε-
πιχειρηματικά κέρδη να μειωθεί στο 24%, από 
40% όπου βρίσκεται σήμερα.
• Αναστολή του ΦΠΑ στην οικοδομική δρα-
στηριότητα για τρία χρόνια και έκπτωση φόρου 
ίση με το 40% της δαπάνης που καταβάλλεται 
για λειτουργική, αισθητική και ενεργειακή α-
ναβάθμιση και συντήρηση των υφιστάμενων 
κατοικιών.
• Και, τέλος, τη φορολόγηση των αγροτικών 
συλλογικών σχημάτων με συντελεστή 10%.

Πιστεύετε ότι ο κ. Μητσοτάκης έδωσε το 
κυβερνητικό «στίγμα» του κόμματος και, 
αν ναι, ποιο είναι αυτό;
Το κεντρικό κυβερνητικό στίγμα είναι ότι η 
ΝΔ θα μειώσει αμέσως και δραστικά τους 
φόρους και τις εισφορές στους εργαζομένους 
και στους εργοδότες, γιατί μόνο έτσι μπορεί 
να προκληθεί το αναπτυξιακό σοκ που χρει-
άζεται η Ελλάδα. Μόνο έτσι θα έρθουν επεν-
δύσεις και θα μειωθεί η ανεργία σημαντικά, 

τον χρόνο. Κάποιες από τις παρεμβάσεις μας 
θα εφαρμοστούν τα δύο πρώτα χρόνια (π.χ. 
μείωση ΕΝΦΙΑ κατά 30%) και κάποιες θα ε-
φαρμοστούν σταδιακά στο βάθος τετραετίας. 
Τα χρήματα θα εξοικονομηθούν από τον ε-
ξορθολογισμό των κρατικών δαπανών. Μόνο 
την πρώτη διετία έχουμε ήδη υπολογίσει ότι 
μπορούμε να εξοικονομήσουμε 2 δισ. ευρώ. 
Ο στόχος είναι απολύτως εφικτός με το νοι-
κοκύρεμα του κράτους και βέβαια με την α-
ναλογία μία πρόσληψη για πέντε αποχωρή-
σεις που θα θεσπίσουμε στο Δημόσιο. Μετά 
τα πρώτα δύο χρόνια, ξέρουμε ότι η πολιτική 
μας θα έχει ήδη αρχίσει να αποδίδει. Για παρά-
δειγμα, η επέκταση της χρήσης των ηλεκτρο-
νικών συναλλαγών θα διευρύνει τη φορολο-
γική βάση και μαζί με τη μείωση των φόρων 
θα περιορίσει τη φοροδιαφυγή. Μόνο και μόνο 
από την επέκταση των ηλεκτρονικών συναλ-
λαγών, σύμφωνα με τον ΙΟΒΕ, μπορούμε να 
έχουμε κρατικά έσοδα αυξημένα κατά 54%, 
δηλαδή 8,5 δισ. τον χρόνο! Και, τέλος, μην ξε-
χνάτε ότι η οικονομία θα πάρει μπρος με μια 
φιλελεύθερη πολιτική, πράγμα που σημαίνει 
περαιτέρω έσοδα για το κράτος.

Για να πάμε σε μια πιο γενική ερώτηση, 
πώς βλέπετε να διαμορφώνεται από δω και 
πέρα το πολιτικό σκηνικό στη χώρα;
Η κυβέρνηση, στην προσπάθειά της να δια-
σωθεί, θα προσπαθήσει να διαμορφώσει συν-
θήκες ακραίας πόλωσης. Από τη μια θα εξαγ-
γέλλει ή ακόμη και θα ψηφίζει μέτρα που δεν 
θα μπορεί να υλοποιήσει και από την άλλη 
θα ρίξει λάσπη για να αποδυναμώσει τους α-
ντιπάλους της, είτε στην κεντροαριστερά είτε 
στην κεντροδεξιά. Ουσιαστικά, τους επόμενους 
μήνες θα συγκρουστούν δύο κόσμοι, ο ένας 
της δημιουργίας, της εργασίας και της προ-
σπάθειας και από την άλλη αυτός των ψεύτι-
κων εξαγγελιών, των θεωριών συνωμοσίας 
και των επιδομάτων φτώχειας. Θέλω να τολμώ 
να ελπίζω ότι είμαστε περισσότεροι αυτοί που 
πιστεύουμε στην Ελλάδα της δημιουργίας και 
της προσπάθειας.

«Είμαστε περισσότεροι αυτοί 
που πιστεύουμε στην Ελλάδα της 

δημιουργίας και της προσπάθειας»

αλλά και με καλά αμειβόμενες θέσεις.

Η κυβέρνηση κατηγορεί τον κ. Μητσοτάκη 
ότι οι εξαγγελίες του από το βήμα της ΔΕΘ, 
αλλά και στη συνέντευξη Τύπου, βρίσκο-
νται σε «γραμμή ΔΝΤ». Τι απαντάτε;
Η κυβέρνηση προσπαθεί να διασωθεί… Θα 
ακούσουμε πολλά ακόμη. Εκτός κι αν εννο-
ούν ότι αν αυτοί είχαν κρατήσει τη γραμμή 
του ΔΝΤ και δεν «διαπραγματεύονταν», σή-
μερα η Ελλάδα θα έτρεχε με ανάπτυξη 4,5%, 
δεν θα είχαμε χρεωθεί 100 δισ. και δεν θα 
είχαμε παραδώσει το σύνολο της δημόσιας 
παρουσίας για 99 χρόνια.

Επίσης, ο ΣΥΡΙΖΑ θέτει το εξής ερώτημα: 
πού θα βρει τα χρήματα ο κ. Μητσοτάκης 
για να υλοποιήσει τις εξαγγελίες του, δε-
δομένου του περιορισμένου δημοσιονομι-
κού χώρου;
Η πρόταση της ΝΔ είναι απολύτως κοστολο-
γημένη, με συνολικό κόστος τα 6 δισ. ευρώ 
σε βάθος τετραετίας. Δηλαδή περίπου 1,5 δισ. 



ΕΠΙΣΤΗΜΕΣ & ΤΕΧΝΙΚΕΣ  
ΦΥΣΙΚΗΣ ΑΓΩΓΗΣ  
ΚΑΙ ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΥ (STAPS)
ΑΝΑΓΝΩΡΙΣΜΕΝΕΣ ΣΠΟΥΔΕΣ ΠΡΟΠΟΝΗΤΙΚΗΣ

Το Γαλλικό Κολλέγιο της Ελλάδας-IdEF 
που συμπράττει από το 1995 με το Δημόσιο 
Γαλλικό Πανεπιστήμιο Paris 13 Sorbonne  
Paris-Cite παρέχει ένα υψηλό και σύγχρο-
νο επίπεδο ακαδημαϊκής γνώσης και πρα-
κτικής εφαρμογής για εκείνους που επιθυ-
μούν να σταδιοδρομήσουν στους τομείς της 
αθλητικής επιστήμης.

ΠΤΥΧΊΟ ΣΤΗ ΦΥΣΊΚΗ ΑΓΩΓΗ ΚΑΊ ΤΟΝ ΑΘΛΗΤΊΣΜΟ
•  Δικαιολογητικά εγγραφής: Απολυτήριο  
Λυκείου και Αθλητική εμπειρία

•  Διάρκεια σπουδών: 3 έτη ή 4 έτη
•  Γλώσσα Διδασκαλίας: Ελληνικά 

ΕΙΔΙΚΟΤΗΤΕΣ: ΠΟΔΟΣΦΑΙΡΟ, ΜΠΑΣΚΕΤ, ΣΤΙΒΟΣ, 
ΚΟΛΥΜΒΗΣΗ, ΧΟΡΟΣ, FITNESS

Τηλεφωνικό Κέντρο: 
210 6980772-3 
www.idef.gr
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Ο ΕΥΡΩΒΟΥΛΕΥΤΉΣ ΤΉΣ 
ΝΔ ΓΙΩΡΓΟΣ ΚΥΡΤΣΟΣ 
ΜΟΙΡΑΣΕ ΤΉΝ FS ΣΤΟ 
ΠΛΑΙΣΙΟ ΤΉΣ 83ης ΔΕΘ

Το περασμένο Σαββατοκύριακο η καρδιά της Ελλάδας 
χτυπούσε στη Θεσσαλονίκη, με πλήθος ατόμων από 
τον πολιτικό και επιχειρηματικό κόσμο της χώρας να 
δίνουν το «παρών» κατά τις τελευταίες ημέρες διορ-

γάνωσης της ΔΕΘ.
Ο ευρωβουλευτής της ΝΔ Γιώργος Κύρτσος βρέθηκε στη 

συμπρωτεύουσα όπως κάθε χρόνο και διένειμε την εφημε-
ρίδα «Free Sunday» στους πολίτες της Θεσσαλονίκης. Από 
το πρωί του Σαββάτου μέχρι το μεσημέρι ο ευρωβουλευτής 
της ΝΔ περπάτησε μαζί με τους συνεργάτες του στους κε-
ντρικούς δρόμους της πόλης, συνάντησε πλήθος πολιτών, 
έδωσε την εφημερίδα και συνομίλησε μαζί τους. Ή υποδοχή 
που επιφύλαξαν οι πολίτες στον κ. Κύρτσο ήταν ένθερμη και 
οι περισσότεροι ήθελαν να ενημερωθούν για τις πολιτικές 
και οικονομικές εξελίξεις στη χώρα μας, εκφράζοντας τον 
προβληματισμό τους για την κυβερνητική πολιτική.

Το θέμα των Σκοπίων και η «συμφωνία των Πρεσπών» 
ήταν ένα θέμα που αναδείκνυαν ιδιαίτερα οι Θεσσαλονικείς 
πολίτες, καθώς τους αφορά άμεσα. Οι περισσότεροι, λοιπόν, 
βρήκαν ευκαιρία να προσεγγίσουν τον ευρωβουλευτή και 
να παραθέσουν τις απόψεις τους επί του θέματος.

Από την πλατεία Αριστοτέλους και τους γύρω δρόμους, 
στις καφετέριες και τα εστιατόρια που έσφυζαν από κόσμο, 
ο ευρωβουλευτής περπάτησε σχεδόν σε όλο το κέντρο της 
πόλης μοιράζοντας την εφημερίδα «Free Sunday» και ανταλ-
λάσσοντας εποικοδομητικές απόψεις με τον κόσμο.



www.freesunday.gr 1523.09.2018

freesunday

ΜΟΝΟΜΑΧΙΑ ΣΤΗ ∆ΕΘ ΜΕ 
ΝΙΚΗΤΗ ΤΟΝ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ

  ΤΟΥ ΕΥΡΩΒΟΥΛΕΥΤΗ ΤΗΣ Ν∆ ΓΙΩΡΓΟΥ ΚΥΡΤΣΟΥ

Άνετη επικράτησή του έναντι του Τσίπρα.

Οι οµιλίες και η παρουσία των πολιτικών αρχη-
γών στη ∆ΕΘ καταλήγουν σε µια πολιτική και 
οικονοµική µονοµαχία µεταξύ Μητσοτάκη και 
Τσίπρα.

Τα αποτελέσµατα µέτρησε µε έρευνα της κοινής γνώ-
µης η εταιρεία MRB για λογαριασµό του τηλεοπτικού 
Star και είναι εντυπωσιακά υπέρ του Μητσοτάκη.

Μεγάλη υπεροχή
Στο ερώτηµα «έχετε θετική γνώµη για την παρέµβαση 
Μητσοτάκη στη ∆ΕΘ;» 34,7% των ερωτηθέντων απάντη-
σαν «ναι», ενώ 30,3% εξέφρασαν αρνητική γνώµη.

Ο κ. Μητσοτάκης έχει περισσότερες θετικές από αρ-
νητικές γνώµες σε ό,τι αφορά την εµφάνισή του στη ∆ΕΘ. 
Είναι φανερό όµως ότι κινείται σε ένα δύσκολο επικοινω-
νιακό και πολιτικό περιβάλλον, εφόσον η διαφορά των θε-
τικών από τις αρνητικές γνώµες είναι µικρή, 4,4 µονάδες.

Ο αντίπαλός του, όµως, κ. Τσίπρας ναυάγησε, σε οικο-
νοµικό και πολιτικό επίπεδο, στη ∆ΕΘ. Οι θετικές γνώµες 
για την παρέµβασή του ήταν 21,8% και οι αρνητικές έφτα-
σαν το εντυπωσιακό 44,5%. Το ποσοστό αυτών που εξέ-
φρασαν αρνητική γνώµη για την εµφάνιση και την επιχει-
ρηµατολογία του κ. Τσίπρα είναι υπερδιπλάσιο του ποσο-
στού αυτών που εξέφρασαν θετική γνώµη.

Αναδεικνύεται έτσι το διπλό πολιτικό πρόβληµα του 
κ. Τσίπρα. Είναι η σκιά του πανίσχυρου επικοινωνιακού 
εαυτού του το 2015. Τότε µάγευε τα πλήθη µε αυτά που 
έλεγε, έχοντας δηµοτικότητα 60%-65%, σήµερα προκαλεί 
τα πλήθη µε αυτά που λέει, εφόσον η δηµοτικότητά του 
είναι της τάξης του 25% και η δυνατότητά του να πείθει ε-

ξαιρετικά περιορισµένη.
Είναι επίσης µεγάλη η υστέρηση του κ. Τσίπρα, στις 

επιδόσεις και τη δηµόσια εικόνα, έναντι του κ. Μητσο-
τάκη. Ο τελευταίος δεν χαρακτηρίζεται από τους ειδικούς 
ως ιδιαίτερα επικοινωνιακός, είναι όµως σταθερός και ου-
σιαστικός στις παρεµβάσεις του. ∆ίνει τη µάχη της ουσίας 
και κερδίζει άνετα στην απευθείας σύγκριση τον Τσίπρα, 
ο οποίος δίνει έµφαση στη µάχη της επικοινωνίας και των 
εντυπώσεων. Πρόκειται για προσωπική ήττα του Τσίπρα 
και προσωπική πολιτική κατάκτηση του Μητσοτάκη.

Πιο κοντά στους πολίτες
Σύµφωνα µε τη δηµοσκόπηση της MRB, ο κ. Μητσοτάκης 
είναι πολύ πιο κοντά στους πολίτες απ’ ό,τι ο κ. Τσίπρας.

Στο ερώτηµα «ποιος σας έπεισε µε τις προτάσεις του 
στη ∆ΕΘ;» 38,7% απάντησαν «ο Μητσοτάκης» και µόλις 
22,9% «ο Τσίπρας». Ο πρόεδρος της Ν∆ εµφανίζεται πολύ 
πιο αξιόπιστος από τον πρωθυπουργό και κοντά στις ανά-
γκες των πολιτών.

Σε ό,τι αφορά τη µεσαία τάξη, η δηµοσκόπηση ανα-
δεικνύει τον κ. Μητσοτάκη ως βασικό υπερασπιστή των 
δικαιωµάτων και της προοπτικής της. Το σχετικό ποσο-
στό που παίρνει ο κ. Μητσοτάκης στη δηµοσκόπηση είναι 
42,4%, µε τον κ. Τσίπρα να περιορίζεται στο 17,9%.

Μόνο σε ό,τι αφορά τους κοινωνικά αδύναµους η εµ-
φάνιση και οι προτάσεις Τσίπρα φαίνεται να υπερτε-
ρούν της εµφάνισης και των προτάσεων Μητσοτάκη. Ο 
κ. Τσίπρας είναι στην αντίληψη του 31% των συµπολιτών 
µας πιο κοντά στους κοινωνικά αδύναµους, ενώ το σχε-
τικό ποσοστό της δηµοσκόπησης για τον κ. Μητσοτάκη 

είναι 28,9%.
Ο Τσίπρας διατηρεί το πλεονέκτηµα σε ό,τι αφορά 

τους κοινωνικά αδύναµους, αλλά ο Μητσοτάκης έχει κα-
λύψει σχεδόν το σύνολο της διαφοράς. Πριν από τρία χρό-
νια Τσίπρας και ΣΥΡΙΖΑ κατέγραφαν υπερδιπλάσια πο-
σοστά σε σχέση µε τη Ν∆ και την ηγεσία της, αλλά το 
εντυπωσιακό άνοιγµα Μητσοτάκη στην κοινωνία, ιδιαί-
τερα στους συµπολίτες µας που έχουν µεγάλα οικονοµικά 
και κοινωνικά προβλήµατα, έχει αρχίσει να αποδίδει πο-
λιτικά.

Βρόµικος πόλεµος
Η άνετη επικράτηση του Μητσοτάκη επί του Τσίπρα στη 
∆ΕΘ αποκτά ξεχωριστή σηµασία εάν σκεφτούµε ότι το 
Μαξίµου οργάνωσε έναν βρόµικο πόλεµο σε βάρος του 
προέδρου της Ν∆, σε µια προσπάθεια να περιορίσει την 
απήχηση των παρεµβάσεών του.

Αξιοποιήθηκαν fake news από το Αθηναϊκό Πρακτο-
ρείο Ειδήσεων, απίθανες θεωρίες περί Νε οδηµοκρατών 
νοσταλγών του Πινοσέτ που απειλούν τις συντάξεις που 
περικόπτει η κυβέρνηση Τσίπρα µέχρι και την ίδια τη 
δηµοκρατία, ενώ η δηµόσια τηλεόραση µετατράπηκε σε 
βήµα επιδοτούµενων από τον ελληνικό λαό υβριστών και 
συκοφαντών του κ. Μητσοτάκη.

Παρ’ όλα αυτά, ο τελευταίος πέρασε τα µηνύµατά του 
στη ∆ΕΘ για µια κοινωνία µε περισσότερες ευκαιρίες για 
όλους και µεγαλύτερη κοινωνική κινητικότητα. Απάντησε 
στην κυβερνητική λάσπη µε µία παρέµβαση τύπου Ο-
µπάµα και βασικό σύνθηµα «Μπορούµε» και επικράτησε 
µε διαφορά στην προσωπική µονοµαχία µε τον κ. Τσίπρα.

Ευχάριστη έκπληξη η συνάντηση 
του Γιώργου Κύρτσου µε τον Αλέξη 
Σκαναβή, που έχει την ευθύνη της 
έκδοσης της εφηµερίδας «Ελεύθερος 
Τύπος» σε µια δύσκολη εποχή για τα 
ΜΜΕ και ειδικά τον Τύπο.

Γιορτάσανε µαζί στο περίπτερο του 
«Ελεύθερου Τύπου» τα 35 χρόνια της 
εφηµερίδας που τόσα πρόσφερε στην 
κεντροδεξιά, ενώ έγιναν συχνές ανα-
φορές από τα στελέχη της εφηµερίδας 
στα 18 χρόνια της πρωταγωνιστικής 
παρουσίας του κ. Κύρτσου σε αυτήν, 
από το 1984 µέχρι το 2002.

Στη συνέχεια υποδέχτηκαν στο πε-
ρίπτερο της εφηµερίδας τον Κυριάκο 
Μητσοτάκη, που εκδήλωσε το ενδια-
φέρον του για την πορεία της και εξέ-
φρασε την εκτίµησή του για την προ-
σφορά της.
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ρεπορτάζ

«Η πλήρης εξαφάνιση οποιασδήποτε 
παραβατικής συµπεριφοράς στο 
ακαδηµαϊκό περιβάλλον 
θα αποτελούσε ουτοπικό στόχο». 
Επιτροπή Παρασκευόπουλου

Ακόµη µία πολιτική κόντρα βρίσκεται σε εξέλιξη 
τις τελευταίες ηµέρες. Αφορµή αυτή τη φορά 
στάθηκε η δηµοσιοποίηση του πορίσµατος 
Παρασκευόπουλου για την παραβατικότητα 
στους χώρους των πανεπιστηµίων, το οποίο, 

µεταξύ άλλων, προτείνει τη δηµιουργία χώρων αναψυχής για 
τους καταληψίες, όπου θα διενεργούνται φορολογικοί έλεγ-
χοι στους διοργανωτές εκδηλώσεων.

Το πόρισµα θα σταλεί στις διοικήσεις των πανεπιστηµίων 
και των ΤΕΙ, στις νεολαίες των κοµµάτων και στις φοιτητικές 
παρατάξεις, προκειµένου να διατυπώσουν µέχρι τις 30 Οκτω-
βρίου στην αρµόδια επιτροπή τις παρατηρήσεις τους.

Ουτοπικός στόχος η εξαφάνιση της παραβατικής 
συµπεριφοράς
Χρειάστηκε να περάσει ένας χρόνος από την πρώτη εξαγγε-
λία για τη δηµιουργία της επιτροπής, τέσσερις τακτικές συ-
νεδριάσεις στο υπουργείο Παιδείας και δύο διευρυµένες συ-
ναντήσεις µε τη συµµετοχή αρµόδιων φορέων σε Αθήνα και 
Θεσσαλονίκη για να καταλήξει το πόρισµα της επιτροπής Πα-
ρασκευόπουλου στο συµπέρασµα ότι «η πλήρης εξαφάνιση 
οποιασδήποτε παραβατικής συµπεριφοράς στο ακαδηµαϊκό 
περιβάλλον θα αποτελούσε ουτοπικό στόχο και θα υπέθαλπε 
η ίδια καταστάσεις ανοµίας».

Όπως σηµειώνεται, «η ευρυθµία στα πανεπιστήµια σε αρ-
κετές περιπτώσεις διαταράσσεται από φαινόµενα παραβατι-
κότητας, τα οποία άλλοτε έχουν χαρακτήρα ατοµικών προ-
σβολών και άλλοτε φτάνουν στην πρόκληση δυσλειτουργιών 
στις πανεπιστηµιακές δραστηριότητες». Πιο δύσκολη κρίνε-
ται η κατάσταση στα µεγάλα ιδρύµατα, ενώ «δεν ευσταθεί η ε-
ντύπωση ότι τα πανεπιστήµια είναι νησίδες εγκλήµατος».

Στο πόρισµα γίνεται αναφορά και στο θέµα του ασύλου. 
«Οι ακραίες επιλογές, αφενός της διαρκούς και χωρίς σο-
βαρό λόγο επέµβασης της δηµόσιας δύναµης, αφετέρου της 
παντελούς απουσίας της, προφανώς θα πολλαπλασίαζαν τα 
προβλήµατα και τις δυσλειτουργίες. Εποµένως, ένας ρυθµι-
στικός αυτών των επεµβάσεων θεσµός, όπως το πανεπιστη-
µιακό άσυλο, µπορεί να είναι αποτελεσµατικός» αναφέρεται 
χαρακτηριστικά, για να προστεθεί ότι «ο θεσµός του ασύλου 
δεν πρέπει ούτε να υποτιµάται ούτε να υπερτιµάται. Ένδειξη 
για το τελευταίο αποτελεί το γεγονός ότι κατά τα τελευταία 
έτη είχαµε δύο φορές καταλυτικές νοµοθετικές παρεµβάσεις 

(µε τον Ν. 4009/2011 κατάργηση, µε τον Ν. 4485/2017 επανα-
φορά) στον θεσµό αυτόν χωρίς αισθητή ποσοτική ή ποιοτική 
επίδραση στην παραβατικότητα».

Τα µέτρα που προτείνονται
Για τις καταλήψεις, η επιτροπή εισηγείται τη δηµιουργία 
χώρων αναψυχής στα πανεπιστήµια, φυλασσόµενων και ελεγ-
χόµενων εξωτερικά, οι οποίοι θα παραχωρούνται στους φοι-
τητές µε άδεια του κοσµήτορα της οικείας σχολής και θα λει-
τουργούν µε ευθύνη εκπροσώπων φοιτητών, καθώς επίσης 
και τον έλεγχο των διοργανωτών των εκδηλώσεων για το εν-
δεχόµενο φοροδιαφυγής.

Σχετικά µε το θέµα των ναρκωτικών, προτείνεται «η δηµι-
ουργία συµβουλευτικών σταθµών ψυχοκοινωνικής στήριξης 
φοιτητών σε κάθε πανεπιστήµιο που διαπιστώνει τη σχετική 
ανάγκη». Επιπλέον, «επανεξέταση της χορήγησης υποκατά-
στατων ναρκωτικών ή ναρκωτικών για µείωση βλάβης στους 
πανεπιστηµιακούς χώρους, έλεγχοι για την αποδιάρθρωση 
της εφοδιαστικής αλυσίδας που περιβάλλει την κάθε λιανική 
αγορά, µε συστηµατική χαρτογράφηση της πορείας των ου-
σιών από τις µικρές αποθήκες ως τους λήπτες, και ανάπτυξη 
συστηµάτων street work για τον περιορισµό της βλάβης».

Για το ζήτηµα των κλοπών, µεταξύ των λύσεων προτείνο-
νται «ο φωτισµός σε προαύλιους χώρους µε τρόπο που να µην 
µπορεί να καταστραφεί και η ευαισθητοποίηση των φοιτητών 
ώστε να γίνει σαφές ότι όταν το θύµα είναι συνάδελφος ή κα-
θηγητής δεν πλήττεται η άρχουσα τάξη, ότι όταν “θύµα” είναι 
το πανεπιστήµιο τα καταστρεφόµενα δεν µπορούν εύκολα και 
χωρίς τελική επιβάρυνση των φορολογουµένων να αντικατα-
σταθούν».

Σχετικά µε τις ληστείες των χρηµαταποστολών και ΑΤΜ, 
η πρόταση της επιτροπής είναι «η αποµάκρυνση όλων των 
σχετικών µηχανηµάτων από χώρους των ΑΕΙ ή η τοποθέτησή 
τους σε ειδικούς χώρους, που να µπορούν να επιτηρούνται ει-
δικά και ηλεκτρονικά».

«Εξαιρετικό» χαρακτήρισε το πόρισµα ο υπουργός Παι-
δείας Κώστας Γαβρόγλου και σηµείωσε ότι «µπορεί να ολο-
κληρώθηκε το πόρισµα, αλλά όχι η δουλειά της επιτροπής».

Κ. Μητσοτάκης: Ιδεοληπτικοί 
αλλά και αδιόρθωτοι
Την έντονη διαφωνία του µε το πόρισµα της 12µελούς επι-

τροπής, µε τη συµµετοχή του υπουργού Παιδείας Κώστα Γα-
βρόγλου και του πρώην υπουργού ∆ικαιοσύνης Νίκου Πα-
ρασκευόπουλου, εξέφρασε µέσω Twitter ο πρόεδρος της Ν∆ 
Κυριάκος Μητσοτάκης. «∆εν είναι µόνο ιδεοληπτικοί αλλά 
και αδιόρθωτοι. Τα πανεπιστήµια θα καθαρίσουν από συµµο-
ρίες και θα αποδοθούν ξανά στους φοιτητές και τους καθηγη-
τές τους» έγραψε ο κ. Μητσοτάκης.

Ως «απαράδεκτο, φαιδρό και προσβλητικό προς τους κό-
πους των φοιτητών και τις θυσίες των οικογενειών τους» επι-
στρέφει η ΟΝΝΕ∆ το πόρισµα στους συντάκτες του, καταλο-
γίζοντας στον κ. Παρασκευόπουλο ρεκόρ θράσους, αφασίας 
και εµµονής.

«Είναι γεγονός ότι δεν περιµέναµε κάτι περισσότερο από 
µια επιτροπή της οποίας προΐσταται ο κ. Παρασκευόπουλος, ο 
οποίος ως υπουργός ∆ικαιοσύνης αποφυλάκισε χιλιάδες κα-
ταδικασµένους για κακουργήµατα» αναφέρεται σε κοινή δή-
λωση της Νίκης Κεραµέως, τοµεάρχου Παιδείας της Ν∆, και 
του αναπληρωτή τοµεάρχη Εσωτερικών του κόµµατος Μάξι-
µου Χαρακόπουλου. Όπως σηµειώνουν, «το πόρισµα δεν πε-
ριλαµβάνει το αυτονόητο: ότι θα πρέπει να υπάρχει αυτεπάγ-
γελτη επέµβαση των αρχών για κάθε αξιόποινη πράξη. Και 
προφανώς αυτή η διάταξη δεν θα πρέπει να µένει στα χαρτιά 
αλλά να εφαρµόζεται στην πράξη. Αλλά για να συµβεί αυτό, 
θα πρέπει η Κυβέρνηση να αφήσει την αστυνοµία να κάνει 
τη δουλειά της. Και αυτό θα κάνει η κυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας».

Ενδεικτικές των «αυταρχικών της αντιλήψεων» για τη 
δηµόσια εκπαίδευση θεωρεί ο ΣΥΡΙΖΑ τις αντιδράσεις της 
Ν∆ και στελεχών της για το πόρισµα Παρασκευόπουλου. 
«Η επίθεση που εξαπολύει η Ν∆ στη δηµόσια εκπαίδευση 
είναι διαρκής, όπως διαρκές είναι και το αίτηµά της για ί-
δρυση ιδιωτικών πανεπιστηµίων. Σε αυτό το πλαίσιο ε-
ντάσσεται και η συστηµατική απαξίωση των δηµόσιων σχο-
λείων και των δηµόσιων πανεπιστηµίων» σηµειώνει, µε-
ταξύ άλλων, η ανακοίνωση.

«Το πόρισµα της επιτροπής Παρασκευόπουλου για την α-
καδηµαϊκή ελευθερία και ειρήνη δεν µπορώ να πω ότι µας 
έκανε σοφότερους» σχολίασε ο βουλευτής του Ποταµιού 
Γιώργος Μαυρωτάς. «Θα περιµέναµε να δούµε προτάσεις και 
κατευθύνσεις για τον τρόπο συνεργασίας πρυτανικών αρχών, 
εισαγγελίας και αστυνοµίας, όταν επιβάλλεται η επέµβασή 
της, εκτός από γενικόλογες και αυτονόητες προτροπές. Επί-
σης, δεν υπάρχει κάποια πρόβλεψη για πανεπιστηµιακούς 
χώρους που χρησιµοποιούνται ως ορµητήρια για ταραχές 
και εµπλοκές µε την αστυνοµία» ανέφερε, µεταξύ άλλων, ο 
κ. Μαυρωτάς.

Πάντως, ο πρώην υπουργός Νίκος Παρασκευόπουλος σε 
δηλώσεις του τόνισε ότι «η επιλεκτική και αποσπασµατική 
προβολή κάποιων εκ των θέσεων των εισηγητών µε τρόπο 
στρεβλό δεν απηχεί ούτε την πραγµατικότητα των προτάσεων 
ούτε σε καµία περίπτωση συνάδει µε τις τελικές προτάσεις. 
Συνιστά απλά και µόνο προπαγανδιστική επικοινωνιακή πο-
λιτική που αποσκοπεί στη στοχοποίηση κάθε προσπάθειας ε-
πίλυσης προβληµάτων στους πανεπιστηµιακούς χώρους».

ΠΟΡΙΣΜΑ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΥ: 
ΕΠΕΝ∆ΥΣΗ ΣΤΟ ΧΑΟΣ

  ΑΦΡΟ∆ΙΤΗ ΠΑΠΑΚΑΛΟΥ
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ΑΠΌ ΤΗΝ ΤΌΠΙΚΗ 
ΑΥΤΌΔΙΌΙΚΗΣΗ ΣΤΗΝ ΤΌΠΙΚΗ 
ΔΙΑΚΥΒΈΡΝΗΣΗ

 ΤΌΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΌΥ ΖΈΡΒΑ*

Η 
πρόταση του αρ-
χηγού της ΝΔ Κυ-
ριάκου Μητσο-
τάκη για μελλο-
ντική είσπραξη 
του ΕΝΦΙΑ από 
τους δήμους και 

τη σταδιακή απεξάρτησή τους από το κρά-
τος άνοιξε –επιτέλους– τη συζήτηση γύρω 
από το θέμα της αυτοτέλειας των πόρων 
της τοπικής αυτοδιοίκησης. Παράλληλα, 
άνοιξε ένα πολιτικό παράθυρο ευκαιρίας 
για να μπει στην ατζέντα η αναβάθμιση των 
δήμων και η μετεξέλιξή τους σε τοπική δι-
ακυβέρνηση.

Χρηματοδότηση
Τα χρόνια της κρίσης η χρηματοδότηση 
των δήμων μειώθηκε πάνω από 50% και έ-
φτασε στο 2% του ΑΕΠ, όταν ο μέσος όρος 
στην Ευρώπη είναι της τάξης του 11,5%. Συ-
μπληρωματικές επιδοτήσεις όπως η ΣΑΤΑ 
(Συλλογική Απόφαση Τοπικής Αυτοδιοί-
κησης), το πρόγραμμα «Θησέας» κ.ά. πο-
ρεύονται σε συνεχή μείωση ή κατάργηση. 
Το σύνολο της επιχορήγησης των δήμων 
από τον τακτικό προϋπολογισμό του υ-
πουργείου Εσωτερικών –Κεντρικοί Αυτο-
τελείς Πόροι (ΚΑΠ)– για το 2018 προβλέ-
πεται στα 2,4 δισ. ευρώ. Έτσι, οι δήμοι α-
ναγκάζονται να προσαρμόζουν τις ανάγκες 
τους ανάλογα με τις αποφάσεις της κεντρι-
κής διοίκησης.

Ας ξεκινήσουμε, λοιπόν, με ένα αξί-
ωμα: Οι δήμοι πρέπει επιτέλους να αυ-
τονομηθούν οικονομικά. Ο Κ. Μητσοτά-
κης στην ομιλία του στη ΔΕΘ, εξυπηρετώ-
ντας την αρχή αυτή, πρότεινε τη διανομή 
του ΕΝΦΙΑ στους δήμους έναντι της με-

TΡΙΤΗ 9 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ
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ταβαλλόμενης κρατικής επιχορήγησης. 
Να θυμίσω ότι ο ΕΝΦΙΑ αποτελείται από 
δύο φόρους. Ο πρώτος επιβάλλεται ανε-
ξαιρέτως σε κάθε ακίνητο ανάλογα με την 
αξία του. Ο δεύτερος, ο συμπληρωματι-
κός φόρος, επιβάλλεται στο άθροισμα της 
αξίας των ακινήτων του φορολογουμένου, 
εφόσον η συνολική αντικειμενική αξία 
τους υπερβαίνει τα 200.000 ευρώ.

Το κράτος για φέτος προσδοκά από 
τον ΕΝΦΙΑ έσοδα 2,65 δισ. ευρώ. Πρω-
θυπουργός και αρχηγός της αξιωματικής 
αντιπολίτευσης επαγγέλθηκαν στη ΔΕΘ 
τη σταδιακή μείωσή του κατά 30% τουλά-
χιστον. Άρα μιλάμε εντέλει για ένα συνο-
λικό ποσό της τάξης των 1,85 δισ. ευρώ, το 
οποίο προφανώς δεν θα αρκεί για τις ήδη 
υποεξυπηρετούμενες ανάγκες των δήμων.

Κάτι που επίσης πρέπει να διασαφηνι-
στεί είναι η αναλογικότητα στην κατανομή, 
καθώς ο ΕΝΦΙΑ ποικίλλει ανάλογα με το 
ύψος των αντικειμενικών αξιών. Άλλη η 
φοροδοτική συμμετοχή ενός ακινήτου στο 
Κερατσίνι, άλλη στη Γλυφάδα. Οι ανάγκες 
των δήμων, όμως, είναι ισοδύναμες. Θα 
πρέπει ακόμη να δούμε τι γίνεται και με τα 
τέλη, ανταποδοτικά και μη (καθαριότητας, 
φωτισμού, στάθμευσης, κατάληψης δημο-
τικού χώρου κ.λπ.), που ήδη συγκεντρώ-
νουν οι δήμοι και αποτελούν σημαντικό 
πόρο για την εφαρμοζόμενη πολιτική τους 
σε θέματα καθημερινότητας.

Στον Δήμο Θεσσαλονίκης, για παρά-
δειγμα, τα τακτικά έσοδα του δήμου για 
το οικονομικό έτος 2017 ανήλθαν σε πε-
ρίπου 165 εκατ. ευρώ, εκ των οποίων αυτά 
των ΚΑΠ ανέρχονται σε περίπου 40 εκατ. 
ευρώ, τα ανταποδοτικά και λοιπά τέλη σε 
περίπου 45 εκατ. ευρώ και τα υπόλοιπα 

από άλλους πόρους, συμπεριλαμβανό-
μενων και των ευρωπαϊκών προγραμμά-
των. Συνεπώς, το 1/4 των τακτικών εσόδων 
προέρχεται από την κρατική επιχορήγηση, 
ενώ τα υπόλοιπα επαφίενται στην εισπρα-
κτική δυνατότητα του (κάθε) δήμου, η 
οποία είναι σε άμεση συνάρτηση με τις δυ-
νατότητες των δημοτών αλλά και τις υπη-
ρεσίες ενός δήμου. Προφανώς σε δήμους 
με διαφορετικές δομές (χωρίς, για παρά-
δειγμα, τουριστική κίνηση, σε μη αστι-
κούς δήμους) τα δεδομένα θα είναι διαφο-
ρετικά, η εξάρτηση από την επιχορήγηση 
πολύ μεγαλύτερη.

Και η εξάρτηση από το κράτος το μόνο 
που καταφέρνει στην πράξη είναι να πο-
δηγετεί τις διοικήσεις των δήμων, να τις 
καθιστά ανίσχυρες να αποφασίζουν μόνες 
τους για το τι θα πράξουν για τους δημότες 
τους. Έτσι, διαιωνίζονται οι πελατειακές 
σχέσεις ανάμεσα σε πολίτες, κράτος και 
δήμους, και πληθαίνουν τα ταξίδια των δη-
μάρχων στην Αθήνα, τα ραντεβού με τους 
υπουργούς!

Το μέλλον
Η αυτοματοποίηση των εσόδων των δήμων 
από σταθερούς πόρους και η διακοπή της 
εξάρτησής τους από την κεντρική διοί-
κηση και την εκάστοτε πολιτική της βού-
ληση, πέραν του περιορισμού της διαπλο-

κής αυτής, θα ενισχύσει παράλληλα την α-
νάπτυξη των τοπικών κοινωνιών. Θα δώσει 
τον πρωταγωνιστικό ρόλο στην πιο κοντινή 
στον πολίτη εξουσία, αυτή που διαχειρίζε-
ται τα θέματα που αφορούν την καθημερι-
νότητά του.

Και αν αυτό συνδυαστεί με τη μητροπο-
λιτική διοίκηση και τη μεταφορά αρμοδιο-
τήτων, που βρίσκονται διάσπαρτες σε διά-
φορα κέντρα αποφάσεων, θα έχουμε επιτέ-
λους τη διοικητική επανάσταση που όλοι 
προσδοκούν, πολλοί επαγγέλλονται και 
κανείς δεν τολμά να εφαρμόσει εδώ και 
δεκαετίες.

Με σχέδιο και βλέμμα στο μέλλον, λοι-
πόν, και μακριά από αγκυλώσεις, θα πρέ-
πει να υπάρξει τολμηρή κυβερνητική βού-
ληση που με ορίζοντα την επόμενη αυτο-
διοικητική θητεία θα μεταφέρει πόρους 
αλλά και αρμοδιότητες στην τοπική διακυ-
βέρνηση και όχι αυτοδιοίκηση. Πρέπει να 
σταματήσει επιτέλους, κάθε βράδυ, το αε-
ροδρόμιο «Ελ. Βενιζέλος» να είναι τόπος 
συνάντησης των δημάρχων όλης της Ελλά-
δας, οι οποίοι ανταλλάσσουν τις δύσκολες 
εμπειρίες της ημέρας στους διαδρόμους 
των υπουργείων!

*Ο Κωνσταντίνος Ζέρβας είναι ανεξάρτη-
τος δημοτικός σύμβουλος στον Δήμο Θεσ-
σαλονίκης (kvzervas@gmail.com).
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Πόλεµος σε «high definition» 
µεταξύ κυβέρνησης και Ν∆ 
για το εµπάργκο της Πειραιώς 
στην ΕΡΤ.

Στο επίκεντρο της δηµοσιότητας βρίσκεται το τελευ-
ταίο διάστηµα η ΕΡΤ, ωστόσο η δηµοσιότητα αυτή 
µόνο θετική δεν µπορεί να χαρακτηριστεί για τη δη-
µόσια ραδιοτηλεόραση.

Τελευταίο επεισόδιο σε ένα «σίριαλ» που βρί-
σκεται σε εξέλιξη εδώ και εβδοµάδες είναι η απόφαση της Ν∆ να 
µην επιτρέπει σε στελέχη της να συµµετέχουν σε ενηµερωτικές εκ-
ποµπές της ΕΡΤ µετά από σχόλιο δηµοσιογράφου σε εκποµπή σχε-
τικά µε την οµιλία του Κυριάκου Μητσοτάκη στη ∆ιεθνή Έκθεση 
Θεσσαλονίκης.

Το εµπάργκο στην ΕΡΤ απασχόλησε µεταξύ άλλων τη συνεδρί-
αση του Εθνικού Συµβουλίου Ραδιοτηλεόρασης την περασµένη Τε-
τάρτη, µε το Συµβούλιο να ανακοινώνει σειρά ελέγχων στα ενηµε-
ρωτικά και ειδησεογραφικά προγράµµατα καθ’ όλη τη διάρκεια του 
Σεπτεµβρίου, ώστε να επιβληθούν κυρώσεις όπου επιβάλλεται.

Κάλεσµα σε αποχή
«Ήταν στιγµές που νόµιζα ότι άκουγα τον θεωρητικό του φασισµού. 
Τον Σέρτζιο Πανούτσιο, ο οποίος εισήγαγε στοιχεία εθνικισµού 
στην Ιταλία του Μουσολίνι». Το παραπάνω σχόλιο του δηµοσιογρά-
φου της ΕΡΤ Σωτήρη Καψώχα στην εκποµπή της ΕΡΤ1 «∆εύτερη 
Ματιά», για την οµιλία του προέδρου της Ν∆, ήταν αυτό που ξεσή-
κωσε θύελλα αντιδράσεων.

Η Ν∆, µε ανοιχτή επιστολή προς τον διευθύνοντα σύµβουλο της 
ΕΡΤ Βασίλη Κωστόπουλο, τον εντεταλµένο σύµβουλο Βασίλη Τα-
λαµάγκα, τον γενικό διευθυντή Ενηµέρωσης Παναγιώτη Τσούτσια 
και τον υπουργό Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλεπικοινωνιών και Ενηµέ-
ρωσης Νίκο Παππά, έκανε λόγο για «τελευταία προειδοποίηση της 
αξιωµατικής αντιπολίτευσης για τον καθηµερινό εξευτελισµό που 
προκαλούν οι προαναφερθέντες στη δηµόσια ραδιοτηλεόραση».

Η ΕΡΤ, απαντώντας στην επιστολή, απέφυγε να καταδικάσει 
όσα είπε ο δηµοσιογράφος, αναφέροντας χαρακτηριστικά ότι «δεν 
µπορεί ούτε επιτρέπεται να προβαίνει σε προληπτική λογοκρισία 
των δηµοσιογράφων της, είτε αυτοί ανήκουν στο µόνιµο προσωπικό 
είτε είναι συνεργαζόµενοι. Ας σηµειωθεί επίσης ότι κατά τη διάρκεια 
της εκποµπής ο ίδιος ο δηµοσιογράφος προέβη σε διευκρινίσεις επί 
των λεγοµένων του προς αποφυγήν παρερµηνειών και παρεξηγή-
σεων» κατέληγε η ανακοίνωση της δηµόσιας τηλεόρασης.

Λίγο µετά η Ν∆ ανακοίνωνε ότι «αποσύρει όλους τους βουλευ-
τές και τα στελέχη της από όλες τις συχνότητες της ΕΡΤ µέχρις ότου 
ο Νίκος Παππάς και οι εγκάθετοί του συνειδητοποιήσουν εµπρά-
κτως ότι η ΕΡΤ ανήκει στους Έλληνες πολίτες που πληρώνουν το 

πρόγραµµά της και όχι στον ΣΥΡΙΖΑ. Παράλληλα, δηλώνει απερί-
φραστα στους κ.κ. Κωστόπουλο, Ταλαµάγκα και Τσούτσια ότι δεν ε-
πιθυµεί στο εξής να υπάρχει καµία απολύτως αναφορά στις δραστη-
ριότητες της αξιωµατικής αντιπολίτευσης τόσο στα δελτία ειδήσεων 
όσο και στις τάχα ενηµερωτικές εκποµπές τους. Καθιστούµε επίσης 
σαφές ότι για κάθε προπαγανδιστικό σχόλιο που θα κάνουν στο εξής 
οι Συριζαίοι γκαουλάιτερ, η Ν∆ θα προσφεύγει αµέσως στο ΕΣΡ –
που παραδόξως έµεινε άφωνο από χθες– για να υπενθυµίζει και σε 
εκείνο ότι εκ του Συντάγµατος έχει την αποκλειστική ευθύνη και 
αρµοδιότητα να διασφαλίζει την αντικειµενική µετάδοση ειδήσεων 
και πληροφοριών από την ΕΡΤ».

Μάλιστα, η Ν∆ εξέφραζε την ελπίδα «και τα άλλα κόµµατα της 
δηµοκρατικής αντιπολίτευσης να υιοθετήσουν την αυτονόητη αυτή 
επιλογή. Και αυτό διότι τυχόν παραµονή των στελεχών τους στη ση-
µερινή κατάντια της δηµόσιας τηλεόρασης θα προσδίδει µια επί-
φαση δηµοκρατικότητας και πολυφωνίας στη φασίζουσας αντιλή-
ψεως προπαγάνδα που έχει επιβάλει ο Νίκος Παππάς στην ΕΡΤ, 
που όµοιά της δεν απαντάται σε καµία δηµοκρατική ευρωπαϊκή 
χώρα».

Επιπλέον, ζητούσε από την ΕΡΤ να «δηµοσιοποιήσει όλους τους 
µισθούς των κοµµατικών γκαουλάιτερ τους οποίους πληρώνουν οι 
Έλληνες πολίτες. Κι αυτό γιατί από µια πρώτη έρευνα στη ∆ιαύγεια 
προέκυψε π.χ. ότι το κόστος του συριζαϊκού καφενέ που ονοµάζεται 
“∆εύτερη Ματιά” είναι ηµερησίως 2.118 ευρώ, ενώ µόνο το τελευ-
ταίο δεκάµηνο έχει στοιχίσει στους Έλληνες πολίτες 450.000 ευρώ! 
Σηµειωτέον, δε, ότι όλες οι προπαγανδιστικές εκποµπές της ΣΥΡΙ-
ΖΕΡΤ είναι εξωτερικές παραγωγές, ενώ η δηµόσια τηλεόραση δια-

θέτει και τα µέσα και κυρίως το προσωπικό –που σκοπίµως παρακά-
µπτεται– για να τις υλοποιεί άνευ επιπλέον κόστους». 

ΕΡΤ: Η νοµοθεσία µάς υποχρεώνει να 
καλύπτουµε όλα τα κόµµατα
Ο πόλεµος ανακοινώσεων συνεχίστηκε µε τη δηµόσια τηλεόραση να 
απαντά στην αξιωµατική αντιπολίτευση ότι «η ΕΡΤ θα συνεχίσει να 
καλύπτει τις δραστηριότητες των πολιτικών αρχηγών ακριβώς όπως 
προβλέπει η κείµενη νοµοθεσία. Βεβαίως, η Ν∆ δικαιούται να απα-
γορεύει στους εκπροσώπους της να συµµετέχουν σε ενηµερωτικές 
εκποµπές της ΕΡΤ, µε όποιες συνέπειες µπορεί να έχει αυτή η από-
φαση για την πλήρη ενηµέρωση του τηλεοπτικού κοινού σε θέµατα 
πολιτικής επικαιρότητας».

Σχετικά µε το κόστος των ενηµερωτικών εκποµπών, η ίδια ανα-
κοίνωση ανέφερε ότι «ότι όλα τα οικονοµικά στοιχεία είναι αναρ-
τηµένα στη ∆ιαύγεια. Σηµειώνεται επίσης ότι πρόσφατα κατετέθη-
σαν επισήµως στη Βουλή, στο πλαίσιο ερώτησης προς τον υπουργό 
ΨΗΠΤΕ, αναλυτικά στοιχεία για τα παραπάνω, καθώς και για το κό-
στος κάλυψης δραστηριοτήτων των κοµµάτων».

Ν. Παππάς: Σχεδιασµένη απόφαση της Ν∆ για την 
ΕΡΤ
Εν τω µεταξύ, µέσα από τη συχνότητα της ΕΡΤ ο υπουργός Ψηφι-
ακής Πολιτικής, Τηλεπικοινωνιών και Ενηµέρωσης Νίκος Παπ-
πάς χαρακτήρισε την απόφαση της Ν∆ «προειληµµένη και σχεδι-
ασµένη», προσθέτοντας ότι το εµπάργκο ήταν «αφορµή να ξεδι-
πλωθεί η πολιτική της Ν∆ έναντι της δηµόσιας τηλεόρασης και της 
επιθυµίας της να την κλείσει».

Ερωτηθείς, κατά τη διάρκεια της ενηµέρωσης των πολιτικών 
συντακτών, ο υπουργός Επικρατείας και κυβερνητικός εκπρόσω-
πος ∆ηµήτρης Τζανακόπουλος δήλωσε ότι «η Ν∆ έχει κάνει χειρό-
τερα στο παρελθόν σε σχέση µε την ΕΡΤ. Την έκλεισε µέσα σε ένα 
βράδυ. Εποµένως το εµπάργκο δεν είναι και η απόλυτη κλιµάκωση 
την οποία θα µπορούσε να κάνει η Ν∆. ∆είχνει τη συνολική της α-
ντίληψη για τον τρόπο µε τον οποίο πρέπει να µεταχειρίζεται κανείς 
τη δηµόσια τηλεόραση».

Την ίδια ώρα σε ραδιοφωνική του συνέντευξη ο βουλευτής και 
πρώην υπουργός Νίκος Φίλης άφησε αιχµές για το κύρος της δηµό-
σιας ραδιοτηλεόρασης, αναφέροντας χαρακτηριστικά ότι «το στοί-
χηµα της ΕΡΤ χάνεται κάθε µέρα. Η κυβέρνηση που πήρε την πρω-
τοβουλία να ανοίξει την ΕΡΤ θα έπρεπε να της δώσει όλες τις δυνα-
τότητες να αποκτήσει κύρος σε µια συγκυρία κρίσης για τα ιδιωτικά 

  ΑΦΡΟ∆ΙΤΗ ΠΑΠΑΚΑΛΟΥ

Η ΕΡΤ ΣΤΟ ΜΑΤΙ 
ΤΟΥ ΚΥΚΛΩΝΑ
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κανάλια». Ο κ. Φίλης εξέφρασε τη διαφωνία του και ως προς το ε-
μπάργκο της κυβέρνησης στον ΣΚΑΪ, τονίζοντας ότι ως δημοσιογρά-
φος δεν θα μπορούσε να το υποστηρίξει, «αλλά υπάρχει δέκα φορές 
θέμα για την απόφαση της ΝΔ για εμπάργκο στην ΕΡΤ. Μας πηγαί-
νει σε παλιές εποχές. Η ΝΔ παίζει με την ιδέα να κλείσει την ΕΡΤ αν 
έρθει στην εξουσία».

Μιλώντας στον ΣΚΑΪ ο αντιπρόεδρος της ΝΔ Άδωνις Γεωργιά-
δης, αφού άσκησε σκληρή κριτική στους παρουσιαστές της συγκεκρι-
μένης εκπομπής, ανακοίνωσε ότι θα εισηγηθεί στο κόμμα του τη μη 
πληρωμή της ειδικής εισφοράς υπέρ της δημόσιας ραδιοτηλεόρασης.

Στο Πειθαρχικό της ΕΣΗΕΑ ο Σ. Καψώχας 
Εν τω μεταξύ, θέση στην αντιπαράθεση πήρε άμεσα και η ΕΣΗΕΑ, 
με το Δ.Σ. της να καταγγέλλει «τη χρήση προσβλητικών σχολίων και 
ακραίων χαρακτηρισμών στον δημόσιο λόγο από μέλη της, κυρίως 
όταν βάλλουν κατάφωρα εναντίον των δημοκρατικών αξιών και της 
αξιοπρέπειας τόσο των θεσμικών παραγόντων όσο και των απλών 
πολιτών». Σε σχετική ανακοίνωση γνωστοποιήθηκε ότι «η υπόθεση 
διαβιβάζεται προς διερεύνηση στα αρμόδια όργανα της ΕΣΗΕΑ».

Λίγο μετά την ανακοίνωση της ΕΣΗΕΑ με ανάρτησή του στον 
προσωπικό του λογαριασμό στο Facebook ο δημοσιογράφος Σω-
τήρης Καψώχας, ανέφερε ότι παραδίδει την ταυτότητα μέλους «ευ-
χαριστώντας», όπως έγραψε, «τους ακάματους εργάτες της “αρι-
στείας” για τις νουθεσίες περί ορθής δημοσιογραφίας. Φαντάζομαι 
πως τις εγκολπώθηκαν από το μαύρο της ΕΡΤ και γονιμοποιήθη-
καν στο έδαφος της “προωθημένης” αντίληψής τους για τη Δημο-
κρατία του λόγου και της πράξης. Όσο για το παρεάκι του αριστε-
ροδεξιού συνδικαλιστικού φορέα, της ΕΣΗΕΑ, θα ήθελα να τους 
ευχαριστήσω για τη νέα αντίληψη που προωθούν σχετικά με την 
ελευθερία στη διατύπωση του γραπτού και προφορικού λόγου. 
Είναι προφανές ότι αντί να εγκαλείται η “εξουσία” για τις απειλές 
και τον εκφοβισμό στην εκφορά διαφορετικής άποψης και ερμη-
νείας, λοιδορείται ο δημοσιογράφος και νομιμοποιείται η φίμωση 
της κριτικής παρέμβασης».

Στο πλευρό του δημοσιογράφου έσπευσε να ταχθεί ο αναπλη-
ρωτής υπουργός Υγείας Παύλος Πολάκης, ο οποίος έγραψε στο 
Facebook: «Μαζί σου, Σωτήρη!! Έθιξες τα “ιερά και όσια” της οικο-
γένειας… και ξύπνησε η ΕΣΗΕΑ!! Όταν “συνάδελφοί” σου βρίζουν 
χυδαία τον πρωθυπουργό, εμένα, την Έφη, τον Νίκο, τον Χρήστο 
κ.λπ., δεν τρέχει κάστανο».

Εισαγγελέας στην ΕΡΤ
Τα «βάσανα», πάντως, για την ΕΡΤ συνεχίζονται. Μετά και τις δημό-
σιες καταγγελίες του δημοσιογράφου της δημόσιας τηλεόρασης Α-
ντώνη Αλαφογιώργου για την επιλογή των μεικτών παραγωγών στην 
ΕΡΤ, ο υφυπουργός Ψηφιακής Πολιτικής Λευτέρης Κρέτσος ζήτησε 
εισαγγελική παρέμβαση η οποία θα ελέγξει όλες τις παραγωγές για 
τις οποίες έγινε αναφορά από τον δημοσιογράφο.

Υπενθυμίζεται πως ο παρουσιαστής είχε καλέσει μέσω Twitter 
να παρέμβει εισαγγελέας για την επιλογή των μεικτών παραγωγών 
στην ΕΡΤ, σε βάρος των εσωτερικών, μετά και την απόρριψη δεύτε-
ρης πρότασης που είχε υποβάλει για εκπομπή, ενώ στράφηκε ενα-
ντίον του Σεραφείμ Κοτρώτσου, ο οποίος συνεργάζεται με την ΕΡΤ 
με το καθεστώς των μεικτών παραγωγών.

«Καλά τα λέει ο σύντροφος Κοτρώτσος. Πόσο κοστίζουν οι μει-
κτές που παρουσιάζει στην ΕΡΤ; Ποιος τα παίρνει; Πόσα τον μήνα;» 
έγραφε στον λογαριασμό του ο κ. Αλαφογιώργος, για να εισπράξει 
την απάντηση του Σεραφείμ Κοτρώτσου: «Έχεις να πεις κάτι για την 
εκπομπή, φίλε; Καλή, κακή, μέτρια; Τα άλλα δεν με ακουμπούν και 
μάλλον όψιμα ασχολείσαι με τα θέματα αυτά. Κι όταν με δεις πρό-
σωπο με πρόσωπο, να μου το πεις. Καθαρά…». Ωστόσο, η αντιπαρά-
θεση μεταξύ των δύο δημοσιογράφων δεν σταμάτησε εκεί, καθώς ο 
Αντώνης Αλαφογιώργος επανήλθε γράφοντας στο Twitter: «Δύο πο-
λιτικές εκπομπές, ρε φίλε, την εβδομάδα; Εξωτερικές κατά το ήμισυ. 
Ποιος σου τις έδωσε; Εμείς τι κάνουμε; Μπρίκια κολλάμε; Χαιρετί-
σματα στον Νίκο», προσθέτοντας στη συνέχεια: «Καλώ τον πρόεδρο 
της Ένωσης Εισαγγελέων Ελλάδος Δημήτρη Ασπρογέρακα να επι-
ληφθεί των δαπανών εκτός ΕΡΤ που επιβαρύνουν άσκοπα την υ-
πηρεσία».

Πάντως, οι εργαζόμενοι της ΕΡΤ μέσω της εκπροσώπου τους 

Ο Νίκος Φίλης άφησε αιχμές για το 
κύρος της δημόσιας ραδιοτηλεόρασης, 
αναφέροντας χαρακτηριστικά ότι «το 
στοίχημα της ΕΡΤ χάνεται κάθε μέρα».

για το ραδιόφωνο και τα πολυμέσα Μαρίας Γεωργίου θέτουν σε ε-
πιστολή τους προς τη διοίκηση μια σειρά από ερωτήματα, μεταξύ 
των οποίων για τις μεικτές παραγωγές, τα εξωτερικά βαν, τον τρόπο 
με τον οποίο γίνεται η επιλογή γενικών διευθυντών, διευθυντών και 
προϊσταμένων της ΕΡΤ και τη διαδικασία με την οποία θα επιλε-
γούν οι διευθυντές των ραδιοφώνων.

Πόλεμος στο Δ.Σ.
Και μέσα σε όλα, κατάσταση «πολέμου» επικρατεί στο Δ.Σ. της ΕΡΤ, 
με τον αναπληρωτή διευθύνοντα σύμβουλο Γιώργο Θαλασσινό να α-
φήνει δημόσια αιχμές για πρακτικές της εταιρείας και το Δ.Σ. να α-
παντά σε αντίστοιχο ύφος.

Συγκεκριμένα, ο κ. Θαλασσινός σε παρέμβασή του έγραψε τα 
εξής:
«ΕΡΤ – Επιστροφή στις ρίζες…
Γιώργου Θαλασσινού, Αναπληρωτή Διευθύνοντα Συμβούλου ΕΡΤ

Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΕΡΤ, Βασίλης Κωστόπουλος, διά 
του γραφείου τύπου της εταιρείας, επέλεξε να κάνουμε τη συζήτηση 
για το μέλλον της Ραδιοφωνίας της ΕΡΤ και δημόσια. Κανένα πρό-
βλημα. Το μόνο πρόβλημα είναι τα ψέματα και οι δικολαβίες.

Γι’ αυτό ας ξεκαθαρίσουμε ορισμένα πράγματα.
Ο Β. Κωστόπουλος δεν εξηγεί πώς ένα πενταμελές Δ.Σ. οδηγεί-

ται σε έλλειψη απαρτίας με έναν απόντα. Άρα δεν ισχύει ότι έλειπε 
μόνο ένας!

Δεν εξηγεί επίσης γιατί ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος 
της ΕΡΤ και υπεύθυνος, με απόφαση του Δ.Σ., για τη Ραδιοφωνία, 
με 20ετή επιτυχημένη πορεία στο ραδιόφωνο και τα ΜΜΕ, ήταν 
ακατάλληλος να επιλέξει προϊσταμένους προγραμμάτων της ΕΡΑ, 
ενώ ο ίδιος, χωρίς την ελάχιστη εμπειρία και γνώση του αντικειμέ-
νου, είναι ο κατάλληλος.

Ο Β. Κωστόπουλος δεν εξηγεί με βάση ποια κριτήρια και με 
ποια διαδικασία αποφάσισε να κηρύξει άγονη τη διαδικασία προκή-
ρυξης της θέσης του Γενικού Διευθυντή Ραδιοφωνίας, ώστε να κατα-
λήξει να αυτοπροταθεί για τη θέση. Λίγες οι 10 υποψηφιότητες; Έ-
λειψαν τα πτυχία; Η εμπειρία; Όχι βέβαια. Ο εκλεκτός του δεν διέ-
θετε τα τυπικά προσόντα. Οπότε θα διοριστεί διά της πλαγίας…

Δεν μας εξηγεί γιατί δεν ζήτησε προτάσεις από τον υπεύθυνο 
για το Ραδιόφωνο ΠΡΙΝ ορίσει τους νέους προϊσταμένους της ΕΡΑ. 
Και γιατί θα φέρει στο Δ.Σ. τις αποφάσεις του για… διαβούλευση και 
όχι για απόφαση.

Με τέτοιες δικολαβίες και υποσχέσεις απέσπασε 3 υπέρ και 1 
κατά στην ψηφοφορία στο πρόσφατο Δ.Σ. της ΕΡΤ για τον αυτοδιο-

ρισμό του, ενώ απειλήθηκε και το 2-2.
Με έωλες –στα όρια της παρατυπίας– διαδικασίες, με αποκλει-

σμούς και εξοστρακισμούς ικανών στελεχών, με ένα Δ.Σ. διχασμένο 
και αμήχανο, χωρίς στρατηγικό σχέδιο και χωρίς όραμα, η ΕΡΤ πα-
ραδίδεται σταδιακά στην απαξίωση, την περιθωριοποίηση και την α-
δράνεια, με αποκλειστική ευθύνη των “διοικούντων”.

Έτσι οδηγούμαστε αισίως σε μία ΕΡΤ όπως την ονειρευτήκαμε… 
στους χειρότερους εφιάλτες μας. 

Οδηγούμαστε σε μία ΕΡΤ που –επιτέλους– οι συνδικαλιστές 
και η ομήγυρις δεν εργάζεται, αλλά διοικεί, οι Γενικοί Διευθυντές 
δεν έχουν απαραίτητα πτυχίο ΑΕΙ, αλλά μπάρμπα στην Κορώνη, οι 
συνταξιούχοι διοικούν επιτροπές, ενώ οι υπεύθυνοι σημαντικών δι-
ευθύνσεων δεν γνωρίζουν αγγλικά.

Οδηγούμαστε σε μία ΕΡΤ που την “εκσυγχρονίζουν” ακατάλλη-
λοι άνθρωποι με φθαρμένα υλικά, ενώ θέτουν το μεγάλο μέρος του 
δυναμικού της σε αδράνεια.

Οι αρμόδιοι ας αναλογιστούν τη ζημιά που γίνεται σ’ έναν με-
γάλο και έμπειρο Ραδιοτηλεοπτικό Οργανισμό σε βάθος χρόνου, τα 
επιχειρήματα που προσφέρονται σε όσους τον επιβουλεύονται.

Και όσοι αυτή τη στιγμή οδηγούν την ΕΡΤ σε πλήρη παρακμή 
ας αναλογιστούν τι είναι ευκολότερο: Να πλήξεις έναν ισχυρό, σύγ-
χρονο, απαραίτητο στην κοινωνία οργανισμό ή μία ΕΡΤ που την πα-
ρακολουθούν λίγοι και ακόμη λιγότεροι τη σέβονται;».

Απαντώντας στον Γ. Θαλασσινό, η ΕΡΤ ανέφερε σε ανακοίνωσή 
της τα εξής:
«Σε απάντηση στην επιστολή του κ. Γιώργου Θαλασσινού σχετικά 
με πρόσφατη ανακοίνωση της ΕΡΤ, επισημαίνονται τα ακόλουθα:

- Το πενταμελές Δ.Σ. της ΕΡΤ οδηγήθηκε πολλές φορές σε έλ-
λειψη απαρτίας, διότι μαζί με τον κ. Γιώργο Θαλασσινό αποχωρούσε 
και ο εκπρόσωπος των εργαζομένων. Αυτό ευτυχώς έπαψε να ισχύει 
για το καλό της εταιρείας στην τελευταία συνεδρίαση.

- Δεν τέθηκε ποτέ –ούτε άλλωστε ήταν δυνατόν να τεθεί– θέμα 
καταλληλότητας του κ. Γιώργου Θαλασσινού να επιλέξει αυτός τους 
προϊσταμένους διευθυντές της Ραδιοφωνίας. Για τον απλούστατο 
λόγο ότι ο κ. Γιώργος Θαλασσινός είναι μέλος του Δ.Σ. της ΕΡΤ, ενώ 
οι προϊστάμενοι της ΕΡΑ επιλέγονται κατά νόμο μόνο από τον Γε-
νικό Διευθυντή αυτής.

- Σε πείσμα των ισχυρισμών του κ. Γιώργου Θαλασσινού ότι 
δήθεν ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΕΡΤ δεν εξήγησε με βάση ποια 
κριτήρια κρίθηκε άγονη η διαδικασία επιλογής Γενικού Διευθυντή 
Ραδιοφωνίας, υφίσταται λεπτομερής εισήγηση του κ. Β. Κωστόπου-
λου, η οποία περιέχει πρόταση για τη μόνη εφικτή λύση να εντα-
χθεί επιτέλους και η Ραδιοφωνία στο Οργανόγραμμα της εταιρείας 
με την προσωρινή ανάληψη καθηκόντων από τον Διευθύνοντα Σύμ-
βουλο αυτής και την επιλογή στη συνέχεια των προϊσταμένων όλων 
των βαθμίδων της Ραδιοφωνίας, προκειμένου να καταστεί δυνατή η 
λειτουργία της.

- Ο κ. Γιώργος Θαλασσινός όχι απλώς δεν έλαβε τον λόγο επί 
της εισηγήσεως του Διευθύνοντος Συμβούλου της ΕΡΤ, αλλά απο-
χώρησε από το Δ.Σ. (κατά τη συνήθη τακτική του).

- Είναι λυπηρό ότι ο κ. Γιώργος Θαλασσινός δεν γνωρίζει ότι η ε-
πιλογή των προϊσταμένων της Γενικής Διεύθυνσης Ραδιοφωνίας δεν 
ανήκει στο Δ.Σ. της εταιρείας, αλλά στον Γενικό Διευθυντή της ΕΡΑ. 
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της εταιρείας, υπό την ιδιότητα του ασκού-
ντος προσωρινά καθήκοντα Γενικού Διευθυντή Ραδιοφωνίας, υπέ-
βαλε πρόταση προς το Δ.Σ., η οποία και έγινε δεκτή, να υπάρξει σχε-
τική διαβούλευση πριν την επιλογή των άνω προϊσταμένων.

- Οι υπόλοιποι ισχυρισμοί του κ. Γιώργου Θαλασσινού που α-
φορούν σε ζητήματα λειτουργίας της ΕΡΤ είναι γνωστοί και τον εκ-
θέτουν σοβαρά. Οι επανειλημμένες απουσίες του από το Διοικητικό 
Συμβούλιο, με σοβαρή βλάβη των συμφερόντων της ΕΡΤ, συνδέ-
ονται και με πρόσφατες απαράδεκτες θέσεις του κατά της απόφα-
σης για την απόκτηση των δικαιωμάτων μετάδοσης των αγώνων της 
Super League, κάνοντας λόγο για παροχές σε “κατάδικους και υπό-
δικους ιδιοκτήτες των ΠΑΕ”. Φαίνεται ότι ο κ. Θαλασσινός διαφω-
νεί κάθετα με το δικαίωμα του Έλληνα πολίτη να έχει πρόσβαση έ-
πειτα από πολλά χρόνια –ελεύθερα και χωρίς περιορισμούς– σε ένα 
από τα πιο δημοφιλή τηλεοπτικά προϊόντα. Αλήθεια, η υψηλή τηλε-
θέαση των αγώνων κάνει τον κ. Θαλασσινό να νιώθει δικαιωμένος;».



www.freesunday.gr20 23.09.2018

ευρώπη

Σ
την τελευταία Ολομέλεια του Ευρωπαϊκού Κοι-
νοβουλίου, πριν από περίπου δύο εβδομάδες, με 
448 υπέρ, 197 κατά και 48 αποχές εγκρίθηκε η ε-
νεργοποίηση του άρθρου 7 κατά της Ουγγαρίας, 
η οποία ενδέχεται να οδηγήσει ακόμη και στην 
αναστολή του δικαιώματος ψήφου της χώρας 

στο Συμβούλιο της Ε.Ε. Η πολιτική του πρωθυπουργού της Ουγ-
γαρίας Βίκτορ Όρμπαν έχει προκαλέσει ιδιαίτερο προβληματι-
σμό στους κόλπους των ευρωπαϊκών θεσμών, κυρίως όσον αφορά 
τα δικαιώματα των μεταναστών και των μειονοτήτων, την ανεξαρ-
τησία της δικαστικής εξουσίας και την ελευθερία έκφρασης.

Εδραίωση ελέγχου στα ΜΜΕ
O Μάριους Ντράγκομιρ, διευθυντής του Κέντρου Μέσων, Πλη-
ροφοριών και Κοινωνίας του Central European University, ε-
ξηγεί πως το Fidesz (το κόμμα του Όρμπαν) έφτασε να ελέγχει 
σχεδόν το 90% των μέσων ενημέρωσης στην Ουγγαρία, εξαγορά-
ζοντας πολλές τοπικές εφημερίδες και ιστοσελίδες και τοποθε-
τώντας σε στρατηγικές θέσεις στα μίντια άτομα φιλικά προσκεί-
μενα σε αυτό, ενώ ελέγχει πλήρως και τα τρία κρατικά κανάλια, 
που έχουν μεταβληθεί σε μέσο κυβερνητικής προπαγάνδας.

Από το 2010, αμέσως μετά την εκλογική του νίκη, το Fidesz 
υιοθέτησε έναν νέο νόμο για τα ΜΜΕ, ελαφρώς «ασαφή» και 
«αμφιλεγόμενο», όπως τονίζει ο κ. Ντράγκομιρ, ο οποίος επέ-
βαλε να είναι το ειδησεογραφικό περιεχόμενο «ισορροπημένο» 
και να μην προάγει μίσος έναντι καμίας πλειοψηφίας. Η ερμη-
νεία του νόμου ήταν ασαφής, ιδίως από τη στιγμή που η εποπτεία 
των μίντια ανατέθηκε στο Συμβούλιο των Μέσων, μία νέα αρχή 
που στελεχώθηκε από άτομα εγκεκριμένα από τη Βουλή, στην 
οποία το κόμμα Fidesz είχε την πλειοψηφία των 2/3. Μέσα στα 
επόμενα έξι χρόνια οι επιθέσεις της κυβέρνησης εναντίον ιδιω-
τικών τηλεοπτικών σταθμών εντάθηκαν, δημοσιογράφοι που α-
σκούσαν κριτική στην κυβέρνηση εξοστρακίστηκαν και ο έλεγ-
χος της πληροφόρησης ολοένα και εδραιωνόταν.

Χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί η ουγγρική ιστοσε-
λίδα Origo, η οποία θεωρούνταν από τις πιο αξιόπιστες της χώρας 
μέχρι το 2014, οπότε και εξαγοράστηκε από όμιλο φιλικά προ-
σκείμενο στην κυβέρνηση. Έκτοτε το Origo επιτίθεται συστη-
ματικά στην αντιπολίτευση, διοχετεύοντας στο κοινό αντιμετα-
ναστευτική γραμμή. Το εβδομαδιαίο περιοδικό «Figyelο» είχε 
καταγγείλει το 2017 απόπειρα «εκφοβισμού» λόγω δημοσίευ-
σης άρθρου για την εθνικοποίηση των τραπεζών. Σύντομα εξαγο-
ράστηκε από φιλικά προσκείμενη στο κυβερνών κόμμα επιχει-
ρηματία, αλλάζοντας άρδην επικοινωνιακή στρατηγική. Ακόμη 
ένα παράδειγμα χειραγώγησης είναι η εξαγορά της εφημερίδας 
«Népszabadság», η οποία προωθούσε τις θέσεις της αντιπολίτευ-
σης, από τον Λορίντς Μετζάρος, δήμαρχο της γενέτειρας του Όρ-
μπαν και φίλο του Ούγγρου πρωθυπουργού. Πριν από μερικούς 
μήνες νέα διοίκηση τοποθετήθηκε στο τηλεοπτικό δίκτυο Hir 
TV, ένα από τα μεγαλύτερα της χώρας, η οποία είναι φιλικά προ-
σκείμενη στο πρόσωπο του Όρμπαν.

Σημαντική πτώση στην ελευθερία του Τύπου
Η ΜΚΟ Ρεπόρτερ χωρίς Σύνορα (RSF), στην έκθεση που δημο-
σίευσε το 2016 για τον πλουραλισμό των μίντια, έθεσε την Τουρ-
κία και την Ουγγαρία στην κατηγορία «υψηλού κινδύνου» ανα-
φορικά με τον περιορισμό της ελευθερίας των ΜΜΕ. Για το 2017, 
η Ουγγαρία του Όρμπαν έπεσε τέσσερις θέσεις σε σχέση με το 
2016 στη λίστα με τις χώρες που έχουν τη μεγαλύτερη ελευθερία 
του Τύπου. Ήρθε στην 71η θέση μεταξύ 180 χωρών.

Στην έκθεση του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου με εισηγήτρια 
την Τζούντιθ Σαρτζεντίνι υπάρχουν ενδιαφέρουσες αναφορές οι 
οποίες αιτιολογούν την πρόταση να κληθεί το Συμβούλιο να δι-
απιστώσει, σύμφωνα με το άρθρο 7 παράγραφος 1 της Συνθήκης 
για την Ευρωπαϊκή Ένωση, την ύπαρξη σαφούς κινδύνου σοβα-
ρής παραβίασης από την Ουγγαρία των αξιών στις οποίες θεμε-
λιώνεται η Ένωση.

Στην έκθεση αναφέρεται μεταξύ άλλων: «Η περιορισμένη α-
ποστολή παρακολούθησης εκλογών του Γραφείου Δημοκρατι-
κών Θεσμών και Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων του ΟΑΣΕ για την 

παρακολούθηση των κοινοβουλευτικών εκλογών του 2018 στην 
Ουγγαρία ανέφερε ότι η πρόσβαση στις πληροφορίες, καθώς και 
η ελευθερία των μέσων ενημέρωσης και η ελευθερία του συνε-
ταιρίζεσθαι, έχουν περιοριστεί, μεταξύ άλλων από τις πρόσφα-
τες νομοθετικές αλλαγές, και ότι η κάλυψη της εκστρατείας ήταν 
εκτεταμένη, αλλά διακρινόταν από έντονη πόλωση και έλλειψη 
κριτικής ανάλυσης λόγω της πολιτικοποίησης της κυριότητας των 
μέσων ενημέρωσης και της πληθώρας διαφημιστικών εκστρα-
τειών υπέρ της κυβέρνησης. Ο δημόσιος ραδιοτηλεοπτικός φο-
ρέας εκπλήρωσε την εντολή του να παράσχει ελεύθερο χρόνο 
στους διαγωνιζόμενους, αλλά οι ειδήσεις του και η συντακτική 
παραγωγή του ευνόησαν σαφώς τον κυβερνητικό συνασπισμό, 
πράγμα αντίθετο προς τα διεθνή πρότυπα».

Ακόμη ένα μελανό σημείο στη διαχείριση των ΜΜΕ στην 
Ουγγαρία επισημαίνεται στην έκθεση του Ευρωπαϊκού Κοινο-
βουλίου και αφορά τη δημοσιοποίηση από ουγγρικό μέσο ενη-
μέρωσης ονομάτων ατόμων που επιθυμούν την ανατροπή του 
κυβερνητικού σχήματος του Όρμπαν. Πιο συγκεκριμένα: «Στις 
13 Απριλίου 2018 ο εκπρόσωπος του ΟΑΣΕ για την ελευθερία 
των μέσων ενημέρωσης καταδίκασε απερίφραστα τη δημοσί-
ευση καταλόγου περισσοτέρων από 200 ατόμων από ουγγρική 
επιχείρηση μέσων ενημέρωσης η οποία υποστήριζε ότι πάνω 

από 2.000 άτομα, συμπεριλαμβανομένων όσων αναφέρονταν ο-
νομαστικά, φέρονται να επιδιώκουν την “ανατροπή της κυβέρ-
νησης”. Ο κατάλογος δημοσιεύτηκε από το ουγγρικό περιοδικό 
“Figyelο” στις 11 Απριλίου και περιλαμβάνει πολλούς δημοσιο-
γράφους, καθώς και άλλους πολίτες. Στις 7 Μαΐου 2018 ο εκπρό-
σωπος του ΟΑΣΕ για την ελευθερία των μέσων ενημέρωσης ε-
ξέφρασε τη βαθιά ανησυχία του για την άρνηση διαπίστευσης 
πολλών ανεξάρτητων δημοσιογράφων, γεγονός το οποίο τους 
εμπόδισε να καλύψουν την εναρκτήρια συνεδρίαση του νέου 
Κοινοβουλίου του Ουγγαρίας. Επισημάνθηκε επίσης ότι το γε-
γονός αυτό δεν θα πρέπει να χρησιμοποιηθεί ως μέσο περιορι-
σμού του περιεχομένου επικριτικών αναφορών και ότι αυτή η 
πρακτική δημιουργεί κακό προηγούμενο για τη νέα θητεία του 
Κοινοβουλίου της Ουγγαρίας».

Οι εξελίξεις στην Ουγγαρία προβληματίζουν τόσο την Ε.Ε. 
όσο και τους ίδιους τους Ούγγρους, οι οποίοι τον περασμένο Α-
πρίλιο κατέβηκαν κατά χιλιάδες στους δρόμους. Τα ξένα μέσα α-
ναφέρουν ότι διαδήλωσαν πάνω από 10.000 άτομα υπέρ της δη-
μοκρατίας. Δεν ήταν λίγοι μάλιστα εκείνοι που δήλωσαν απογο-
ητευμένοι από τα αποτελέσματα των εκλογών, επισημαίνοντας 
ότι ο έλεγχος των ΜΜΕ συνέβαλε καθοριστικά στα υψηλά πο-
σοστά που συγκέντρωσαν ο Βίκτορ Όρμπαν και το κόμμα του.

ΟΥΓΓΑΡΊΑ: ΕΠΙΚΙΝΔΥΝΟ 
ΠΑΙΧΝΙΔΙ ΜΕ ΤΑ ΜΕΣΑ 

ΕΝΗΜΕΡΩΣΗΣ
Η κυβέρνηση του Βίκτορ Όρμπαν εδραιώνει την 

κυριαρχία και την προπαγάνδα της στα μίντια.
  ΜΑΡΙΑ ΠΡΟΚΟΠΙΟΥ
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ΠΕΣ ΤΟ Μ’ ΕΝΑ TWEET
…και βγάλε τον πραγµατικό εαυτό σου.

 ΑΡΗΣ ΖΕΥΓΑΣ

Ο Νίκος Παρασκευόπουλος είχε ήδη εξασφαλίσει τη 
θέση του στην Ιστορία µε τον περίφηµο «νόµο Παρα-
σκευόπουλου», µε τον οποίο, ως γνωστόν, έλυσε τα 
προβλήµατα συνωστισµού των φυλακών. ∆ηµιουρ-
γήθηκαν βέβαια κάποια άλλα προβλήµατα, αλλά δεν 
µπορούµε να τα έχουµε και όλα. Αυτή η δόξα όµως 
δεν ήταν αρκετή για να αποτυπώσει το µεγαλείο του 
ανδρός. Οπότε είπε να λύσει και τα προβλήµατα της 
ανώτατης παιδείας, µε το εξαιρετικό στη σύλληψή 
του «πόρισµα Παρασκευόπουλου» για τη βία και την 
παρανοµία στα ΑΕΙ-ΤΕΙ.

Συµβαίνει το εξής καταπληκτικό µε την Επιτροπή 
Παρασκευόπουλου. Απαρτίζεται από µέλη των κρα-
τικών φορέων και θεσµών (βουλευτής, καθηγητές 
ΑΕΙ, πρυτάνεις, αντεισαγγελέας Εφετών, αξιωµατικοί 
της αστυνοµίας, δήµαρχοι), µε επικεφαλής καθηγητή 
Ποινικού ∆ικαίου, και κατέληξε σε ένα πόρισµα το 
σκεπτικό του οποίου στηρίζεται στην παραδοχή ότι 
το κράτος, οι νόµοι και οι θεσµοί του δεν µπορούν 
να κάνουν τίποτα για την παρανοµία και τη βία στα 
πανεπιστήµια! Οπότε οι πανεπιστηµιακοί και οι 
φοιτητές το µόνο που µπορούν να κάνουν είναι να 
χαλαρώσουν και να το απολαύσουν.

Να το απολαύσουν, αφού όµως πρώτα αποµακρύ-
νουν τα ΑΤΜ επειδή είναι προκλητικά και αναγκά-
ζονται να τα σπάνε και να τα ληστεύουν, βάλουν 
άθραυστα φώτα για να είναι πρακτικά αδύνατο να τα 
σπάσουν, δηµιουργήσουν ειδικές αίθουσες για τους 
καταληψίες. Οι δε φοιτητές καλούνται, προκειµένου 
να µη στενοχωρηθούν οι µη φοιτητές καταληψίες, να 
συνδράµουν την προσπάθειά τους ώστε να τους πα-
ραχωρηθούν οι χώροι – και να φορολογηθούν για 
τις εκδηλώσεις. Γιατί, όλα κι όλα, για τη βία στα ΑΕΙ 
το κράτος δεν θέλει να κάνει τίποτα, να σταµατήσει 
όµως τη φοροδιαφυγή των καταληψιών διοργανω-
τών εκδηλώσεων και θέλει και µπορεί.
Επίσης, την άρχουσα τάξη τη βαράµε και την κλέ-
βουµε ελεύθερα, αλλά πρέπει να γίνει κατανοητό ότι 
καθηγητές και φοιτητές δεν είναι άρχουσα τάξη.

Το κρίσιµο τώρα είναι να οριστεί άµεσα το ποιους 
περιλαµβάνει η άρχουσα τάξη, για να µην υπάρξουν 
δυσάρεστες παρερµηνείες.

Επίσης, σύµφωνα µε το πόρισµα πρέπει να υπάρξει, 
ενταγµένη στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα, ενηµέρω-
ση των φοιτητών για τα ναρκωτικά.

Προφανώς στη συνέχεια µε τη σειρά τους οι φοιτητές 
θα ενηµερώσουν τους διάφορους διακινητές και 
χρήστες ναρκωτικών που περιφέρονται στα ΑΕΙ για 
το κακό που κάνουν στην υγεία τους και στο κοινω-
νικό σύνολο ή η εκπαίδευσή τους θα τους χρειαστεί 
για την απεξάρτησή τους µετά την ολοκλήρωση των 
σπουδών τους.
Ένα σπουδαίο, λιτό και απέριττο πόρισµα. Για τη 
σύνταξή του χρειάστηκαν 8 µήνες, µία παράταση στην 
αρχική ηµεροµηνία παράδοσης (τέλη Ιουλίου 2018) 
και το αποτέλεσµα ήταν ένα πόρισµα 19 σελίδων, εκ 
των οποίων οι επτά είναι τα εισαγωγικά και οι δύο 
στο τέλος η πρόταση του καθηγητή Μπένου, ο οποίος 
διαφωνεί µε τα συµπεράσµατα του πορίσµατος και 
θεωρεί ότι τα θέµατα της παρανοµίας και της βίας 
στα ΑΕΙ πρέπει να λυθούν εσωτερικά, να υπάρξει 
αυτορρύθµιση. Στις υπόλοιπες δέκα σελίδες χώρεσαν 
οι τρεις εισηγήσεις (για την εγκληµατικότητα, τα 
ναρκωτικά και τις καταλήψεις) και τα πορίσµατα-συ-
µπεράσµατα της επιτροπής.
Σε άλλα νέα, µετά την άκρως επιτυχηµένη παρουσία 
της στο υπουργείο Πολιτισµού η Λυδία Κονιόρδου 
διορίστηκε πρόεδρος στο Κέντρο Πολιτισµού Ίδρυµα 
Σταύρος Νιάρχος (ΚΠΙΣΝ), το οποίο έχει παραχωρη-
θεί από το ΙΣΝ στο κράτος.

Και γιατί τραγωδία, παρακαλώ;

∆εν συντρέχει λόγος ανησυχίας.

Αντιθέτως, λόγος ανησυχίας υπάρχει για παραλείψεις 
της πρώην υπουργού Πολιτισµού κατά τη θητεία της 
στο υπουργείο.

Εντάξει, µωρέ, δεν πέρασαν τα µνηµεία που βρίσκο-
νταν εκτός κηρυγµένων αρχαιολογικών χώρων, κάτι 
κωδικοί ήταν.

Ό,τι και να κρύβουν, δεν ήταν αρκετά καλά κρυµµένο.

Εντάξει, τώρα που το κατάλαβαν θα τα ξαναπάρουν 
πίσω, όπως τόνισε και η υπουργός Πολιτισµού 
Μυρσίνη Ζορµπά.

Σε κάθε περίπτωση,

Σε άλλα νέα, ο σύντροφος Πολάκης, αφού ολοκλή-
ρωσε την έρευνα για το σπίτι του καθηγητή Συνολάκη 
και έβγαλε στο διαδίκτυο τη διεύθυνσή του, απο-
κάλυψε τον µεγάλο στόχο της κυβέρνησης για την 
επόµενη τετραετία της στην εξουσία.

Στόχος, λοιπόν, η κατάργηση της ∆ι@ύγειας, του 
συστήµατος δηλαδή όπου αναρτώνται online όλες οι 
κυβερνητικές αποφάσεις, µια πραγµατική µεταρρύθ-
µιση υπέρ της διαφάνειας.

Η ∆ι@ύγεια ανέκαθεν ενοχλούσε και έχουν γίνει κι 
άλλες προσπάθειες υποβάθµισής της, βέβαια κανείς 
µέχρι τώρα δεν είχε φτάσει να υποστηρίξει την 
κατάργησή της.

Και, ως συνήθως, ο Πολάκης ανέλαβε να κάνει τη 
βρόµικη δουλειά, να θέσει το θέµα που κανείς άλλος 
δεν θα τολµούσε.

Απλά είναι οπαδός του «θα σας ταράξουµε στη 
νοµιµότητα».

Η τοποθέτηση Πολάκη υπέρ του «ξηλώµατος» της 
∆ιαύγειας συνάντησε την έντονη αντίδραση ενός εκ 
των εµπνευστών της.
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Το 2017 φαίνεται ότι σηµειώθηκε 
η µεγαλύτερη µείωση στον αριθµό 
των νεκρών συγκριτικά µε όλα τα 
προηγούµενα χρόνια, µε 730 νεκρούς, 
77 λιγότερους σε σχέση µε το 2016, 707 
βαριά τραυµατίες, 150 λιγότερους σε σχέση 
µε την προηγούµενη χρονιά, και 12.070 
ελαφρά τραυµατίες, κατά 728 λιγότερους.

Μ
πορεί η οικονοµική κρίση να ταλάνισε 
και να συνεχίζει να ταλαιπωρεί τη χώρα 
και τους κατοίκους της, ωστόσο φαίνεται 
ότι είχε, έστω και εµµέσως, και µια θετική 
επίδραση. Σύµφωνα µε τα επίσηµα στοι-
χεία που παρουσιάστηκαν στο πλαίσιο 

της Πανευρωπαϊκής Ηµέρας Χωρίς Θανατηφόρα Ατυχήµατα, σε 
βάθος δεκαετίας παρατηρείται σηµαντική µείωση των τροχαίων 
ατυχηµάτων στην Ελλάδα και –πολύ σηµαντικότερο– των θανα-
τηφόρων ατυχηµάτων, γεγονός που αποδίδεται στις συνέπειες της 
οικονοµικής κρίσης.

Μείωση ατυχηµάτων και θυµάτων
Συγκεκριµένα, σύµφωνα µε τα στοιχεία από το 2006 έως το 2016, 
ο αριθµός των οδικών ατυχηµάτων µειώθηκε κατά 29% (από 16.019 
σε 11.439), ο αριθµός των ανθρώπων που έχασαν τη ζωή τους σε 
τροχαία έπεσε στο µισό (-51%, από 1.657 σε 807), ακόµα περισ-
σότερο µειώθηκαν οι βαριά τραυµατίες (-58%, από 2.021 σε 850), 
ενώ µείωση κατά 31% κατέγραψαν και οι ελαφρά τραυµατίες (από 
18.654 σε 12.945). Όσον αφορά το 2017, φαίνεται ότι σηµειώθηκε 
η µεγαλύτερη µείωση στον αριθµό των νεκρών συγκριτικά µε όλα 
τα προηγούµενα χρόνια, µε 730 νεκρούς, 77 λιγότερους σε σχέση 
µε το 2016, 707 βαριά τραυµατίες, 150 λιγότερους σε σχέση µε την 
προηγούµενη χρονιά, και 12.070 ελαφρά τραυµατίες, κατά 728 λι-
γότερους. Επίσης, κατά το διάστηµα Ιανουαρίου-Αυγούστου 2018 
έχασαν τη ζωή τους σε τροχαία δυστυχήµατα 421 άτοµα, 39 λιγότε-
ρα από το αντίστοιχο διάστηµα του 2017, στοιχείο που επιβεβαιώ-
νει την τάση µείωσης.

Ο ρόλος της κρίσης
Παρουσιάζοντας τα στοιχεία αυτά, σε εκδήλωση ευαισθητοποίη-
σης της Ένωσης των Ευρωπαϊκών Αυτοκινητοδρόµων (ΑSECAP), 
µε την υποστήριξη του φορέα Ελληνικές Υποδοµές και Οδοί µε 
∆ιόδια (Hellastron), ο πρόεδρος της Ειδικής Μόνιµης Επιτροπής 
Οδικής Ασφάλειας της Βουλής, βουλευτής Ηµαθίας Γ. Ουρσουζί-
δης, επισήµανε ότι µετά το 2010, στα χρόνια της κρίσης, παρατηρή-
θηκε σηµαντική µείωση των τροχαίων, που αποδίδεται σε µεγάλο 
βαθµό στον περιορισµό στις εντελώς απαραίτητες µετακινήσεις 
και στη µείωση της ταχύτητας για λόγους οικονοµίας, ενώ έκανε 
λόγο και για «άλµα» στις υποδοµές όταν άρχισαν να παραδίδονται 

τµήµατα της ΠΑΘΕ και της Εγνατίας. Μάλιστα, υπογραµµίζοντας 
το κόστος των τροχαίων ατυχηµάτων στην οικονοµία, ο κ. Ουρσου-
ζίδης σηµείωσε ότι «από το 2000 ως το 2015 η Ελλάδα θρήνησε 
22.397 νεκρούς σε 254.404 τροχαία δυστυχήµατα, χιλιάδες συ-
µπολίτες µας τραυµατίστηκαν βαριά ή έµειναν ανάπηροι, ενώ δα-
πανήθηκαν πάνω από 81 δισ. ευρώ! Αν ένα µικρό µέρος του ποσού 
αυτού είχε διατεθεί στην πρόληψη, θα είχαν σωθεί εκατοντάδες 
ανθρώπινες ζωές και η πολιτεία θα είχε εξοικονοµήσει σηµαντι-
κά κόστη», προσθέτοντας χαρακτηριστικά ότι µε τα χρήµατα αυτά 
(υπολογίζονται σε περίπου 5,5 δισ. τον χρόνο) «θα µπορούσαµε να 
καλύψουµε το πλεόνασµα που ζητούν οι θεσµοί».

Τι συµβαίνει σε Αττική-Θεσσαλονίκη
Από την πλευρά του, ο διευθυντής Τροχαίας Αττικής, ταξίαρχος 
Νίκος Σπανουδάκης, αναφερόµενος στα στοιχεία που αφορούν 
την περιφέρεια για την περίοδο 2010-2017 τόνισε ότι καταγρά-
φηκε µείωση των θανατηφόρων τροχαίων κατά 43,77% και των 
περιστατικών µε σοβαρούς τραυµατισµούς κατά 48,48%, ωστόσο 
υπογράµµισε ότι το 33% των τροχαίων οφείλεται σε υπερβολική 
ταχύτητα και το 25% σε οδήγηση σε κατάσταση µέθης. Παράλλη-
λα, αναφερόµενος στα στοιχεία του 2017, επισήµανε µια ανησυχη-
τική τάση: οι περισσότεροι νεκροί είναι πεζοί και επιβάτες δικύ-
κλων, καθώς, όπως ανέφερε, πέρυσι σκοτώθηκαν σε τροχαία 167 
άνθρωποι, εκ των οποίων οι 33 ήταν πεζοί και σε 90 περιπτώσεις 
υπήρχε εµπλοκή δικύκλου. Πάντως, από τα στοιχεία της Τροχαίας 
Αττικής προκύπτει ότι τον περασµένο Αύγουστο σηµειώθηκαν 363 
τροχαία ατυχήµατα, από τα οποία τα 19 ήταν θανατηφόρα µε 20 
νεκρούς, τα 12 ήταν σοβαρά µε 13 σοβαρά τραυµατίες και τα 332 
ήταν ελαφρά µε 412 ελαφρά τραυµατίες.

Αντίστοιχη είναι η εικόνα για τη συµπρωτεύουσα, καθώς, σύµ-
φωνα µε στοιχεία της ∆ιεύθυνσης Τροχαίας Θεσσαλονίκης σχετι-
κά µε τα θανατηφόρα τροχαία στον νοµό, κατά το πρώτο εξάµηνο 
του 2018 το 47,37% αφορούσε παρασύρσεις πεζών, το 31,58% συ-
γκρούσεις οχηµάτων και το 21,05% εκτροπές. Όσον αφορά τα σο-
βαρά τροχαία ατυχήµατα, τα στοιχεία δείχνουν ότι το 44,44% ήταν 
παρασύρσεις πεζών, το 33,33% εκτροπές οχηµάτων, το 16,67% συ-
γκρούσεις κινούµενων και το 5,56% πρόσκρουση οχήµατος.

Η εικόνα στην Ευρώπη
Μιλώντας στην ίδια εκδήλωση, ο πρόεδρος της ASECAP Βασίλης 

Χαλκιάς υπογράµµισε ότι οι αυτοκινητόδροµοι της Ευρώπης προ-
σφέρουν στους χρήστες τους άνετες και ασφαλείς µετακινήσεις, ενώ 
παρουσιάζουν συνεχή βελτίωση στον τοµέα της ασφάλειας, αφού 
τα θανατηφόρα ατυχήµατα έχουν µειωθεί κατά 64% τα τελευταία 
15 χρόνια. Ο σχετικός δείκτης αγγίζει σήµερα τους 2,3 νεκρούς για 
κάθε 1 δισεκατοµµύριο χιλιόµετρα που οδηγούνται στους ευρωπα-
ϊκούς αυτοκινητοδρόµους, αριθµός αξιοζήλευτος παγκοσµίως. Ο κ. 
Χαλκιάς πρόσθεσε ότι η Ελλάδα µε την υλοποίηση του νέου, σύγ-
χρονου και ασφαλούς οδικού δικτύου µήκους 2.133 χιλιοµέτρων 
βρίσκεται πλέον στον πυρήνα της Ευρώπης και αποτελεί σηµαντικό 
παράγοντα στην Ένωση των Ευρωπαϊκών Αυτοκινητοδρόµων. Πά-
ντως, από τα στοιχεία που δόθηκαν στη δηµοσιότητα προκύπτει ότι 
κάθε χρόνο στην Ευρώπη χάνουν τη ζωή τους περίπου 26.000 άν-
θρωποι σε τροχαία, ενώ περίπου 1,7 εκατοµµύρια άτοµα τραυµατίζο-
νται, από τα οποία σε σοβαρούς τραυµατισµούς υπόκεινται περίπου 
οι 350.000. Σύµφωνα µε τα στοιχεία της Ευρωπαϊκής Επιτροπής 
για το 2016, το 46,4% των θανατηφόρων τροχαίων στην Ε.Ε. αφο-
ρούσαν επιβατικά Ι.Χ. και το 21,2% δυστυχήµατα µε πεζούς. Από τα 
ίδια στοιχεία προκύπτει ότι αναλογικά τα περισσότερα θανατηφόρα 
τροχαία µε Ι.Χ. έγιναν στη Βουλγαρία, µε πεζούς στη Ρουµανία, µε 
µοτοσικλέτες στην Ελλάδα και µε ποδήλατα στην Πολωνία.

Η ΚΡΙΣΗ ΜΕΙΩΣΕ ΤΟ ΑΙΜΑ 
ΣΤΟΥΣ ∆ΡΟΜΟΥΣ

  ∆ΗΜΗΤΡΗΣ ΧΡΥΣΙΚΟΠΟΥΛΟΣ
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Κατ’ αρχάς να ξεκαθαρίσουµε 
ότι η ψήφος στη δηµοσκό-
πηση είναι χαλαρή. Το επα-
ναλαµβάνω: χαλαρή. Τη δί-
νεις από το τηλέφωνο, κα-

  ΤΟΥ ∆ΗΜΗΤΡΗ ΒΑΣΙΛΕΙΑ∆Η*

ΤΙ ΜΑΣ ΛΕΝΕ ΟΙ ΠΡΟΣΦΑΤΕΣ 
∆ΗΜΟΣΚΟΠΗΣΕΙΣ

θήµενος φαρδιά πλατιά στον καναπέ σου. 
∆εν αποφασίζεις εκείνη τη στιγµή ποιος 
θέλεις να σε κυβερνήσει και ποιος όχι. Ε-
πιλέγεις από το ασφαλές και οικείο περι-
βάλλον του σπιτιού σου να στείλεις ένα 

µήνυµα, ειδικά όταν ξέρεις ότι η άποψή 
σου (υπό µορφή πινάκων) θα δηµοσιευ-
τεί στα ΜΜΕ. Για τον λόγο αυτόν πολλές 
φορές οι δηµοσκοπήσεις έχουν απόκλιση 
από τα αποτελέσµατα της κάλπης και όχι 
γιατί οι δηµοσκόποι δεν «το ’χουν» ή, 
ακόµη χειρότερα, τα παίρνουν.

∆εν υπάρχει αµφιβολία, οι πρώτες µε-
τρήσεις είναι καλές για τον ΣΥΡΙΖΑ. Μάλ-
λον µετά το Μάτι θα περίµενε κάτι χειρό-
τερο και τον βρήκε κάτι καλύτερο, ακόµα 
και από αυτές πριν από το καλοκαίρι, όπου 
η διαφορά ήταν σταθερά διψήφια σε όλες 
τις έρευνες.

Πυρκαγιές, ανθρώπινες απώλειες και 
Σκοπιανό δεν έπαιξαν τον ρόλο τους. Αυτό 
είναι ίσως κι ένα µάθηµα σε αυτούς που 
πιστεύουν ότι οι εκλογές µπορούν να κρι-
θούν σε άλλο πεδίο εκτός από αυτό της οι-
κονοµίας.

Επίσης, η ∆ΕΘ, πολιτικά τουλάχιστον 
και κατά την προσωπική µου εκτίµηση, 
ήταν άοσµη, άγευστη και άνοστη, ίσως µία 
από τις πιο άνευρες ∆ΕΘ που έχω δει! Και 
οι δύο πολιτικοί αρχηγοί είπαν σχεδόν τα 
ίδια. Να δεχτώ ότι ο Τσίπρας αντέγραψε 
προτάσεις του Μητσοτάκη, ότι ο Μητσο-
τάκης ήταν καλύτερος του Τσίπρα, αλλά 
µέχρι εκεί. Αυτή η ισοπαλία άλλωστε α-
ποτυπώθηκε και στην πρόθεση ψήφου 

στις µετα-∆ΕΘ µετρήσεις, όπου το προ-
βάδισµα παρέµεινε, η διαφορά όµως µει-
ώθηκε.

Η απόσταση µεταξύ Ν∆ και ΣΥΡΙΖΑ 
δεν είναι ούτε µεγάλη ούτε ασφαλής. Ε-
πίσης, στη Ν∆ η δυναµική θα έπρεπε να 
είναι καλύτερη. Όταν πιστεύεις ότι έχεις 
απέναντί σου τη χειρότερη κυβέρνηση 
από τη Μεταπολίτευση και µετά, η χαµηλή 
πτήση των ποσοστών σου δεν δικαιολογεί-
ται. ∆εν αρκεί να κοιτάς τη διαφορά και να 
βαυκαλίζεσαι ότι έγινες ήδη κυβέρνηση. 
Χρειάζεται να πείσεις περισσότερο κόσµο, 
να δεις την εικόνα σου στην κοινή γνώµη 
και να προσαρµόσεις την αντιπολιτευ-
τική σου στρατηγική πάνω στον ΣΥΡΙΖΑ, 
διαβάζοντάς τον σωστά. Όταν βγαίνεις 
µε πρόταση για το ασφαλιστικό που έχει 
τρεις πυλώνες, ο πρώτος είναι έτσι, ο δεύ-
τερος είναι αλλιώς και ο τρίτος κάτι άλλο, 
και ταυτόχρονα βγαίνει ο Τσίπρας και λέει 
µε µια απλή και αφοπλιστική θέση «δεν 
θα κοπούν οι συντάξεις», µε συγχωρείτε 
πολύ αλλά ο Τσίπρας βάζει το γκολ. Η Ν∆ 
νοµίζει ότι οι ψηφοφόροι έχουν PhD και 
διδακτορικά. ∆εν έχουν όµως…

*O Δημήτρης Βασιλειάδης είναι πολιτι-
κός αναλυτής της δημοσκοπικής εται-
ρείας Interview.

#1 εφαρμογή στην Ελλάδα για
τις δημόσιες συγκοινωνίες

Κατεβάστε τώρα δωρεάν
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ρεπορτάζ

Απαραίτητη η υποβολή δήλωσης 
βραχυχρόνιας διαμονής μέχρι 
τις 20 του επόμενου μήνα από την 
ημέρα αναχώρησης του μισθωτή 
από το ακίνητο.

AIRBNB ΜΕ ΝΕΟΥΣ 
ΚΑΝΟΝΙΣΜΟΥΣ

  ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΠΑΠΑΚΑΛΟΥ

Με τον αναλυτικό οδηγό ανά χείρας που 
εξέδωσε η Ανεξάρτητη Αρχή Δημοσίων 
Εσόδων (ΑΑΔΕ) βρίσκονται πλέον οι 
φορολογούμενοι, προκειμένου να διευ-
κολυνθούν για τις βραχυχρόνιες μισθώ-

σεις ακινήτων. Ο οδηγός περιλαμβάνει 34 ερωτήσεις με τις 
απαντήσεις τους.

Υποχρεωτική η δήλωση βραχυχρόνιας διαμονής
Άλλωστε από τις 30 Αυγούστου έχει τεθεί σε εφαρμογή η η-
λεκτρονική πλατφόρμα για την υποβολή δηλώσεων βραχυ-
χρόνιας διαμονής. Συγκεκριμένα, για τις βραχυχρόνιες μι-
σθώσεις που έχουν συναφθεί από την 1η Ιανουαρίου 2018 
έως και τις 30 Αυγούστου οι μισθωτές οφείλουν και να εγ-
γραφούν στο μητρώο ακινήτων και να υποβάλουν συγκεντρω-
τική, ανά ακίνητο, δήλωση βραχυχρόνιας διαμονής για όλες 
τις βραχυχρόνιες μισθώσεις της συγκεκριμένης περιόδου.

Σημειώνεται ότι οι δηλώσεις βραχυχρόνιας διαμονής υ-
ποβάλλονται μέχρι τις 20 του επόμενου μήνα από την ημε-
ρομηνία αναχώρησης του μισθωτή από το ακίνητο. Η ΑΑΔΕ, 
προκειμένου να διευκολύνει τους πολίτες στην εκπλήρωση 
των υποχρεώσεών τους, είναι σε προχωρημένες συζητήσεις 
με ψηφιακές πλατφόρμες που δραστηριοποιούνται στην οι-
κονομία του διαμοιρασμού (Airbnb, Booking.com και Home 
Away) με σκοπό τη σύναψη πρωτοκόλλων συνεργασίας.

Τα βασικά σημεία του οδηγού
Σύμφωνα με την ΑΑΔΕ, διαχειριστής ακινήτου βραχυχρό-
νιας μίσθωσης είναι το φυσικό ή νομικό πρόσωπο ή κάθε 
είδους νομική οντότητα που αναλαμβάνει τη διαδικασία α-
νάρτησης ακινήτου στις ψηφιακές πλατφόρμες με σκοπό τη 

βραχυχρόνια μίσθωσή του. Διαχειριστής ακινήτου δύναται 
να είναι, μεταξύ άλλων, ο κύριος του ακινήτου, ο επικαρπω-
τής, ο υπεκμισθωτής, ο κηδεμόνας σχολάζουσας κληρονο-
μιάς, ο εκκαθαριστής κληρονομιάς, ο εκτελεστής διαθήκης, 
ο σύνδικος πτώχευσης και ο προσωρινός διαχειριστής. Προ-
κειμένου ο διαχειριστής ακινήτου να πραγματοποιεί βραχυ-
χρόνιες μισθώσεις, θα πρέπει να εισέλθει με τους προσωπι-
κούς του κωδικούς TAXISnet στο μητρώο ακινήτων βραχυ-
χρόνιας διαμονής που τηρείται στον ιστότοπο www.aade.gr, 
ώστε να καταχωρίσει το ακίνητο και να αποκτήσει αριθμό 
μητρώου ακινήτου (ΑΜΑ), να αναρτά τον ΑΜΑ στις ψηφι-
ακές πλατφόρμες της οικονομίας του διαμοιρασμού, καθώς 
και σε κάθε μέσο προβολής, ενώ είναι απαραίτητη η υπο-
βολή δήλωσης βραχυχρόνιας διαμονής μέχρι τις 20 του ε-
πόμενου μήνα από την ημέρα αναχώρησης του μισθωτή από 
το ακίνητο.

Ακόμα, διαχειριστής ακινήτου μπορεί να είναι και νο-
μικό πρόσωπο ή κάθε είδους νομική οντότητα, ενεργώντας 
για λογαριασμό του ο νόμιμος εκπρόσωπος ή εξουσιοδοτη-
μένος λογιστής.

Οι διαχειριστές τουριστικών επαύλεων στις οποίες πραγ-
ματοποιούνται βραχυχρόνιες μισθώσεις μέσω ψηφιακών 
πλατφορμών πρέπει να καταχωρίσουν τις τουριστικές επαύ-
λεις στο Μητρώο Ακινήτων Βραχυχρόνιας Διαμονής και να 
αναγράφουν σε εμφανές σημείο τον αριθμό του Ειδικού Σή-
ματος Λειτουργίας (ΕΣΛ) όταν αναρτούν ένα ακίνητο στις 
ψηφιακές πλατφόρμες με σκοπό τη βραχυχρόνια μίσθωση.

Στην περίπτωση που υπάρχουν περισσότεροι του ενός 
μισθωτές στη δήλωση πληροφοριακών στοιχείων μίσθωσης 
ακίνητης περιουσίας, αυτό συνεπάγεται ότι καθένας από 
τους παραπάνω μπορεί να εγγραφεί στο μητρώο βραχυχρό-

νιας μίσθωσης και να πάρει ΑΜΑ, με την προϋπόθεση ότι το 
ακίνητο θα αναρτάται από τον καθέναν των μισθωτών σε δι-
αφορετική πλατφόρμα.

Όταν για οποιονδήποτε λόγο ο διαχειριστής ακινήτου 
σταματήσει τη βραχυχρόνια μίσθωσή του, μπορεί να εισέλ-
θει στο TAXISnet και να το διακόψει άμεσα. Το χρονικό 
όριο που έχει για να προβεί στη διακοπή ορίζεται μεταξύ 
της ημερομηνίας της τελευταίας βραχυχρόνιας μίσθωσης 
και της ημερομηνίας έναρξης υποβολής των δηλώσεων φο-
ρολογίας εισοδήματος του αντίστοιχου φορολογικού έτους.

Σε περίπτωση ακύρωσης της βραχυχρόνιας μίσθωσης 
για την οποία ήδη έχει καταχωριστεί δήλωση, θα πρέπει να 
υποβληθεί τροποποιητική δήλωση βραχυχρόνιας διαμονής 
μέχρι τις 20 του επόμενου μήνα από την ακύρωση, είτε όταν 
βάσει πολιτικής ακύρωσης προβλέπεται καταβολή ποσού 
από τον μισθωτή είτε όχι.

Επιπροσθέτως, ο διαχειριστής ακινήτου οφείλει να προ-
σκομίσει όλα τα απαραίτητα νομιμοποιητικά έγγραφα-στοι-
χεία που αποδεικνύουν την ορθότητα των στοιχείων που 
έχει καταχωρίσει. Μετά την απόκτηση ΑΜΑ ο διαχειριστής 
δύναται να προβαίνει σε μεταβολές, έως και την ημερομη-
νία οριστικοποίησης του μητρώου ακινήτων, προκειμένου 
είτε να διορθώνει εσφαλμένες καταχωρίσεις είτε να τροπο-
ποιεί στοιχεία λόγω αλλαγής των πραγματικών περιστατι-
κών, χωρίς να αλλάζει ο αριθμός εγγραφής «Ακινήτου».

Το Airbnb «εξαφανίζει» τα σπίτια
Το τελευταίο διάστημα πληθαίνουν οι φωνές διαμαρτυρίας 
για το φαινόμενο Airbnb στην Ελλάδα. Αφορμή οι δυσκο-
λίες που αντιμετωπίζουν όσοι αναζητούν σπίτι προς ενοικί-
αση –τελευταίο κρούσμα οι φοιτητές μετά και την ανακοί-
νωση των βάσεων εισαγωγής–, αλλά και οι μόνιμοι ένοικοι 
πολυκατοικιών από τους επισκέπτες των λίγων ημερών.

Σύμφωνα με ρεπορτάζ της «Καθημερινής», το Μονομε-
λές Πρωτοδικείο της Αθήνας καλείται στις 6 Δεκεμβρίου να 
κρίνει την πρώτη αγωγή που κατατέθηκε στην Αθήνα. Οι 
λόγοι που επικαλείται η ενάγουσα, που είναι και η διαχει-
ρίστρια της πολυκατοικίας, κατά της συγγενούς της εναγο-
μένης είναι ότι «στο διαμέρισμα υπάρχουν έως και 16 άτομα 
που διαμένουν λίγες ημέρες, ενώ οποιαδήποτε ώρα, ακόμη 
και τις πρώτες πρωινές, έχει παρατηρηθεί ότι διασκεδάζουν, 
κάνουν πάρτι, όπου φωνασκούν, τραγουδούν, χορεύουν και 
ακούν μουσική σε μεγάλη ένταση. Τα άτομα αυτά, στο πλαί-
σιο της διαμονής τους και κατά την έλευσή τους στην πο-
λυκατοικία, παραλαμβάνουν τα κλειδιά των δύο εισόδων 
της πολυκατοικίας, τα οποία αλλάζουν χέρια μεταξύ ανεξέ-
λεγκτου αριθμού αγνώστων ατόμων, ενώ οι ενοικιαστές χα-
λάνε συχνά το ασανσέρ, ανεβαίνοντας στον πέμπτο όροφο 
(εκεί βρίσκεται το επίμαχο διαμέρισμα), καθώς μπαίνουν υ-
περάριθμοι στον ανελκυστήρα ή/και μεταφέρουν πολλές α-
ποσκευές». Η ενάγουσα ζητάει με την αγωγή της να απα-
γορευτεί, με βάση τον κανονισμό της πολυκατοικίας και τις 
γενικές διατάξεις για την προστασία της κατοικίας και της ι-
διοκτησίας, η βραχυχρόνια μίσθωση.
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οικονοµία

Ο όγκος συναλλαγών µε πλαστικό χρήµα 
στην Ελλάδα κατέγραψε αύξηση 45% 
το 2017 σε σχέση µε το 2016, ενώ, βάσει 
στοιχείων της Mastercard, η µέση αξία 
συναλλαγής µε κάρτα µειώθηκε κατά 
περίπου 35%.

Χρειάστηκαν ένα… δηµοψήφισµα, capital 
controls, τεράστια αναταραχή στην οικονο-
µία και µεγάλα προβλήµατα στις συναλλαγές 
για να πειστούν οι Έλληνες να χρησιµοποι-
ούν πιο πολύ και για περισσότερες δραστηρι-

ότητες το πλαστικό χρήµα. Τρία χρόνια µετά την κρίση του Ι-
ουλίου του 2015, σύµφωνα µε τα στοιχεία τόσο της ΕΚΤ όσο 
και εταιρειών πιστωτικών καρτών, η Ελλάδα πλέον βρίσκεται 
εντός µέσου όρου της Ε.Ε. όσον αφορά τη χρήση καρτών, είτε 
χρεωστικών είτε πιστωτικών, για τις καθηµερινές συναλλαγές.

Από τα… τάρταρα στο 12%
Συγκεκριµένα, σύµφωνα µε δηµοσίευµα της «Καθηµερινής», 
η αξία των συναλλαγών µε κάρτες ως ποσοστό του ΑΕΠ εκτι-
νάχθηκε από 5% το 2015 στο 12,1% το 2017, προσεγγίζοντας 
τον µέσο όρο της Ευρωζώνης, που φτάνει στο 14,8%. Παράλ-
ληλα, από το 2015 και εντεύθεν οι Έλληνες εξαπλασίασαν 
τον αριθµό των πληρωµών που πραγµατοποιούν µε πλαστικό 
χρήµα και ο αριθµός των συναλλαγών µε κάρτες αυξήθηκε 
από τα 88 εκατ. ευρώ το 2014 στα 144,4 εκατ. το 2015, για να 
φτάσει τα 505,1 εκατ. ευρώ το 2017. Μάλιστα, όπως αναφέρει 
η ΕΚΤ, το 2017 κάθε Έλληνας πραγµατοποίησε 47 συναλλα-
γές µε κάρτα, όταν το 2014 δεν ξεπερνούσε τις 8 συναλλαγές 
τον χρόνο. Η αξία των συναλλαγών την ίδια περίοδο ακολού-
θησε αυξητική τάση και από τα 6,1 δισ. ευρώ το 2014 διαµορ-
φώθηκε στα 8,9 δισ. ευρώ το 2015 και υπερδιπλασιάστηκε το 
2017, µετά και την υποχρεωτική χρήση των POS, για να φτάσει 
τα 21,5 δισ. ευρώ το 2017.

Πάντως, η χρήση του πλαστικού χρήµατος στην Ελλάδα, 
σε σχέση µε άλλες χώρες της Ε.Ε., παραµένει περιορισµένη 
(χωρίς µάλιστα να υπάρξει σύγκριση µε χώρες όπως η Σου-
ηδία, όπου οι συναλλαγές µε ρευστό είναι… είδος προς εξα-
φάνιση): στην Πορτογαλία οι συναλλαγές µε κάρτες αντιπρο-
σωπεύουν το 40,5% του ΑΕΠ, στην Κύπρο το αντίστοιχο πο-
σοστό είναι 20,1%, στην Ισπανία 14,3%, στη Γαλλία 23%, ενώ 
στην κορυφή είναι η Μεγάλη Βρετανία µε ποσοστό 45,9%.

Να σηµειωθεί εδώ ότι σύµφωνα µε εκτιµήσεις της 
Mastercard, ο όγκος συναλλαγών µε πλαστικό χρήµα στην 
Ελλάδα κατέγραψε αύξηση 45% το 2017 σε σχέση µε το 2016, 
ενώ, βάσει στοιχείων της εταιρείας, η µέση αξία συναλλαγής 
µε κάρτα µειώθηκε κατά περίπου 35% (σε σύγκριση µε το 
2015), δείχνοντας ότι οι Έλληνες έχουν υιοθετήσει πλέον τις 

ηλεκτρονικές πληρωµές και για τις καθηµερινές αγορές χα-
µηλότερης αξίας.

Κυριαρχούν οι χρεωστικές
Όσον αφορά τον τύπο του πλαστικού χρήµατος που κυριαρ-
χεί πλέον στην Ελλάδα, τησ σαφή πρωτιά κατέχουν οι χρεω-
στικές κάρτες, µε τις οποίες το 2017 έγιναν 407,3 εκατ. συναλ-
λαγές, δηλαδή πενταπλάσιος αριθµός σε σχέση µε το 2015, 
όταν ο αριθµός των συναλλαγών µε χρεωστικές κάρτες ήταν 
82,5 εκατ., ενώ η αξία των συναλλαγών αυξήθηκε στα 15,8 δισ. 
ευρώ το 2017, από 4,5 δισ. ευρώ το 2015 και µόλις 1,8 δισ. ευρώ 
το 2014. Όσον αφορά τις πιστωτικές κάρτες, µετά από µια πε-
ρίοδο κάµψης, πήραν κι αυτές την ανιούσα, καθώς η αξία των 
συναλλαγών αυξήθηκε από τα 4 δισ. ευρώ το 2014 στα 5,5 
δισ. ευρώ το 2017. Συνολικά, παρατηρήθηκε «έκρηξη» στον 
αριθµό των καρτών που κυκλοφορούν στην αγορά, καθώς αυ-
ξήθηκε στα τέλη του 2017 στα 15,3 εκατ. έναντι 12,1 εκατ. το 
2014. Από αυτές, τα 12,4 εκατ. είναι χρεωστικές, ενώ τα 3,3 
εκατ. είναι πιστωτικές.

Εδώ θα πρέπει πάντως να σηµειωθεί ότι, εκτός από τα 
capital controls, η χρήση του πλαστικού χρήµατος αυξήθηκε 
δραµατικά καθώς συνδέθηκε και µε το αφορολόγητο. Συγκε-
κριµένα, σύµφωνα µε τα ισχύοντα, το ελάχιστο ποσό των απο-
δείξεων από συναλλαγές µε πλαστικό χρήµα που θα έπρεπε 
να είχαν συγκεντρώσει το 2017 οι φορολογούµενοι ανάλογα 
µε το εισόδηµά τους προσδιορίζεται ως εξής: 10% για εισό-
δηµα έως 10.000 ευρώ, 15% για εισόδηµα από 10.000,01 έως 

30.000 ευρώ και 20% για εισόδηµα από 30.000,01 και άνω, µε 
το ανώτατο ποσό που θα πρέπει να συγκεντρώσει ο φορολο-
γούµενος να ανέρχεται στα 30.000 ευρώ.

ΙΟΒΕ: Αύξηση χρήσης ίσον αύξηση εσόδων
Επιπλέον, σύµφωνα µε µελέτη του ΙΟΒΕ, κάθε 1% αύξηση 
της χρήσης καρτών σε αξία ή αριθµό συναλλαγών οδήγησε 
κατά µέσο όρο την περίοδο 2015-2017 σε αύξηση των εσόδων 
ΦΠΑ κατά 0,14 ποσοστιαίες µονάδες (π.µ.) και 0,11 π.µ. αντί-
στοιχα. Εναλλακτικά, κάθε 1 ποσοστιαία µονάδα αύξησης του 
µεριδίου χρήσης καρτών προς ιδιωτική κατανάλωση οδηγεί 
σε 1,4% αύξηση των εσόδων ΦΠΑ. Ως προς την επίδραση του 
νόµου 4446/2016 στα έσοδα από ΦΠΑ, µέσω της εξάπλωσης 
καρτών πληρωµής που δεν οφείλεται σε άλλους παράγοντες 
(π.χ. µεταβολές κατανάλωσης, επίδραση capital controls), τα 
αποτελέσµατα που προκύπτουν από τη χρήση στατιστικών 
µεθόδων και εργαλείων δείχνουν ότι συνέβαλε περίπου στο 
1/3 της συνολικής ετήσιας αύξησης (κατά 780 εκατ. ευρώ) των 
εσόδων από ΦΠΑ το 2017. Το ετήσιο άµεσο δηµοσιονοµικό 
όφελος των µέτρων εκτιµάται σε εύρος µεταξύ 210 εκατ. και 
323 εκατ. Σηµειώνεται ότι το συνολικό δηµοσιονοµικό όφε-
λος είναι µεγαλύτερο, καθώς ο υπολογισµός δεν περιλαµβάνει 
το όφελος που προκύπτει ως επιπλέον έσοδα από φορολογία 
εισοδήµατος και ασφαλιστικές εισφορές που σχετίζονται µε 
οικονοµική δραστηριότητα, η οποία παρέµενε αδήλωτη πριν 
από την εξάπλωση των καρτών πληρωµής.

Μάλιστα, κατά την παρουσίαση της µελέτης υπογραµµί-
στηκε ότι, µε βάση διεθνείς πρακτικές για το µερίδιο χρήσης 
καρτών προς ιδιωτική κατανάλωση, τα ετήσια έσοδα ΦΠΑ θα 
ήταν υψηλότερα κατά 21% (3,3 δισ.), ίσα µε «έναν ΕΝΦΙΑ και 
παραπάνω», όπως χαρακτηριστικά αναφέρθηκε, αν η Ελλάδα 
έφτανε το µέσο επίπεδο χρήσης καρτών της Ε.Ε. Συγκεκρι-
µένα, το ΙΟΒΕ εκτιµά ότι τα ετήσια έσοδα από τον ΦΠΑ θα 
ήταν υψηλότερα κατά 25% (3,9 δισ.) αν το µερίδιο χρήσης 
καρτών στον κλάδο της εστίασης έφτανε το µερίδιο του κλά-
δου στην ιδιωτική κατανάλωση, κατά 12% (2 δισ.) αν το µερί-
διο χρήσης καρτών σε συναλλαγές µε ελεύθερους επαγγελ-
µατίες έφτανε το µερίδιο των υπηρεσιών των επαγγελµατιών 
στην ιδιωτική κατανάλωση και κατά 8% (1,3 δισ.) ή 5,9% (930 
εκατ.) αν η χρήση καρτών στην ηπειρωτική Ελλάδα, πλην 
Αττικής και Θεσσαλονίκης, και στη νησιωτική Ελλάδα αντί-
στοιχα, προσέγγιζε το µερίδιο των περιοχών αυτών στο ΑΕΠ.

  ∆ΗΜΗΤΡΗΣ ΧΡΥΣΙΚΟΠΟΥΛΟΣ

ΡΑΓ∆ΑΙΑ ΑΥΞΗΣΗ 
ΣΤΗ ΧΡΗΣΗ 
ΠΛΑΣΤΙΚΟΥ 
ΧΡΗΜΑΤΟΣ
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SUNDAY BUSINESS
Παραμένει στην 
ελληνική αγορά 
η Media Markt

Αν και τα δημοσιεύματα έκαναν λόγο για α-
ποχώρηση της Media Markt από την Ελ-
λάδα, η μητρική εταιρεία Media Markt 

Saturn ανακοίνωσε επισήμως ότι παραμένει στην 
ελληνική αγορά. «Η Ελλάδα είναι μια σημαντική 
αγορά για τη Media Markt. Η Media Markt σίγουρα 
θα παραμείνει στη χώρα. Δεν υπάρχει σχέδιο απο-
χώρησης από την ελληνική αγορά» αναφέρει συγκεκριμένα η ανακοίνωση του ομίλου.

Υπενθυμίζεται ότι, όπως ανέφεραν τα δημοσιεύματα των τελευταίων ημερών, ο όμιλος α-
ναζητούσε λύσεις στο πλαίσιο αναδιάρθρωσης, μεταξύ των οποίων ήταν και η εξαγορά της 
Media Saturn Ηλεκτρονικά Ελλάς από τον Όμιλο Γερμανός, κάτι που τελικά διαψεύστηκε.

Σημειώνεται ότι ο κύκλος εργασιών της εταιρείας κατά τη 12η εταιρική χρήση (1/10/16 
- 30/9/17) ήταν 187,3 εκατ. ευρώ, με τα κέρδη προ τόκων και φόρων να ανέρχονται στα 3,93 
εκατ. ευρώ και τα καθαρά κέρδη στα 2,85 εκατ. ευρώ.

Wet Hankies Antibacterial: 
Η σίγουρη προστασία κατά των μικροβίων

Καθημερινά τα χέρια μας έρχονται σε επαφή με δεκάδες επιφάνειες γεμάτες μικρό-
βια. Απαραίτητος σύμμαχος προστασίας είναι τα υγρά αντιβακτηριδιακά μαντήλια Wet 
Hankies της εταιρείας ΜΕΓΑ.

Χάρη στην ενισχυμένη αντιβακτηριδιακή τους σύνθεση, με οινόπνευμα και επιπλέον αντιβα-
κτηριδιακούς παράγοντες, τα υγρά αντιβακτηριδιακά μαντήλια Wet Hankies δρουν αποδεδειγ-
μένα κατά του ιού της γρίπης Η1Ν1, ενώ προστατεύουν αποτελεσματικά από τα μικρόβια, χωρίς 
να ερεθίζουν το δέρμα.

Babylino Sensitive: Πρώτη και τελευ-
ταία σας σκέψη είναι η προστασία του
Οι βρεφικές πάνες και οι πάνες-βρακάκια Babylino 
Sensitive αποτελούν μια ελληνική καινοτομία της 
100% ελληνικής εταιρείας ΜΕΓΑ, καθώς είναι οι 
πρώτες πάνες στην Ευρώπη που πιστοποιήθηκαν με 
τη διεθνή πιστοποίηση Oeko-Tex Standard 100 για 
απουσία πάνω από 200 βλαβερών ουσιών, ενώ δια-
θέτουν μια σειρά από επιπλέον σημαντικές εγγυή-
σεις ποιότητας και ασφάλειας. Είναι κλινικά ελεγ-
μένες με άριστα αποτελέσματα, μετά από έλεγχο 4 
εβδομάδων σε βρέφη υπό την επίβλεψη δερματολό-
γων και παιδιάτρων στο δερματολογικό εργαστήριο 
Dermatest (Γερμανία). Συνιστώνται από τον Σύλ-
λογο Επιστημόνων Μαιών και Μαιευτών Αθήνας, 
καθώς και από την Ελληνική Εταιρεία Παιδιατρικής 
Δερματολογίας.

Μωρομάντηλα BabyCare: Ελληνική βρεφική φροντίδα
Οι Ελληνίδες μητέρες φροντίζουν τα μωρά τους με τον δικό τους ξεχωριστό τρόπο. Η σειρά μωρομάντη-
λων BabyCare, από την 100% ελληνική εταιρεία ΜΕΓΑ, σχεδιάστηκε ώστε να προσφέρει ολοκληρω-
μένη, αγνή φροντίδα, χάρη στον εξειδικευμένο σχεδιασμό για κάθε τύπο δέρματος, ακόμη και του πιο 
ευαίσθητου. Χάρη στα προσεκτικά επιλεγμένα φυτικά συστατικά και τη μοναδική απαλή σύνθεσή τους, 
χωρίς παραβένες, σαπούνι και οινόπνευμα, καθαρίζουν και περιποιούνται το βρεφικό δέρμα ανάλογα 
με τις ιδιαίτερες ανάγκες του, ενώ ταυτόχρονα προστατεύουν από τυχόν ερεθισμούς και συγκάματα, με 
πολύτιμο σύμμαχο τη φύση.

Κυκλοφορούν με τρεις διαφορετικές επιλογές ευεργετικών φυτικών συστατικών : Chamomile (με 
εκχύλισμα χαμομη-
λιού), Sensitive (με 
εκχύλισμα αλόης) 
και Fresh (με απαλή 
σύνθεση φρεσκάδας 
και καλέντουλα). Ε-
πιπλέον, συνιστώνται 
από την Ελληνική Ε-
ταιρεία Παιδιατρικής 
Δερματολογίας.

Huawei: Το Smartphone Festival 
2018 είναι εδώ

Το 2ο φεστιβάλ τεχνολογίας, Smartphone Festival 2018 by Huawei, εγκαινίασε 
η Huawei. Το Smartphone Festival ξεκίνησε το 2017 και φέτος συνεχίζεται για 
δεύτερη χρονιά, με σκοπό να καθιερωθεί ως ετήσιος θεσμός, καθώς η ανταπό-

κριση του κόσμου υπήρξε πολύ θετική.
Το Smartphone Festival ξεκίνησε στις 10 Σεπτεμβρίου και θα διαρκέσει έως τα τέλη 

Οκτωβρίου. Στο διάστημα αυτών των 50 ημερών η Huawei σκοπεύει να εκπαιδεύσει τους 
καταναλωτές σε θέματα τεχνολογίας και αξιοποίησης των αμέτρητων λειτουργιών των σύγ-
χρονων smartphones και tablets, να επιβραβεύσει τους πιστούς φίλους της εταιρείας και 
να δημιουργήσει νέους ισχυρούς δεσμούς με τους Έλληνες καταναλωτές.

«Στόχος μας είναι να κάνουμε την τεχνολογία κατανοητή και προσιτή για όλο τον 
κόσμο» δήλωσε χαρακτηριστικά ο Country Manager της κινητής στην Ελλάδα, Lin Bing. 
Παράλληλα, ο Γιάννης Σίμος, Commercial Executive Director των καταστημάτων Public, 
εξέφρασε τη θετική του άποψη για ενέργειες όπως το Smartphone Festival, αναφέρο-
ντας χαρακτηριστικά: «Μας ευχαριστεί ιδιαίτερα να βλέπουμε κορυφαίες εταιρείες, όπως 
η Huawei, να σχεδιάζουν ενέργειες με κεντρικό άξονα τον καταναλωτή. Πιστεύω ότι το 
Smartphone Festival είναι μια ευκαιρία για όλους τους Έλληνες να μάθουν περισσότερα 
για τα smartphones, τη συσκευή που τους συντροφεύει καθημερινά, αλλά και τώρα, με τις 
νέες προνομιακές τιμές, να αποκτήσουν αυτήν που ταιριάζει καλύτερα στις ανάγκες τους».

Στο πλαίσιο, λοιπόν, του Smartphone Festival η Huawei ανακοινώνει και τη διάθεση 
δύο νέων συσκευών. Η μία είναι το Huawei P20 σε νέα έκδοση με 64 GB και σε χρώμα 
Twilight (το χρώμα της χρονιάς, όπως χαρακτηρίστηκε από την Pantone). Διαθέτει τρίτης 
γενιάς κάμερα Leica με 20 MP ασπρόμαυρο και 12 MP έγχρωμο φακό, Super Slow Motion, 
υποστήριξη της τεχνητής νοημοσύνης (Master AI) και πολλές άλλες λειτουργίες. Από τις 
13 Σεπτεμβρίου είναι πλέον διαθέσιμο και το νέο Huawei Mate 20 lite. Μία συσκευή, με 
τέσσερις κάμερες τεχνητής. Διαθέτει μία Full View οθόνη 6.3 ιντσών, ενώ η συμμετρική 
πίσω πλευρά καθιστά τη συσκευή εύκολη στη χρήση με το ένα χέρι.
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 ΑΛΕΞΙΑ ΣΒΩΛΟΥ

ΤΕΛΟΣ ΓΙΑ ΤΗ ΧΡΟΝΙΑ 
ΜΥΕΛΟΓΕΝΗ ΛΕΥΧΑΙΜΙΑ, 
ΑΡΧΗ ΜΙΑΣ ΝΕΑΣ ΖΩΗΣ!

Υγιεινή διατροφή στο πιάτο 
και µε ελληνική υπογρα-
φή µάς φέρνει η Grecian 
Living, µε τρόφιµα υψηλής 

διατροφικής αξίας και ποιότητας 
τα οποία δεν περιέχουν γλουτένη, 
ζάχαρη, συντηρητικά και trans λι-
παρά. Η Grecian Living προσφέρει 
ευρεία γκάµα προϊόντων (ψωµί, 
κριτσίνια, cookies, ζυµαρικά, δη-
µητριακά, µείγµα για πανάρισµα και 
pizza) και καλύπτει όλες τις ανάγκες 
του διαιτολογίου, για το πρωινό, το 
µεσηµεριανό γεύµα, το σνακ και 
το δείπνο. Με αυτόν τον τρόπο τα 
προϊόντα της Grecian Living ικα-
νοποιούν τους καταναλωτές που 
πάσχουν από κοιλιοκάκη (δυσανε-
ξία στη γλουτένη) και σακχαρώδη 
διαβήτη, καθώς και τους απολύτως 

υγιείς ανθρώπους που ακολουθούν 
υγιεινό τρόπο διατροφής ή χρειάζο-
νται πρόσληψη περισσότερης ενέρ-
γειας, όπως οι αθλητές. Τα προϊόντα 
της Grecian Living είναι διαθέσιµα 
στα σούπερ µάρκετ Σκλαβενίτης, 
ΜyΜarket, Θανόπουλος και σε επι-
λεγµένα καταστήµατα βιολογικών 
προϊόντων.

ΥΓΙΕΙΝΗ 
∆ΙΑΤΡΟΦΗ
ΜΕ ΕΛΛΗΝΙΚΗ 
ΥΠΟΓΡΑΦΗ

Ανεκτίµητη για τους «πρώην» ασθενείς και 
την πολιτεία είναι η δυνατότητα διακοπής 
της θεραπείας της χρόνιας µυελογενούς 
λευχαιµίας, µετά την εκρίζωση της νόσου, η 
οποία επιτεύχθηκε µε τη βοήθεια των ανα-

στολέων της τυροσινικής κινάσης (imatinib, nilotinib και 
τους αναστολείς 3ης γενιάς). Η λειτουργική ίαση από τη 
νόσο συνεπάγεται για τους ασθενείς πλήρη επανεκκίνηση 
της ζωής τους, µε την Ιωάννα Χριστοπούλου, την πρώτη 
Ελληνίδα που εντάχθηκε στο ελληνικό παρακλάδι της 
µελέτης Euroski και διέκοψε τη θεραπεία της πριν από 
πεντέµισι χρόνια, να κρατά σήµερα στην αγκαλιά της τον 
Μάξιµο, το 3 µηνών µωρό της. Όσο διαρκούσε η αγωγή 
της, ήταν αδύνατο να αποκτήσει παιδί. Χάρη όµως στη 
βαθιά µοριακή ύφεση που πέτυχε µε τον αναστολέα της 
τυροσινικής κινάσης imatinib, η Ιωάννα έγινε µητέρα και 
απαλλάχθηκε από το βάσανο των τακτικών παρακεντήσε-
ων, κάνοντας πλέον κάθε εξάµηνο την απαιτούµενη µορι-
ακή εξέταση, µετά από µια απλή αιµοληψία. «Η εν λόγω 
εξέταση είναι απαραίτητο να γίνεται κάθε µήνα τον πρώτο 
χρόνο της διακοπής της θεραπείας, ενώ σταδιακά η συ-
χνότητά της αραιώνει και φτάνει το εξάµηνο, µε την Ελ-
ληνική Αιµατολογική Εταιρεία (ΕΑΕ) να καλύπτει το κό-
στος της για τους 42 ασθενείς που εντάχθηκαν στη µελέτη 
διακοπής του imatinib και τους άλλους 44 ασθενείς που 
εντάχθηκαν στο δεύτερο ερευνητικό πρόγραµµα, διακο-
πής του nilotinib. Από την πρώτη οµάδα ασθενών, 25 άτο-
µα δεν λαµβάνουν πλέον καµία αγωγή από το 2013, ενώ 
και από τη δεύτερη οµάδα 37 άνθρωποι δεν χρειάζεται να 
λαµβάνουν το καθηµερινό τους χάπι, µε τον ΕΟΠΥΥ να 

Η HOPEgenesis ΦΕΡΝΕΙ
ΣΕ ΝΗΣΙΑ ΚΑΙ ΟΡΕΙΝΑ ΧΩΡΙΑ
74 ΜΩΡΑ

Μετά τις θάλασσες, η πρωτοβουλία για την καταπολέµηση 
της υπογεννητικότητας HOPEgenesis παίρνει τα βουνά και 
υιοθετεί 130 τοπικές κοινότητες από τις περιφέρειες Καρδί-
τσας, Ευρυτανίας, Κοζάνης και Ιωαννίνων, αναλαµβάνοντας 

όλα τα έξοδα εγκυµοσύνης των γυναικών των περιοχών αυτών από τη 
στιγµή που µένουν έγκυες µέχρι και τον τοκετό. Έχοντας ήδη εντάξει 37 
νησιωτικές περιοχές, η HOPEgenesis πλέον αριθµεί 167 νησιωτικές και 
ηπειρωτικές περιοχές στις οποίες προσφέρει τις πολύτιµες υπηρεσίες της, 
παρέχοντας στις γυναίκες ιατρική φροντίδα και ασφάλεια. Από το 2015 
έχει υποστηρίξει 71 γυναίκες κατοίκους αποµακρυσµένων περιοχών να 
φέρουν στη ζωή 43 παιδιά, ενώ τους επόµενους µήνες αναµένονται να 
γεννηθούν άλλα 31 µωρά.

Αφού ιάθηκε από τη χρόνια 
µυελογενή λευχαιµία, η Ιωάννα 
µπήκε σε ευρωπαϊκή µελέτη για να 
διακόψει τη θεραπεία της. Πεντέµισι 
χρόνια µετά, απέκτησε µωρό, κάτι 
που ήταν αδύνατον όσο διαρκούσε η 
αγωγή.

Με περισσότερα από 500 νέα περιστατικά µελανώµατος να καταγράφονται ετησίως στην Ελλάδα, η πρόληψη αυτού του 
επιθετικού καρκίνου αναδεικνύεται σε προτεραιότητα των πολιτικών υγείας, που ωστόσο για να υλοποιηθούν απαιτού-
νται νέες, υπερσύγχρονες δοµές. Πλέον η κατάλληλη δοµή υπάρχει στο Νοσοκοµείο «Ανδρέας Συγγρός», όπου µε την 
αποκλειστική στήριξη του Ιδρύµατος Ωνάση και τη συνεισφορά της οικογένειας Τρίκα, του Ιδρύµατος Σταύρος Νιάρχος 

και των παιδικών χωριών SOS τα παλιά µαγειρεία ανασκευάστηκαν στο νέο πρότυπο κέντρο µελανώµατος και δερµατικού καρ-
κίνου, εξοπλισµένο µε µηχανήµατα τελευταίας τεχνολογίας. «Εκεί γίνονται και µοριακές εξετάσεις, ενώ το κέντρο συµµετέχει σε 
κλινικές έρευνες προχωρηµένης φάσης για καινοτόµα φάρµακα» τόνισε στα εγκαίνια ο καθηγητής ∆ερµατολογίας-Αφροδισιολο-
γίας Αλέξανδρος Στρατηγός, προσθέτοντας πως µέσα σε µία µόνο χρονιά το νοσοκοµείο δέχεται 7.000 επισκέψεις για ογκολογικά 
δερµατολογικά περιστατικά και πως µε τέτοια προσέλευση ήταν αδύνατο να λειτουργήσουν σωστά στις παλιές εγκαταστάσεις.

Για να σβήσουµε όµως το µελάνωµα από τον χάρτη της Ελλάδας χρειάζεται να ενηµερωθεί ο κόσµος. Γι’ αυτό τα εγκαίνια 
του νέου κέντρου πλαισιώνονται από την υλοποίηση της πρωτοποριακής εκστρατείας «Χαρτογράφηση τώρα», που συνοδεύεται 
από ένα εµπνευσµένο τηλεοπτικό σποτ, στο οποίο οι δερµατικοί σπίλοι στη ράχη ενός νεαρού άνδρα παροµοιάζονται µε τα νησιά 
του Αιγαίου και κάποιο νησί (η Σαντορίνη) αλλάζει µορφή. Στα εγκαίνια του κέντρου ο καθηγητής της Ιατρικής Σχολής του ΕΚΠΑ 
Πέτρος Σφηκάκης έκανε ειδική µνεία στο άριστο επιστηµονικό δυναµικό της Ελλάδας, τονίζοντας πως η Ιατρική Σχολή του ΕΚΠΑ 
ανέβηκε στην 140ή θέση διεθνώς, αφήνοντας πίσω της τα 3/4 των ιατρικών σχολών των αµερικανικών πανεπιστηµίων. Από την 
πλευρά του, ο υπουργός Υγείας Ανδρέας Ξανθός παραδέχτηκε πως οι συνέργειες ιδιωτικού και δηµόσιου τοµέα είναι αναγκαίες 
για να βγούµε από την κρίση και θύµισε ότι η Ελλάδα έχει µακρά παράδοση στους εθνικούς ευεργέτες, που έβαζαν «πλάτη» στις 
δύσκολες στιγµές.

ΝΕΟ ΚΕΝΤΡΟ 
ΜΕΛΑΝΩΜΑΤΟΣ 
ΚΑΙ ΕΝΗΜΕΡΩΤΙΚΗ 
ΕΚΣΤΡΑΤΕΙΑ 
ΣΤΟ «Α. ΣΥΓΓΡΟΣ»

έχει εξοικονοµήσει συνολικά 3.040.000 ευρώ» σηµειώ-
νει ο καθηγητής Αιµατολογίας Παναγιώτης Παναγιωτί-
δης, πρόεδρος της ΕΑΕ.

γιεινή διατροφή στο πιάτο 
και µε ελληνική υπογρα-
φή µάς φέρνει η Grecian 
Living, µε τρόφιµα υψηλής 

διατροφικής αξίας και ποιότητας 
τα οποία δεν περιέχουν γλουτένη, 
ζάχαρη, συντηρητικά και trans λι-
παρά. Η Grecian Living προσφέρει 
ευρεία γκάµα προϊόντων (ψωµί, 
κριτσίνια, cookies, ζυµαρικά, δη-
µητριακά, µείγµα για πανάρισµα και 
pizza) και καλύπτει όλες τις ανάγκες υγιείς ανθρώπους που ακολουθούν 

ΜΕ ΕΛΛΗΝΙΚΗ 
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Απογοητευτική ήταν η πρεµιέρα των τριών ελληνι-
κών εκπροσώπων στις ευρωπαϊκές διοργανώσεις, 
µε απολογισµό δύο ήττες και µία ισοπαλία, χωρίς 
καµία να καταφέρει να σκοράρει.

Για την ακρίβεια, ΑΕΚ, ΠΑΟΚ και Ολυµπιακός 
όχι απλώς δεν κατάφεραν να σκοράρουν αλλά αναγκάστηκαν σε 
παθητικό ρόλο µέσα στο παιχνίδι, µε τους παίκτες τους να τρέχουν 
γύρω γύρω και να παρακολουθούν τους αντιπάλους τους να αλλά-
ζουν µε άνεση την µπάλα. Τρία παιχνίδια µε αρκετές οµοιότητες 
αλλά και διαφορές, ενώ πλέον οι τρεις οµάδες ετοιµάζονται για τις 
µεταξύ τους αναµετρήσεις: την Κυριακή ο ΠΑΟΚ υποδέχεται την 
ΑΕΚ, την επόµενη Κυριακή ο Ολυµπιακός τον ΠΑΟΚ και τη µεθε-
πόµενη η ΑΕΚ τον Ολυµπιακό.

Χωρίς δυνατότητα αντίδρασης
Η πρωταθλήτρια Ελλάδας ηττήθηκε από τον Άγιαξ στην Ολλανδία 
µε 3-0, στην επιστροφή της µετά από 12 χρόνια στους οµίλους του 
Champions League. Ο Άγιαξ είχε 18 τελικές προσπάθειες έναντι 4 
της ΑΕΚ, είχε 62% κατοχή µπάλας, είχε 553 πάσες έναντι 218 της 
ΑΕΚ. Πρόκειται για στατιστικά που αποτυπώνουν πλήρως την ει-
κόνα που είχε ο αγώνας στο δεύτερο ηµίχρονο. Στο πρώτο η ΑΕΚ, 
παρ’ ότι αδυνατούσε για µεγάλο διάστηµα να κρατήσει µπάλα, κρά-
τησε τον Άγιαξ µακριά από την περιοχή της και τον προβληµάτισε 
αρκετά. Εκεί όπου υστερούσε καθοριστικά ήταν στην ποιότητα στο 
κέντρο. Γκάλο και Γαλανόπουλος µπορούσαν να παίξουν τον ρόλο 
του κυµατοθραύστη των επιθέσεων του Άγιαξ, σε καµία περίπτωση 
όµως δεν µπορούσαν, και ούτε θα µπορέσουν µελλοντικά, να βοη-
θήσουν στην ανάπτυξη. Η κατάσταση επιδεινώθηκε λόγω των α-
πουσιών των Λιβάγια και Μπακασέτα, όµως και µε την παρουσία 
τους δεν θα άλλαζε δραµατικά. Ο Μαρίνος Ουζουνίδης καλείται 
να βρει µια λύση εκ των έσω σε ένα συγκεκριµένο πρόβληµα: δεν 
µπορείς να ελπίζεις σε πολλά στο Champions League όταν τα δύο 
κεντρικά σου χαφ µπορούν µόνο να αµυνθούν. Το είδαµε και στο 
παιχνίδι µε τον Άγιαξ, όπου, πέρα από την έλλειψη εµπειρίας σε 
αυτό το επίπεδο ανταγωνισµού που συνέβαλε στην κατάρρευση της 
ΑΕΚ µετά το γρήγορο γκολ που δέχτηκε, µέτρησε καθοριστικά το 
γεγονός ότι η ΑΕΚ δεν είχε εναλλακτικό πλάνο, δεν µπορούσε να 
προσαρµόσει το παιχνίδι της στα νέα δεδοµένα που διαµορφώθη-

καν. Συνεπώς, ούτε τους κατάλληλους παίκτες διέθετε ο Ουζουνί-
δης στον πάγκο ούτε πνευµατικά έτοιµοι αποδείχθηκαν οι παίκτες 
του για να ανταποκριθούν στις συνθήκες του παιχνιδιού µετά το 
1-0 του Άγιαξ.

Το κυριακάτικο ντέρµπι µε τον ΠΑΟΚ είναι ένα πολύ σηµα-
ντικό παιχνίδι για την ΑΕΚ. Ο ΠΑΟΚ διαθέτει µια δεµένη οµάδα, 
η οποία, όπως και ο Άγιαξ, µπορεί να βάλει την µπάλα κάτω και να 
ταλαιπωρήσει την ΑΕΚ. Και φυσικά υπάρχουν και οι ανοιχτοί λο-
γαριασµοί από την προηγούµενη σεζόν, µε τον ΠΑΟΚ να θεωρεί 
ότι του έκλεψαν το πρωτάθληµα µε δικαστικές αποφάσεις. Νίκησε 
άνετα την ΑΕΚ στον περσινό τελικό Κυπέλλου και εφόσον τα κα-
ταφέρει και πάλι, τότε θα διαµορφώσει υπέρ του δεδοµένα: θα το-
νώσει την αυτοπεποίθησή του και θα εδραιώσει την αίσθηση ανω-
τερότητας που έχει, στοιχεία σηµαντικά στην εξέλιξη ενός πρωτα-
θλήµατος.

Το γεγονός βέβαια ότι ο ΠΑΟΚ δείχνει σε µεγάλο βαθµό να 
έχει µείνει στα περσινά, όπως φαίνεται και από τις δηλώσεις του 
προπονητή του, κάλλιστα µπορεί να γυρίσει µπούµερανγκ: είναι 
σαφές πως ο ΠΑΟΚ δεν ψάχνει µόνο τους τρεις βαθµούς της νίκης 
στο ντέρµπι της Κυριακής, αναζητά από τη δικαίωσή του γι’ αυτά 
που θεωρεί πως αδίκως υπέστη πέρυσι έως και… εκδίκηση. Κάτι 
που σηµαίνει πως σε περίπτωση που δεν καταφέρει να νικήσει, θα 
δεχτεί ισχυρό πλήγµα, το αφήγηµά του θα έχει καταρρεύσει.

Στόχευσε… στο επόµενο
Είναι δεδοµένο πως ο ΠΑΟΚ έχει «σηµαδέψει» το συγκεκριµένο 
παιχνίδι, φάνηκε και από τις επιλογές του προπονητή του για το 
παιχνίδι µε την Τσέλσι, την καλύτερη οµάδα από αυτές που επι-
σκέφτηκαν ή θα επισκεφτούν φέτος την Τούµπα. Και όχι απλώς 
στο όνοµα αλλά και στην πράξη: ο Μαουρίτσιο Σάρι τόνισε πριν από 
το παιχνίδι πως αυτό θα ήταν το πιο δύσκολο παιχνίδι της Τσέλσι 
στους οµίλους του Europa League και το επιβεβαίωσε µε την εν-
δεκάδα που παρέταξε, την καλύτερη δυνατή. Συνεπώς και οι παί-
κτες του αντιµετώπισαν την αναµέτρηση απολύτως σοβαρά, καµία 
σχέση µε ό,τι έχουµε συνηθίσει από δυνατές αγγλικές οµάδες στο 
Europa League. Είναι προφανές πως υπό αυτές τις συνθήκες οι πι-
θανότητες του ΠΑΟΚ ήταν ούτως ή άλλως ελάχιστες. Μειώθηκαν 
κι άλλο µετά τις δηλώσεις του Ραζβάν Λουτσέσκου πριν από το παι-

χνίδι, όταν αποθέωσε την Τσέλσι, ενώ στην ερώτηση τι µπορεί να 
πάρει ο ΠΑΟΚ από το παιχνίδι απάντησε: «Εµπειρίες. Σε αυτούς 
τους αγώνες µαθαίνεις να προσαρµόζεσαι κάθε στιγµή. Θα έχουµε 
µπροστά µας µια οµάδα µε φανταστικούς και ποιοτικούς παίκτες 
που ανά πάσα στιγµή µπορούν να εφεύρουν κάτι καινούργιο στο 
γήπεδο». Ανάλογο ήταν και το µήνυµα µε την ενδεκάδα που παρέ-
ταξε, µε rotation ενόψει ΑΕΚ και χωρίς να ρισκάρει µε Πρίγιοβιτς, 
οπότε και οι παίκτες του έκαναν ακριβώς αυτό: µπήκαν να… διδα-
χτούν από τους παίκτες της Τσέλσι και όχι να προσπαθήσουν να 
πάρουν κάτι από το παιχνίδι, ήταν η πιο άνευρη και άκεφη εµφά-
νιση του ΠΑΟΚ από το ξεκίνηµα της σεζόν.

Ήταν επίσης ένα προπονητικό πλάνο που απέτυχε, εφόσον οι 
παίκτες που επελέγησαν από τον Λουτσέσκου αποδείχθηκαν πολύ 
βαρείς και αργοί για να αντιµετωπίσουν τους παίκτες της Τσέλσι, 
χάνοντας όλες τις µονοµαχίες  στο ένας εναντίον ενός.

Έσωσε την ισοπαλία
Εξίσου αποτυχηµένο αποδείχθηκε και το πλάνο του Πέδρο Μαρ-
τίνς, µε το οποίο θα αντιµετώπιζε ο Ολυµπιακός την Μπέτις. Ο προ-
πονητής του Ολυµπιακού παρέταξε µια οµάδα που στόχο είχε να 
κρατήσει την µπάλα ώστε να χαλάσει το παιχνίδι της Μπέτις, που 
βασίζεται στην κατοχή της µπάλας και στο κατέβασµα ολοένα και 
περισσότερων παικτών στην επίθεση, και τελικά είδε τους Ισπα-
νούς να κάνουν το παιχνίδι τους, να έχουν συντριπτικά ποσοστά 
κατοχής µπάλας και τους παίκτες του Ολυµπιακού να τρέχουν και 
να µη φτάνουν. Αναγκάστηκε σε διορθωτική αλλαγή από το 33΄ και 
στο δεύτερο ηµίχρονο προσάρµοσε την οµάδα του. Τελικά, παρά 
την αποβολή του Τσιµίκα και την έντονη πίεση της Μπέτις, στο 
τέλος ο Ολυµπιακός κράτησε το 0-0 και αυτό ήταν το κέρδος του 
από το παιχνίδι. Όχι και λίγο, βάσει της εικόνας του παιχνιδιού και 
της προφανούς ανωτερότητας της Μπέτις.

Σε αντίθεση, βέβαια, µε ΑΕΚ και ΠΑΟΚ, ο Ολυµπιακός διαθέ-
τει µια οµάδα µε καινούργιο προπονητή και 20 νέους παίκτες, σχε-
δόν οι µισοί εκ των οποίων δεν έχουν κάνει προετοιµασία, εποµέ-
νως είναι φυσιολογικό να αντιµετωπίσει αυτές τις δυσκολίες απέ-
ναντι σε µια οµάδα όπως η Μπέτις, οµοιογενή και άκρως ποιοτική. 
Κάτι που ενδέχεται να του κοστίσει και στα δύο επικείµενα ντέρµπι 
µε τους βασικούς ανταγωνιστές του για την κατάκτηση του τίτλου.

ΑΕΚ - ΠΑΟΚ - ΟΛΥΜΠΙΑΚΟΣ
Από την απογοητευτική ευρω-πρεµιέρα στα διαδοχικά ντέρµπι

  ΑΡΗΣ ΖΕΥΓΑΣ
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Κάθε εβδοµάδα η Free Sunday, σε συνεργασία µε το εξειδικευµένο πάνω στο στοίχηµα 
site www.betarades.gr, σας ενηµερώνει διεξοδικά µε µοναδικό στόχο το… ταµείο.

Κ
υριακή (23/09) σήµερα και το πο-
δοσφαιρικό κουπόνι του Πάµε 
Στοίχηµα παρουσιάζει µεγάλο εν-
διαφέρον, καθώς είναι εµπλου-
τισµένο µε πολλές και κρίσιµες 
µάχες για όλα τα µεγάλα πρωτα-
θλήµατα της Ευρώπης και όχι µόνο. 

Στη σηµερινή στοιχηµατική µας περιήγηση θα ασχολη-
θούµε µε σηµεία από τα πρωταθλήµατα της Superleague, 
της La Liga, της Ligue 1, της Eredivisie και της Superlig.

Θα ξεκινήσουµε τις σηµερινές προτάσεις στοιχήµα-
τος από την ελληνική Superleague και το ντέρµπι των 
«δικεφάλων» ΠΑΟΚ και ΑΕΚ. Οι Θεσσαλονικείς έχουν 
ξεκινήσει µε 3/3 νίκες τις υποχρεώσεις τους στο πρωτά-
θληµα, παρουσιάζονται σοβαροί και ουσιαστικοί µέχρι 
στιγµής και καλούνται να συνεχίσουν στους ίδιους ρυθ-
µούς, καθώς έχουν να καλύψουν και το -2 µε το οποίο 
ξεκίνησαν τη σεζόν. Η ΑΕΚ, από την πλευρά της, µε-
τράει επίσης 3/3 νίκες, είναι επίσης εξαιρετική σε όλους 
τους τοµείς, ωστόσο µακριά από το «σπίτι» της µοιά-
ζει ευάλωτη και ιδίως σε «καυτές» έδρες, όπως η Τού-
µπα. Ο ΠΑΟΚ πέρα από τη νίκη θα ψάξει και κάποιου 
είδους εκδίκηση για τα περσινά γεγονότα που του στέ-
ρησαν το πρωτάθληµα, εντός έδρας είναι το «αφεντικό» 
κόντρα σε όλες τις οµάδες του ελληνικού πρωταθλήµα-
τος και πιστεύουµε πως, εύκολα ή δύσκολα, θα καταφέ-
ρει να πάρει τους τρεις βαθµούς. Ο άσος προσφέρεται σε 
απόδοση 2.02 και θα τον κρατήσουµε.

Κερδίζει η Μπέτις
Συνεχίζουµε µε Α΄ Ισπανίας και το παιχνίδι Μπέτις - Α-
θλέτικ Μπιλµπάο. Χέρι χέρι πηγαίνουν µέχρι στιγµής οι 
δύο οµάδες, καθώς βρίσκονται σε 10η και 8η θέση αντί-
στοιχα, έχοντας από πέντε βαθµούς. Οι Ανδαλουσιανοί, 
ωστόσο, έχουν συµπληρώσει τρία παιχνίδια αήττητοι µε-
τρώντας µία νίκη και δύο ισοπαλίες, δεν έχουν δεχτεί 
γκολ σε αυτή τη σειρά αγώνων και θεωρούµε πως κόντρα 
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στην Μπιλµπάο έχουν προβάδισµα νίκης. Ο άσος δίνεται 
στο ικανοποιητικό 2.30 και θα τον κρατήσουµε, µια και 
η Μπέτις είναι πολύ πιεστική και αποτελεσµατική στο 
«Benito Villamarin».

Περνάµε στην Α΄ Γαλλίας και την αναµέτρηση 
Γκινγκάµπ - Μπορντό. Σε ντέρµπι ουραγών έχει εξελι-
χθεί η συγκεκριµένη αναµέτρηση, καθώς η Γκινγκάµπ 
είναι στην τελευταία θέση χωρίς βαθµό, ενώ η Μπορ-
ντό στην προτελευταία θέση µε τέσσερις βαθµούς. Ο 
κυριότερος λόγος για την κακή πορεία των δύο οµά-
δων είναι η τραγική αµυντική λειτουργία τους, δεν 
περιµένουµε κάτι διαφορετικό σήµερα, αναµένουµε 
ένα παιχνίδι µε γρήγορο ρυθµό και γκολ εκατέρωθεν. 
Έτσι, καταλήγουµε στην επιλογή του Goal/Goal σε α-
πόδοση 1.90.

Οι τρεις παραπάνω είναι οι βασικές προτάσεις 
του Betarades.gr. Από κει και πέρα, θα ασχοληθούµε 
µε δύο ακόµη αγώνες, από τα πρωταθλήµατα της 
Eredivisie και της Superlig. Συγκεκριµένα, από την Α΄ 
Ολλανδίας θα κρατήσουµε το διπλό στο παιχνίδι Γκρό-
νινγκεν - Αλκµάαρ σε απόδοση 2.00, ενώ από την Α΄ 
Τουρκίας θα πάµε µε τον άσο στο παιχνίδι Κασίµπασα 
- Αλάνιασπορ σε απόδοση 1.80.

Goal Tips

* Γουέστ Χαµ - Τσέλσι (23/09, 15:30): Αµφότερες οδηγούν τα παιχνίδια 
τους σε υψηλά σκορ, µε τις δύο οµάδες να προέρχονται από 4/5 Over 2.5. 
∆εν περιµένουµε αλλαγή «σκηνικού», το Over 2.5 προσφέρεται σε απόδοση 
1.60 και θα το κρατήσουµε.

* Ρεν - Παρί Σεν Ζερµέν (23/09, 16:00): Από 10 σερί(!) Over 2.5 προέρ-
χεται η Παρί ανεξαρτήτως έδρας και διοργάνωσης, δύσκολα θα πατήσει 
«φρένο» κόντρα στη Ρεν, έτσι θα επιλέξουµε το Over 2.5 σε απόδοση 1.53.

* Άρσεναλ - Έβερτον (23/09, 18:00): Η Άρσεναλ σκοράρει και δέχεται 
γκολ µε χαρακτηριστική ευκολία, προέρχεται από τέσσερα σερί Over 2.5, 
ενώ στα τρία από αυτά επαληθεύτηκε και το Over 3.5. Θα πάµε και σήµερα 
µε τα γκολ, επιλέγοντας το Over 2.5 σε απόδοση 1.50.

Seri Tips
* Φέγενορντ - Ουτρέχτη (23/09, 13:15): Η Φέγενορντ µετράει 
τρεις νίκες και µία ισοπαλία στα τέσσερα τελευταία παιχνίδια της, 
σε αντίθεση µε την Ουτρέχτη, που αγνοεί τη χαρά της νίκης στα 
τρία πιο πρόσφατα µατς που έδωσε (0-2-1). Ο άσος σε απόδοση 
1.50 µας αρέσει και θα τον «τιµήσουµε».

* Λεβερκούζεν - Μάιντζ (23/09, 16:30): Η Λεβερκούζεν 
µετράει 3/3 ήττες µέχρι στιγµής, υποδέχεται τη Μάιντζ, η οποία 
µετράει δύο νίκες και µία ισοπαλία, και το µοµέντουµ µάς οδηγεί 
στην επιλογή του Χ2 σε απόδοση 2.40.

* Μίλαν - Αταλάντα (23/09, 19:00): Σε κακή αγωνιστική κατά-
σταση βρίσκεται η Αταλάντα, µετρώντας τρεις ισοπαλίες και δύο 
σερί ήττες στα πέντε τελευταία παιχνίδια της. Κόντρα στη Μίλαν 
έχει και πάλι δύσκολο έργο, πιστεύουµε πως δεν θα «αποδρά-
σει» µε κάτι θετικό, έτσι καταλήγουµε στον άσο σε απόδοση 2.08.

Head 2 Head
* Τίγκρε - Ουρακάν (23/09, 17:00): Η Ουρακάν φαίνεται να έχει 
πάρει τον «αέρα» της Τίγκρε, καθώς σε 10 επισκέψεις στο συγκεκρι-
µένο γήπεδο µετράει έξι νίκες, δύο ισοπαλίες και µόλις δύο ήττες. Θα 
πάµε µε την παράδοση, κρατώντας το Χ2 σε απόδοση 1.70.

* Βιγιαρεάλ - Βαλένθια (23/09, 17:15): Οι δύο οµάδες έχουν συ-
ναντηθεί 21 φορές στο συγκεκριµένο γήπεδο, µε το επιµέρους ρεκόρ 
να είναι στο 11-5-5. «Βλέπουµε» και σήµερα νίκη της Βιγιαρεάλ, 
εποµένως κρατάµε τον άσο σε απόδοση 2.35.

* Λυών - Μαρσέιγ (23/09, 22:00): Η προϊστορία των δύο οµάδων 
στο συγκεκριµένο γήπεδο γέρνει συντριπτικά υπέρ της Λυών, καθώς 
σε µια σειρά 26 αγώνων το επιµέρους ρεκόρ είναι στο 14-8-4. Ο άσος 
στο σηµερινό µατς δίνεται σε απόδοση 2.17 και αξίζει το ρίσκο.

23/09
15:30 Γκρόνινγκεν - Αλκµάαρ  2  2.00
16:00 Κασίµπασα - Αλάνιασπορ  1  1.80
18:00 Γκινγκάµπ - Μπορντό   Goal/Goal  1.90
19:30 Μπέτις - Μπιλµπάο  1  2.30
20:30 ΠΑΟΚ - ΑΕΚ   1  2.02
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Η Volvo ανανέωσε τα V40 και 
V40 Cross Country, τόσο εντός 
όσο και εκτός, προκειμένου να 

τους προσδώσει μια αισθητική ταυτότητα 
πιο κοντά στη νέα σειρά 90 και την και-
νούργια σχεδιαστική φιλοσοφία της μάρ-
κας.
Εξωτερικά, η κυριότερη αλλαγή στα νέα 
Volvo V40 και V40 Cross Country αφορά 
τη γρίλια και τα φωτιστικά σώματα, καθώς 
οι προβολείς είναι πλέον σε σχήμα πλα-
γιαστού «T», ενώ ταυτόχρονα διαφορο-
ποιείται και η χρωματική παλέτα.
Στο εσωτερικό υπάρχουν νέες ταπετσαρίες, ένα δίχρωμο δερμάτινο τιμόνι, καθώς και νέες διακοσμητικές 
επιφάνειες αλουμινίου για την κεντρική κονσόλα.
Τα νέα V40 και V40 Cross Country εξοπλίζονται με τα τελευταίας τεχνολογίας κινητήρια σύνολα της οι-
κογένειας Drive-E, με απόδοση από 120 έως και 245 ίππους, σε συνδυασμό με εξαιρετικά χαμηλή κατανά-
λωση και εκπομπές ρύπων που ξεκινούν από μόλις 82 γραμμάρια CO2 το χιλιόμετρο.
Το νέο V40 T3 1.5 Auto των 152 ίππων στην έκδοση εξοπλισμού Kinetic Plus με το στάνταρ αυτόματο κι-
βώτιο έχει προτεινόμενη τιμή λιανικής τα 22.500 ευρώ. Αντίστοιχα, το V40 Cross Country Dynamic έχει 
προτεινόμενη τιμή λιανικής τα 26.600 ευρώ.

Η 2Η ΓΕΝΙΆ ΤΟΥ VW TIGUAN ΆΝΆΒΆΘΜΙΣΤΗΚΕ  
ΚΆΙ ΞΕΚΙΝΆ ΆΠΟ € 27.300 ΜΕ ΠΛΟΥΣΙΟ ΕΞΟΠΛΙΣΜΟ

H Renault 
απέκτησε 
αγροτικό που 
λέγεται Alaskan

Τα ανανεωμένα Volvo V40 και V40 Cross Country ξεκινούν από €22.500

Α
ν παρατηρήσετε το καινούργιο VW Tiguan, θα διαπιστώσετε πως έχει εξελιχθεί ση-
μαντικά σε σχέση με την εξαιρετικά επιτυχημένη 1η του γενιά. Έτσι, λοιπόν, έχει ένα 
πιο SUV look, με ιδιαίτερα αρμονικές αναλογίες και χαρακτηριστικές λεπτομέρειες, 
μεγαλύτερες διαστάσεις αλλά και χαμηλότερο βάρος, χάρη στη χρήση του νέου πλαι-
σίου MQB.
Αλλαγμένο, πιο σύγχρονο και ποιοτικό είναι και το εσωτερικό του, εμφανώς βελτιω-

μένοι εμφανίζονται και οι χώροι τόσο για τους επιβάτες όσο και για τις αποσκευές –το πορτμπαγκάζ κυ-
μαίνεται από 420 έως 1.555 λίτρα–, ενώ ο εξοπλισμός περιλαμβάνει όλες τις σύγχρονες λύσεις διασύνδε-
σης, αλλά και αρκετά από τα σύγχρονα συστήματα υποβοήθησης, στάνταρ. Μάλιστα η κορυφαία έκδοση 
Exclusive διαθέτει και τον εντυπωσιακό φουλ ψηφιακό πίνακα οργάνων.
Στον δρόμο το νέο Tiguan διαθέτει ένα σαφώς πιο ώριμο οδηγικό προφίλ, καθώς η ανάρτησή του α-
πορροφά αποτελεσματικά τις ανωμαλίες των δρόμων, ελέγχει ικανοποιητικά τις κινήσεις του αμαξώμα-
τος, περιορίζει τις κλίσεις στις στροφές και συνδυάζεται με ένα καλό σε αίσθηση σύστημα διεύθυνσης.
Από τους ήδη διαθέσιμους κινητήρες ιδιαίτερο ενδιαφέρον παρουσιάζει ο 1.4 TSI των 150 ίππων 
με τη δυνατότητα απομόνωσης των 2 κυλίνδρων, όταν συντρέχουν οι προϋποθέσεις, την οποία κα-
ταλαβαίνει κανείς μόνο από την ένδειξη, στα ελληνικά, στο ταμπλό. Η επίσημη μέση κατανάλωσή 
του είναι 5,7 λίτρα για κάθε 100 χιλιόμετρα, ενώ από κει και πέρα μπορεί να συνδυαστεί τόσο με 
το αυτόματο κιβώτιο διπλού συμπλέκτη DSG με τις 7 σχέσεις και τις γρήγορες αλλαγές όσο και με 
την τετρακίνηση 4Motion.
Η βασική έκδοση βενζίνης του Tiguan είναι η 1.4 TSI των 125 ίππων που ξεκινά από 27.300 ευρώ στην 
εισαγωγική έκδοση εξοπλισμού Active, ενώ η πιο πλούσια, Advance,(από αυτήν ξεκινά η εκδοχή των 
150 ίππων) είναι στα 28.200 ευρώ, μόλις 100 ευρώ λιγότερα από την αντίστοιχη πετρελαιοκίνητη με τον 
1.6 TDI των 115 ίππων –το Tiguan για πρώτη φορά ξεκινά ως diesel από τα 1.600 κυβικά– που θα είναι 
διαθέσιμη στο άμεσο μέλλον. 

To Renault Alaskan είναι το πρώτο αγροτικό στην ιστορία της γαλλικής ε-
ταιρείας, η οποία έχει και μεγάλο κλάδο επαγγελματικών οχημάτων. Η 
βάση του είναι το πλαίσιο και τα μηχανικά μέρη του Nissan Navara, ενώ 

η εμφάνισή του προσδιορίζεται κυρίως από τη νέα μάσκα των Renault. Κάτω από 
το καπό υπάρχει ο diesel 2.3 dCi με τα δύο turbo και απόδοση 160 ή 190 ίππους.
Εκτός από τις πισωκίνητες εκδόσεις θα υπάρξουν και τετρακίνητες με δυνατότητα 
κλειδώματος του πίσω διαφορικού, ενώ η απόσταση του αμαξώματος από το έδα-
φος θα φτάνει μέχρι και τα 23 εκατοστά.
Το νέο Renault Alaskan θα είναι διαθέσιμο αρχικά στην αμερικανική αγορά, ενώ 
στην πορεία θα ακολουθήσουν η Ευρώπη και η Αφρική.
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Η νέα ιστοσελίδα της DS Automobiles (http://www.dsautomobiles.gr/) έχει 
δημιουργηθεί σύμφωνα με τις τελευταίες τεχνολογίες του διαδικτύου.

Είναι πλήρως συνδεδεμένη με τα social media, είναι φιλική προς τον 
χρήστη και προσαρμόζεται εύκολα σε διαφορετικές οθόνες, όπως ο-
θόνες υπολογιστών, tablets και smartphones. Στη νέα ολοκληρω-

μένη ιστοσελίδα της DS Automobiles οι χρήστες μπορούν να δουν όλες τις 
πληροφορίες των μοντέ-
λων DS, όπως, για παρά-
δειγμα, εκδόσεις, κινη-
τήρες, κιβώτια, τεχνολο-
γίες και χρώματα, καθώς 
και να στείλουν αίτημα 
για test drive, προσφορά, 
να κλείσουν ραντεβού 
κ.ά. Επιπλέον, οι χρή-
στες στην ενότητα «O κό-
σμος της DS» έχουν τη 
δυνατότητα να μάθουν 
και να γνωρίσουν την ι-
στορία, την εμπειρία, το 
αγωνιστικό πνεύμα, τις 
καινοτομίες, τις τεχνολο-
γίες και τα νέα της μάρ-
κας DS.

Νέα ιστοσελίδα για τα μοντέλα DS
H VW είναι επίσημα η πρώτη αυτοκινητοβιομηχανία  
στον κόσμο για το 2016

Το νέο Ibiza θα κυκλοφορήσει στην ελληνική αγορά αυτό το καλοκαίρι με όπλο του την αλά Leon σχεδίαση και, όπως 
πάντα, με καλή σχέση αξίας-τιμής.

Τ
ο νέο Seat Ibiza 
είναι το πρώτο μο-
ντέλο του VW 
Group που θα βα-
σιστεί σε μια νέα 
πλατφόρμα, πάνω 

στην οποία θα πατήσουν τα μελλοντικά 
supermini και τα μικρά SUV του ομί-
λου. Τώρα, η 5η γενιά χαρακτηρίζεται 
από φρέσκια σχεδίαση (παρόλο που δεν 
έχει κάτι το ριζοσπαστικό), η οποία πα-
ραπέμπει ευθέως στο Leon, και μια πιο 
ευρύχωρη καμπίνα.
Η τελευταία επιβεβαιώνεται από την 
αύξηση του πλάτους (+8,7 εκ.) και από 
το μακρύτερο μεταξόνιο (+9,5 εκ.), πα-
ρόλο που το νέο Ibiza έχει χαμηλώσει 
(μόλις 1 χλστ.) και κοντύνει (2 χλστ.) ε-
λάχιστα. Ενδεικτικό των μεγαλύτερων 
χώρων είναι το πορτμπαγκάζ, που προ-
σφέρει 63 περισσότερα λίτρα (συνολικά 
355), πάντοτε σε σχέση με το απερχό-
μενο Ibiza.
Οι περισσότεροι κινητήρες προέρχονται 
από την υπάρχουσα γκάμα, περιλαμβά-

νοντας τον τρικύλινδρο 1.0 TSI (με 95 
και 115 ίππους) και τον ντίζελ 1.6 TDI (με 
80, 95 και 110 άλογα), ενώ οι χαμηλότε-
ρες σε ισχύ εκδόσεις συνδυάζονται με 
5άρια μηχανικά κιβώτια (με 6άρια οι ι-
σχυρότερες). Πρεμιέρα στη Seat κάνει ο 
νέος 1.5 TSI των 150 ίππων (διαθέσιμος 
από τα τέλη του 2017) που προαιρετικά 
θα συνδυάζεται και με αυτόματο DSG-7.
Από πλευράς εξοπλισμού, υπάρχουν 
όλα τα νέα συστήματα άνεσης και ασφά-
λειας, με τις βασικές εκδόσεις να έχουν 
touch-screen 5 ιντσών και τις top να δι-
αθέτουν οθόνες 8 ιντσών και σύστημα 
αυτόνομης πέδησης. Οι πλούσιες FR 
και Xcellence εκδόσεις θα έχουν μέχρι 
και φουλ LED προβολείς, ενώ εννοείται 
πως θα υπάρχει πλήρης υποστήριξη για 
smartphones.
Αξιοσημείωτο είναι πως δεν θα υπάρ-
ξει ούτε τρίθυρη ούτε στέισον έκδοση, 
αφού το κενό αυτό θα το καλύψει το ε-
περχόμενο μικρό SUV, το Arona, που 
επίσης θα βασίζεται στην πλατφόρμα 
MQB Α0.

ΣΕ ΠΡΏΤΟ ΠΛΆΝΟ ΤΟ ΝΈΟ SEAT IBIZA

Και επισήμως η Toyota έχασε το στέμμα της πρώτης 
εταιρείας αυτοκινήτου σε πωλήσεις στον κόσμο που 
«φορούσε» σερί από το 2012.

Με 10,312 εκατομμύρια πωλήσεις και αύξηση 
κατά 3,8% σε σχέση με το 2015, ο όμιλος 
VW κατάφερε να προσπεράσει την Toyota 

Motors, που σημείωσε 10,213 εκατομμύρια πωλήσεις και 
παρά την αύξηση κατά 0,2% (μαζί με τις Daihatsu, Lexus 
και Hino Motors). Το βάθρο συμπληρώνει η General 
Motors με 9,574 εκατομμύρια 
πωλήσεις, εμφανίζοντας 
πτώση 3,1% (φαντα-
στείτε πως θα ωρύε-
ται ο Τραμπ!).
Α ξ ι ο σ η μ ε ί ω τ ο 
είναι πως η δύ-
ναμη και των δύο 
εταιρειών βρί-
σκεται κυρίως 
εκτός Ευρώπης. 
Η μεν Toyota (με 
την Daihatsu κ.ά.) 
έχει εστιάσει κυρίως 
στις πωλήσεις στην Α-
μερική με οπλαρχηγό το 

σεντάν Camry. Από την άλλη, η επιτυχία της VW βασί-
ζεται κυρίως στη μεγάλη ζήτηση σε SUV, ενώ οι Γερμα-
νοί έκαναν πολλά για να πετύχουν μια αύξηση της τάξης 
του 12,2% στην αγορά της Κίνας, που δεν την άγγιξε το 
dieselgate.
Η ιαπωνική εταιρεία, ωστόσο, αντιμετωπίζει έναν 
«εχθρό» που δεν αναμενόταν, τον Ντόναλντ Τραμπ και 
τις εξαγγελίες του, οι οποίες έχουν φρενάρει τις πωλή-
σεις στις ΗΠΑ. Όπως μάλιστα αναφέρουν ειδικοί αναλυ-
τές, ο Τραμπ είναι μεγαλύτερος εχθρός από την VW για 
την Toyota, καθώς η γερμανική εταιρεία δεν έχει τόσο 
μεγάλα ανοίγματα στην αγορά των ΗΠΑ.

Η αγορά των ΗΠΑ, πάντως, αποδεικνύεται ιδιαίτερα 
κρίσιμη για όλους τους κατασκευαστές, καθώς αν η 

αναστάτωση που δημιουργούν οι εξαγγελίες του 
Τραμπ συνεχιστεί καθ’ όλη τη διάρκεια 

του 2017 (και οι υπόλοιπες 
αγορές σε Ευρώπη και 

Ασία συνεχίσουν με 
τον ίδιο ρυθμό), 
οι αναλυτές εκτι-
μούν ότι δύσκολα 
η VW θα χάσει 

την πρωτιά και το 
2017, ίσως και για κά-

ποια χρόνια ακόμη.

Το σημαντικό άνοιγμα της Ford σε Ευρώπη αλλά και σε 
περισσότερες από 140 αγορές ανά τον πλανήτη, η ύ-
παρξη ενός μικρότερου κινητήρα 2,3 λίτρων και, φυσι-
κά, η εμφάνιση και ο χαρακτήρας της τελευταίας γενιάς 

Mustang έκαναν τελικά τη διαφορά. Το νούμερο των 150.000 

μονάδων είναι πραγματικά εξωπραγματικό για ένα αμερι-
κανικό muscle car. Από αυτά, περισσότερα από 45.000 
πωλήθηκαν εκτός ΗΠΑ, ποσοστό που για φέτος υπολογί-
ζεται να ξεπεράσει το 30% των συνολικών πωλήσεων.

Αξίζει να αναφερθεί πως ακόμα και στη δοκιμαζόμενη 
από την κρίση, μικρή ελληνική αγορά, πέρυσι πωλήθηκαν 
39 μονάδες, περισσότερες δηλαδή από το άθροισμα όλων 
των Audi TT (7), Porsche 911/ Cayman/ Boxster (1/1/2), 
BMW i8 (6), VW Scirocco (11), Audi R8 (1), BMW Z4 (4) και 
Mercedes SLK (1). Η Mustang, όπως φαίνεται, έχει το δικό 
της ρεύμα και μια πορεία σταθερά ανοδική, τόσο σε οπα-
δούς όσο και σε αγοραστές.

Με πωλήσεις που πέρυσι ξεπέρασαν 
τις 150.000 μονάδες, η Mustang είναι και 
επίσημα το Νο1 σε πωλήσεις σπορ 
μοντέλο παγκοσμίως.

Ford Mustang, το πιο δημοφιλές 
σπορ μοντέλο στον πλανήτη

Το εγχείρημα έλαβε χώρα στο Παρίσι, όπου μία 
Cayenne S Diesel με 385 άλογα έσυρε επί 42 
ολόκληρα μέτρα το τεράστιο αεροπλάνο των 73 
μέτρων και των 285 τόνων!

Μπορεί μία Porsche 
Cayenne να τραβήξει 
ένα Airbus 380;

Για χάρη του βιβλίου Guinness, αλλά και για σημαντικούς εμπο-
ρικούς λόγους (το φορτίο έλξης είναι ιδιαίτερα σημαντικό μέγε-
θος για τις πωλήσεις στην Αμερική αλλά και σε άλλες χώρες), η 
Porsche έβαλε μία Cayenne να σύρει το μεγαλύτερο εμπορικό 

αεροπλάνο, το A380 της Airbus.
Η S Diesel με την απίστευτη ροπή των 850 Νm πήρε το ρεκόρ από 

ένα Nissan Patrol, που είχε σύρει ένα cargo αεροπλάνο βάρους 170 
τόνων, και έφερε και πάλι την κορυφαία επίδοση στο γκρουπ VW, το 
οποίο, πριν από περισσότερο από μία δεκαετία, με ένα Touareg V10 
TDI είχε σύρει ένα Βoeing 747 βάρους 155 τόνων. Η μόνη μετατροπή 
που είχε το συγκεκριμένο όχημα ήταν η ενίσχυση στον κοτσαδόρο, 
κάτι εντελώς φυσιολογικό, δεδομένου του φορτίου που κλήθηκε να 
σύρει. Το ενδιαφέρον στη συγκεκριμένη περίπτωση είναι ότι το ρεκόρ 
επαναλήφθηκε με μία Cayenne Turbo S με τα 570 άλογα και λίγο πιο 
χαμηλή ροπή, στα 800 Νm. Και πάλι τα πράγματα εξελίχθηκαν ομαλά, 
και αφού τελείωσε η διαδικασία, η Cayenne επέστρεψε στην Αγγλία, 
απ’ όπου είχε φτάσει οδικώς, δίχως να παρουσιάζει απολύτως κανένα 
πρόβλημα. Η επίδοση καταγράφηκε στο βιβλίο των ρεκόρ Guinness 
και σίγουρα δημιουργεί τις επιθυμητές εντυπώσεις στο αγοραστικό κοι-
νό του SUV της Porsche σε αγορές που πέρα από τους χρόνους στο 
Νίρμπουργκρινγκ (όπου η Turbo S παραμένει «βασίλισσα») κοιτάζουν 
με εξίσου μεγάλο ενδιαφέρον και πιο πρακτικά θέματα, όπως το φορτίο 
που μπορεί να σύρει ένα τετρακίνητο. Έστω κι αν αυτό έχει τα σήματα 
της Porsche και όλη την ξεχωριστή φιλοσοφία της μάρκας.

Μία Lamborghini Murciélago είχε παραχωρηθεί στο περιο-
δικό EVO για μία δοκιμή μακράς διαρκείας, τα γνωστά 
long-terms (ξέρετε, στη Βρετανία τα supercars στα μεγάλα 
περιοδικά είναι κάτι σαν τα φιεστάκια για εμάς). Στη συνέ-

χεια η εν λόγω Murciélago πέρασε στα χέρια του Simon George, ενός 
από τους συντάκτες του περιοδικού, που τη χρησιμοποιούσε καθημε-
ρινά (ακόμη και ως ενοικιαζόμενο σε track-days που οργάνωνε η ε-
ταιρεία του), κάνοντας εκείνη την εποχή περίπου 1.000 χιλιόμετρα την 
εβδομάδα. Έτσι, μέχρι σήμερα η Murciélago έχει περίπου 400.000 χι-
λιόμετρα στο κοντέρ της (μαζί με τα χιλιόμετρα στην πίστα, κάπου 90 
εκδηλώσεις τον χρόνο) και μετά από έναν πρόχειρο απολογισμό ο 
Simon υπολόγισε με μια μίνιμουμ κατανάλωση στα 20 λίτρα / 100 χλμ. 
πως ο V12 είχε ρουφήξει περισσότερα από 150.000 δολάρια σε αμόλυ-
βδη. Σε όλα αυτά συνυπολόγισε πως άλλαξε 14 φορές λάστιχα (1.000 
ευρώ τη φορά), τακάκια και δίσκους κάθε 25.000 χιλιόμετρα (1.200 
ευρώ τη φορά), ενώ 8 φορές άλλαξε δίσκο συμπλέκτη. Στα 13 χρόνια 
κυκλοφορίας του αυτοκινήτου τα σέρβις του κινητήρα κόστισαν περί-
που 60.000 ευρώ, η ασφάλεια και τα τέλη κυκλοφορίας περίπου 22.000 
ευρώ, ενώ γενικότερα το συνολικό κόστος ξεπέρασε τα 450.000 ευρώ 
(μαζί με κάποιες αναμενόμενες ζημιές), σύμφωνα πάντα με τον Simon. 
Αναμφίβολα πρόκειται για μία από τις πιο δουλεμένες Lambo, η οποία 
με το ιστορικό αυτό με το ζόρι θα πιάσει 70.000 ευρώ. Το κόστος μπορεί 
να ακούγεται εξωφρενικό, από την άλλη όμως ο Simon το χάρηκε με 
την ψυχή του…

Τι κόστος χρήσης είχε μία 
Lamborghini Murciélago που 
έκανε 400.000 χιλιόμετρα;
Άντε και με κάποιον μαγικό τρόπο σού χάριζαν 
μία Murciélago. Πόσα χρήματα θα χρειαζόσουν 
αν έκανες μαζί της περίπου 1.000 χιλιόμετρα την 
εβδομάδα;

Γιατί έπεσαν οι πωλή-
σεις ηλεκτρικών αυτο-
κινήτων στη Δανία;
Στη Δανία καταγράφηκε ραγδαία πτώση 
των EV πωλήσεων κατά 60,5% μετά την 
κατάργηση των φοροαπαλλαγών και της 
πριμοδότησης για την απόκτησή τους.

Σε μια περίοδο έξαρσης σχετικά με την ηλεκτροκίνηση τα EV 
μοντέλα ανεβαίνουν συνεχώς σε ποσοστιαίες μονάδες (ακόμη 
έχουμε καιρό για να τα δούμε να κυριαρχούν στους δρόμους), 

Ανανέωση και νέος ντίζελ για το 
Peugeot 308 Το πλήρωμα του χρόνου έφτασε για το μικρομεσαίο της γαλλι-

κής εταιρίας. Η Peugeot παρουσίασε στοιχεία και φωτογρα-
φίες γύρω από το ανανεωμένο 308, το οποίο δεν περιορίζεται 
σε στιλιστικές αλλαγές. Η σημαντικότερη, ίσως, προσθήκη έχει 

να κάνει με την έλευση του νέου κινητήρα 1.6 BlueHDi 130 S&S, που το-
ποθετείται για πρώτη φορά σε μοντέλο του ομίλου. Αυτός έρχεται να α-
ντικαταστήσει τον 1.6 BlueHDi 120 S&S, φέροντας περισσότερες από 200 
πατέντες! Όπως εύκολα προκύπτει από την ονομασία του, η ισχύς που 
αποδίδει είναι 130 ίπποι, ενώ η κατανάλωσή του έχει μειωθεί κατά 6%.

Βελτιώσεις υπάρχουν και στους βενζινοκινητήρες και συγκεκρι-
μένα στον 1.2 PureTech 130 S&S. Αυτός θα καταναλώνει 4% λιγότερο 
καύσιμο και παράλληλα θα εκπέμπει λιγότερα καυσαέρια χάρη στην 
ενσωμάτωση ενός φίλτρου μικροσωματιδίων, ενός νέου καταλύτη, στη 
χρήση υλικών με υψηλότερη θερμική αντοχή και στη βελτιστοποίηση 
της θερμοκρασίας των αερίων της καύσης. Σε σχέση με το 308 GT, με 
τον diesel των 180 ίππων, αποκτά ένα καινούργιο αυτόματο κιβώτιο 8 
σχέσεων, ελαφρύτερο κατά 2 κιλά και συνάμα 7% πιο οικονομικό από 
το υπάρχον, εξάρι κιβώτιο.

Η κορυφαία έκδοση του 308, GTI, διαθέτει ισχύ 270 ίππων και επιτα-
χύνει από στάση στα 100 χλμ./ώρα σε 6 δλ. Πατάει σε τροχούς 19 ιντσών, 
ενώ εφοδιάζεται με αρκετά καλούδια, όπως ένα Torsen διαφορικό πε-
ριορισμένης ολίσθησης, κόκκινες δαγκάνες φρένων με χορταστικά δι-
σκόφρενα 380 χλστ. μπροστά και 268 χλστ. πίσω, ελαστικά Michelin Pilot 
Super Sport και έναν νέο χρωματισμό, δύο τόνων.

Όσο για τις υπόλοιπες εκδόσεις, σε αυτές συναντάμε πλέον όλα τα 
σύγχρονα ηλεκτρονικά βοηθήματα που είδαμε στα 3008 και 5008, όπως 
τα Active Safety Brake, Distance Alert, Active Lane Departure Warning 
και Driver Attention Warning. Επιπροσθέτως, το ανανεωμένο 308 φέρει 
στον πίνακα οργάνων ενδείξεις για τα όρια ταχύτητας, καθώς και ένα 
adaptive cruise control το οποίο έχει τη δυνατότητα πλήρους ακινητο-
ποίησης του αυτοκινήτου.

Πιο αποδοτικοί κινητήρες 
βενζίνης και πετρελαίου, καθώς και 

ένα καινούργιο κιβώτιο 8 σχέσεων, 
συγκαταλέγονται μεταξύ των βελτιώσεων.

με τους κατασκευαστές (κυρίως τους γερμανικούς) να επενδύουν 
πολλά στην ηλεκτροκίνηση. Ωστόσο, ανάμεσα στα πολλά υπάρχει 
και ένα μεγάλο θέμα, αυτό του κόστους, με χαρακτηριστικό παρά-
δειγμα αυτό της Δανίας, όπως αναφέρει δημοσίευμα του Bloomberg.

Πρόσφατα ο Δανός πρωθυπουργός Λαρς Λόκε Ράσμουσεν –
λόγω αναγκών του προϋπολογισμού– εξήγγειλε την κατάργηση 
των οικονομικών κινήτρων για την αγορά ηλεκτρικών αυτοκινή-
των, με αποτέλεσμα οι EV πωλήσεις να κατακρημνίζονται στο 61% 
το πρώτο τρίμηνο του 2017 (σε σχέση με το προηγούμενο περσινό). 
Από την άλλη και σύμφωνα με στοιχεία του ACEA (Ένωση Ευρω-
παίων Κατασκευαστών Αυτοκινήτων), στη Γερμανία και στη Σουη-
δία παρατηρήθηκε αύξηση έως 80%, όταν η μέση ζήτηση για τα EV 
στην Ε.Ε. κυμαίνεται περίπου στο 30%. Όπως φαίνεται, το κατανα-
λωτικό κοινό προτίθεται να αγοράσει «πράσινα» ηλεκτρικά αυτοκί-
νητα, αλλά δεν φαίνεται διατεθειμένο να βάλει πιο βαθιά το χέρι στην 
τσέπη. Λογικό, δεν νομίζετε;

O Wankel συμπλήρωσε 
50 χρόνια ιστορίας
«Η ιστορία δεν έχει ακόμα τελειώσει. 
Χωρίς τον περιστροφικό κινητήρα πιθανόν 
να μην υπήρχε η Mazda και χωρίς τη 
Mazda δεν θα υπήρχε σε παραγωγή ο 
Wankel για 50 χρόνια».

Αυτό αναφέρεται σε γιγαντιαίο αφιέρωμα που περιλαμβάνεται 
σε επίσημο εταιρικό περιοδικό της Mazda, η οποία, όπως φαί-
νεται, δεν έχει παρατήσει την εξέλιξη του περιστροφικού κινη-

τήρα. Μισό αιώνα πίσω στον χρόνο, η ιαπωνική μάρκα είχε παρουσιά-
σει το Cosmo Sport, το οποίο κατασκευάστηκε σε μόλις 1.176 μονάδες 
και πωλήθηκε στο εξωτερικό με την ονομασία 110S. Η παραγωγή δι-
ήρκησε πέντε χρόνια και ο Wankel με τους δύο ρότορες των 982 κ.εκ. 
απέδιδε 110 άλογα (σούπερ απόδοση για εκείνη την εποχή, αργότερα 
εμφανίστηκε και ισχυρότερη έκδοση με 130 ίππους).

Η Mazda είχε δυσκολευτεί πολύ να διατηρήσει τον εμβληματικό 
της κινητήρα μέχρι και το RX8, αλλά όλα δείχνουν πως οι Ιάπωνες δεν 
έχουν πει τον τελευταίο τους λόγο, έχοντας ήδη παρουσιάσει το εντυ-
πωσιακό πρωτότυπο RX-Vision. Αξιοσημείωτο είναι πως η εταιρεία έχει 
κατασκευάσει συνολικά πάνω από 2 εκατομμύρια αυτοκίνητα με αυτό 
το μοτέρ, ενώ ορόσημο στην ιστορία της ήταν η νίκη στο Λε Μαν το 1991 
με το απίστευτο 787Β. Εμείς, πάντως, αναμένουμε με ανυπομονησία την 
επιστροφή τόσο του Wankel όσο και της Mazda στην ελληνική αγορά.

To C3 Aircross είναι το καινούργιο μικρό 
SUVτης Citroën, που θα παρουσιαστεί ε-
πίσημα στην έκθεση της Φρανκφούρτης, 

θα αρχίσει να πωλείται τον Νοέμβριο και θα 
διεκδικήσει το δικό του μερίδιο σε μία ιδιαί-
τερα δημοφιλή και αναπτυσσόμενη κατηγορία.

Η αισθητική του ακολουθεί μια νεανική 
και μοντέρνα λογική, υιοθετώντας αρκετά 
από τα στοιχεία που έχουν εμφανιστεί στα 

μοντέλα της εταιρείας τα τελευταία χρόνια. Ναι, βασίζεται στο C3, αλλά 
διαφοροποιείται σε σχέση με αυτό αρκετά στο εμπρός μέρος, με νέας 
σχεδίασης προβολείς και προφυλακτήρες, ενώ η πιο χαρακτηριστική 
διαφορά είναι η απουσία των airbumps. Παράλληλα, η Citroën έδωσε 
μεγάλη έμφαση στην πρακτικότητα, εξασφαλίζοντας χώρο αποσκευών 
που κυμαίνεται από 410 έως 1.289 λίτρα με τα πίσω καθίσματα ανα-
διπλωμένα.

Το χαριτωμένο αμάξωμα, που προσφέρει πολλές δυνατότητες ε-
ξατομίκευσης, συνδυάζεται με ένα εξίσου νεανικό σαλόνι με αρκετούς 

χώρους και βελτιωμένα υλικά. Στο κέντρο της κονσόλας βρίσκεται μία 
οθόνη αφής 7 ιντσών, η οποία λειτουργεί ως το κέντρο του infotainment, 
τα Android Auto και Apple Car Play εξασφαλίζουν την εύκολη διασύν-
δεση smartphones, ενώ υπάρχει μέχρι και Head-Up Display.

Φυσικά το C3 Aircross εφοδιάζεται με όλα τα τελευταίας γενιάς συ-
στήματα ασφάλειας της Citroën, από το Lane Departure και το αυτόνομο 
φρενάρισμα ανάγκης μέχρι την ειδοποίηση για το «νεκρό σημείο» στους 
καθρέπτες και το σύστημα αναγνώρισης της κόπωσης του οδηγού.

H κίνηση θα μεταδίδεται στους εμπρός τροχούς με τη βοήθεια και 
του συστήματοςGrip Control με τα τέσσερα προγράμματα (Sand, AllRoad, 
Snow και ESPOff), ενώ θα διαθέτει και Hill Descent.

Σε ό,τι αφορά τους κινητήρες, θα υπάρχουν ο τρικύλινδροςPureTech 
βενζίνης των 1.200 κυβικών με 82, 110 και 130 ίππους, καθώς και ο 
diesel 1.6 ΒlueHDi με 100 και 120 ίππους.

Αυτό είναι το νέο μικρό SUV 
της Citroën, το C3 Aircross

Stop στα σπορ μοντέλα από 
την Peugeot
H γαλλική εταιρεία φαίνεται αποφασισμένη να σταματήσει την εξέλιξη σπορ μο-

ντέλων και να εστιάσει σε αυτοκίνητα και κατηγορίες που θα την οδηγήσουν 
στη μεγαλύτερη δυνατή εξάπλωση και στα περισσότερα κέρδη.

Η εξαγορά της Opel από την Peugeot ήταν, όπως όλα δείχνουν, η αφορμή 
για την αλλαγή στρατηγικής της εταιρείας. Μια αλλαγή που διατυπώθηκε από τον 
Jean-Philippe Imparato, τον επικεφαλής της, που σε συνέντευξή του στο βρετα-
νικό «Autocar» είπε ότι σκοπεύει να εστιάσει στην παγκόσμια εξάπλωση της ε-
ταιρείας παρά στα γρήγορα αλλά «ειδικά» μοντέλα.

Παράλληλα, και σύμφωνα με τις μέχρι τώρα πληροφορίες, η γαλλική εται-
ρεία ετοιμάζει για την επόμενη χρονιά τον αντικαταστάτη του 508, ενώ δεν απο-
κλείεται να μπει και στην κατηγορία των pick-up.

Πάντως, το αφεντικό της Peugeot δεν απέκλεισε την κατασκευή σπορ μο-
ντέλων κάποια στιγμή στο μέλλον, λέγοντας πως «αν γίνει, θα το κάνουμε με τον 
σωστό τρόπο. Όχι με ένα καινούργιο RCZ, αλλά με ένα αυτοκίνητο που θα μπο-
ρούσε να κάνει το ρεκόρ γύρου στην πίστα του Νίρμπουργκρινγκ».

Η 8η γενιά του δημοφιλούς Ford Fiesta βρίσκεται προ των 
πυλών και φέρνει μαζί της νέες εκδόσεις, πλούσιο στάνταρ 

εξοπλισμό και τεχνολογίες που συνήθως συναντάμε σε μεγα-
λύτερες κατηγορίες. Η εταιρεία υπόσχεται παράλληλα πως το 
νέο Fiesta θα αποτελέσει σημείο αναφοράς ως προς την οδική 
συμπεριφορά, ενώ μία σημαντική λεπτομέρεια είναι η εργο-
στασιακή εγγύηση 8 ετών Ford Protect.

Η γκάμα ξεκινά από τα 12.990 ευρώ, με την τρίθυρη έκ-
δοση Trend (13.536 ευρώ για το πεντάθυρο) των 1.100 κυβι-
κών και των 85 ίππων. Στον εξοπλισμό της υπάρχουν 6 αερό-
σακοι, ESC & TCS, Hill Start Assist, συστήματα ελέγχου πίεσης 
ελαστικών, υποβοήθησης διατήρησης λωρίδας, περιορισμού 
της ταχύτητας, καθώς και οι βασικές ηλεκτρικές ευκολίες. Στο 

Το νέο Ford Fiesta ξεκινά από τις 12.990 ευρώ
ίδιο επίπεδο εξοπλισμού διατίθεται και ο diesel των 1.500 κυ-
βικών και των 85 ίππων.

Για την έκδοση με τον 1.0 EcoBoost των 100 ίππων η τιμή 
ορίζεται από τα 14.289 ευρώ για την τρίθυρη και από τα 14.804 
ευρώ για την πεντάθυρη εκδοχή. Η βασική έκδοση εξοπλισμού 
εδώ είναι η Business, με επιπλέον στοιχεία το infotainment 
σύστημα SYNC3, με οθόνη 6,5 ιντσών, την κάμερα οπισθοπο-
ρείας, τους αισθητήρες παρκαρίσματος και το cruise control.

Ο diesel των 1.500 κυβικών και των 120 ίππων διατίθε-
ται σε τρεις, ιδιαίτερα πλούσιες, εκδόσεις εξοπλισμού, τις ST-
Line, Titanium και Vignale, με τιμές που ξεκινούν από τα 16.880 
ευρώ για την τρίθυρη και από τα 17.395 ευρώ για την πεντά-
θυρη εκδοχή.

Το νέο Volvo XC60, το πλέον αναμενόμενο μοντέλο της χρονιάς, βρίσκεται ήδη στη 
χώρα μας, ενώ η Volvo Car Hellas ανακοίνωσε τις προτεινόμενες τιμές λιανικής 
για το νέο της μοντέλο, το οποίο στο λανσάρισμά του διατίθεται αποκλειστικά σε 
τετρακίνητες (AWD) εκδόσεις.

Οι τιμές ξεκινούν από 53.490 ευρώ, τόσο για την πετρελαιο-
κίνητη D4 έκδοση των 190 ίππων όσο και για τη βενζινοκί-
νητη T5 έκδοση των 254 ίππων. Η diesel D5 των 254 ίππων 
ξεκινά από 56.030 ευρώ, ενώ η T6 (βενζίνης) των 320 ίππων 

κοστολογείται στα 55.975 ευρώ.
Η κορυφαία plug-in υβριδική Τ8 των 407 ίππων κοστίζει από 62.780 

ευρώ, ενώ σε ό,τι αφορά τις εκδόσεις εξοπλισμού, η Volvo ακολουθεί 
την ίδια, πολύ επιτυχημένη στρατηγική που παρουσίασε στη σειρά 90. 
Σύμφωνα με αυτήν, λοιπόν, το XC60 διατίθεται στην ήδη πολύ πλούσια 
εξοπλισμένη έκδοση Momentum, που υπερκαλύπτει τις ανάγκες και 
τις επιθυμίες του υποψήφιου αγοραστή. Αν όμως επιθυμεί να έχει το 
αυτοκίνητό του μια πιο σπορ αίσθηση και στιλ, τόσο εξωτερικά όσο και 
εσωτερικά, ιδανική επιλογή αποτελεί η έκδοση R-Design. Αν, πάλι, 

Το νέο Volvo XC60 
ξεκινά από 53.490 ευρώ

προτεραιότητα είναι η απόλαυση μιας ακόμα πληρέστερης αίσθησης 
πολυτέλειας, τότε η ιδανική έκδοση είναι η Inscription. Φυσικά, υπάρχει 
διαθέσιμος και επιπλέον προαιρετικός εξοπλισμός, για να αποκτήσει 
το XC60 μια ακόμα πιο έντονη προσωπική σφραγίδα του κατόχου του.

Αξίζει να σημειωθεί ότι στον βασικό εξοπλισμό του αυτοκινήτου 
ανήκουν και οι δύο από τις τρεις νέες τεχνολογίες άνεσης και ασφά-
λειας που παρουσιάζει η Volvo στο νέο XC60 –το πρωτοποριακό σύ-
στημα αποφυγής συγκρούσεων City Safety και το Oncoming Lane 
Mitigation (σύστημα αποφυγής οδήγησης στο αντίθετο ρεύμα), ενώ 
το σύστημα επιτήρησης τυφλών σημείων (BLIS) είναι προαιρετικό–, 
καθιστώντας το ίσως το ασφαλέστερο αυτοκίνητο που κατασκευά-
στηκε ποτέ. Κοινό τους χαρακτηριστικό, η ενεργή υποβοήθηση στο 
σύστημα διεύθυνσης.

Νέες, μοναδικές 
καλοκαιρινές 
προσφορές στα 
μοντέλα της Nissan
Με τις νέες, μοναδικές καλοκαιρινές 
προσφορές στα μοντέλα της Nissan 
οι υποψήφιοι αγοραστές αυτοκινήτου 
δεν έχουν καμία δικαιολογία για να μην 
επισκεφθούν μια έκθεση της μάρκας.

Συγκεκριμένα, η Nissan προσφέρει τα δημοφι-
λήPULSAR και QASHQAI με προνομιακό επι-
τόκιο χρηματοδότησης 5,9%, δυνατότητα μηδε-
νικής προκαταβολής και διάρκεια αποπληρω-

μής από 12 έως 84 μήνες. Επιπροσθέτως και ειδικά για 
το QASHQAI, η Nissan «επιφυλάσσει» εκπλήξεις, με ξε-
χωριστές δελεαστικές επιλογές που σίγουρα θα… προ-
βληματίσουν.

Παράλληλα, μοντέλα όπως τα X-TRAIL και NAVARA 
προσφέρονται σε ιδιαίτερα ελκυστικές τιμές, ενώ και το 
ολοκαίνουριο MICRA είναι σίγουρο πως θα εκπλήξει ευ-
χάριστα με τις διαθέσιμες εκδόσεις του, αλλά και το πα-
κέτο τιμών που το συνοδεύει.

Οι συγκεκριμένες καλοκαιρινές προσφορές αφο-
ρούν συγκεκριμένο αριθμό αυτοκινήτων και ισχύουν 
μέχρι τις 31 Αυγούστου.

Και επειδή όταν πρόκειται για ένα μοντέλο Nissan 
με τόσα προνόμια δεν χωρούν… δεύτερες σκέψεις, οι 
ενδιαφερόμενοι θα πρέπει να επισκεφθούν τον πλησι-
έστερο επίσημο έμπορο Nissan ή το www.nissan.gr 
για να «διανύσουν» πολλά και συναρπαστικά καλοκαι-
ρινά χιλιόμετρα!

H Honda θα παρουσιάσει 
υβριδικό CR-V στη Φρανκφούρτη

Η Honda ετοιμάζεται να αποκαλύψει το CR-V Hybrid 
Prototype στην έκθεση της Φρανκφούρτης, προαναγ-
γέλλοντας το πρώτο ηλεκτροκίνητο SUV της στην Ευ-
ρώπη. Παράλληλα, το ανανεωμένο στιλ του δίνει τα 

πρώτα στοιχεία για την προσεχή γενιά CR-V ευρωπαϊκών προ-
διαγραφών. Πιο φαρδύ, πιο ψηλό και πιο μακρύ από τον προκά-
τοχό του, το Hybrid Prototype του νέου CR-V είναι ανανεωμένο 
αισθητικά, με φαρδύτερο στήσιμο που ορίζεται από διευρυμέ-
νους και μυώδεις θόλους των τροχών.

Από πλευράς κινητήρων η 8η γενιά CR-V θα λανσαριστεί 
μέσα στο 2018 με το νέο 1.5 VTEC Turbo (με χειροκίνητο 6άρι ή 
CVT κιβώτιο) για να αντιμετωπίσει μοντέλα όπως το VW Tiguan. 
Αργότερα θα ακολουθήσει η νέα υβριδική διάταξη με δύο ηλε-
κτροκινητήρες i-MMD (Intelligent Multi-Mode Drive, ένας για κί-
νηση και ένας ως γεννήτρια) που συνδυάζονται με έναν ηλε-
κτροκινητήρα, έναν 2.0L i-VTEC τετρακύλινδρο βενζινοκινητήρα 
κύκλου Atkinson. Σύμφωνα με τη Honda, το σύστημα i-MMD 
καθορίζει τη χρήση καυσίμου και ηλεκτρικής ενέργειας με τον 
πιο αποδοτικό τρόπο, που σημαίνει ότι δεν χρειάζεται ο οδη-
γός να επιλέγει μεταξύ των τριών προγραμμάτων οδήγησης, EV 
Drive, Hybrid Drive και Engine Drive.

Στο EV Drive ο ηλεκτροκινητήρας αντλεί ενέργεια αποκλει-
στικά από τις μπαταρίες, προσφέροντας οδήγηση μηδενικών 
ρύπων. Στο Hybrid Drive ο βενζινοκινητήρας παρέχει ισχύ στον 
ηλεκτροκινητήρα-γεννήτρια, που με τη σειρά του τροφοδοτεί με 
ισχύ στον ηλεκτροκινητήρα. Στο πρόγραμμα αυτό η περίσσεια 
ενέργειας από τον βενζινοκινητήρα επιστρέφει μέσω της γεν-
νήτριας για την επαναφόρτιση της μπαταρίας. Στο Engine Drive 
οι τροχοί κινούνται απευθείας από τον βενζινοκινητήρα με μια 
«on-demand» στιγμιαία αύξηση μέγιστης ισχύος από τον ηλε-
κτροκινητήρα. Αξιοσημείωτο είναι πως η Honda πήρε την από-
φαση να μην υπάρξει έκδοση diesel στο νέο Honda CR-V (σε α-
ντίθεση με το Civic) με στόχο την προώθηση της υβριδικής.

Η Renault γιορτάζει 
40 χρόνια στη Formula 1

H γαλλική εταιρεία βρίσκεται με επιτυχία εδώ και 40 χρό-
νια στην αιχμή των εξελίξεων της Formula 1, στο σημα-
ντικότερο και το πιο απαιτητικό πεδίο της αυτοκινητικής 
προόδου στον πλανήτη.

Στις 16 Ιουλίου 1977 η Renault λαμβάνει μέρος στο πρώτο Grand 
Prix της ιστορίας της, ανοίγοντας έτσι ένα νέο κεφάλαιο στη μακρά 
και επιτυχημένη πορεία της, η οποία χρονολογείται από τα πρώτα 
κιόλας χρόνια του μηχανοκίνητου αθλητισμού. Κατά τη διάρκεια των 
επόμενων δεκαετιών η Renault συμμετέχει με επιτυχία σε κάθε 
μορφή αγώνων, σε ράλι, αγώνες αντοχής, αγώνες κατάρριψης ρεκόρ.

Συλλέγοντας εμπειρία και γνώση, η συμμετοχή της στη Formula 

1, την απόλυτη μορφή του μηχανοκίνητου αθλητισμού, ήταν μονό-
δρομος. Στις τέσσερις δεκαετίες που πέρασαν από το 1977, η φιλό-
δοξη και διαρκής δέσμευση της Renault για τη Formula 1 χαρα-
κτηρίζεται από μια έξυπνη, πρωτοποριακή προσέγγιση και προ-
σήλωση στην τεχνολογία, εξελίσσοντας τα μονοθέσιά της πάντα με 
στόχο την κορυφή.

Έτσι, η μακρά λίστα με νίκες που κοσμούν την ιστορία της είναι 
αποτέλεσμα αξιοζήλευτων καινοτόμων ρεκόρ στους τομείς της α-
εροδυναμικής, των σασί και των κινητήρων, όπως ο πρώτος turbo 
κινητήρας με τον οποίο κέρδισε το γαλλικό GP του 1979.

Με 12 πρωταθλήματα κατασκευαστών, 11 οδηγών, 170 νίκες με 
24 διαφορετικούς πιλότους και 481 podiums, η Renault είναι σή-
μερα ένας ισχυρός παίκτης στον ταχύτατα αναπτυσσόμενο κόσμο 
τόσο του μηχανοκίνητου όσο και του ηλεκτροκίνητου αθλητισμού 
με τη νεοσύστατη Formula E, όπου ήδη κυριαρχεί με δύο παγκό-
σμιους τίτλους στα δύο πρώτα χρόνια του θεσμού.

Χρηματοδοτικό πρόγραμμα για το νέο Seat Ibiza 
με προνομιακό επιτόκιο μόλις 3,9%

Με ένα νέο, προνομιακό χρηματοδοτικό πρόγραμμα έρχεται 
να ενισχύσει περαιτέρω το εμπορικό λανσάρισμα του νέου 
Seat Ibiza η Tεχνοκάρ. Σε συνεργασία με τη Volkswagen 
Financial Services και με ισχύ από 04/09/2017, με το νέο 

επιδοτούμενο χρηματοδοτικό πρόγραμμα χαμηλού επιτοκίου η από-
κτηση του νέου Seat Ibiza γίνεται πιο εύκολη από ποτέ.

Βασικό χαρακτηριστικό του νέου προγράμματος είναι το ιδιαίτερα 
ανταγωνιστικό επιτόκιο, που διαμορφώνεται σε μόλις 3,9% (+0,6% ει-
σφορά), από τα χαμηλότερα που προσφέρονται σήμερα στην αγορά. H 
ελάχιστη προκαταβολή του προγράμματος ορίζεται σε 30%, ενώ η δι-
άρκεια της χρηματοδότησης μπορεί να φτάσει μέχρι και τους 48 μήνες.

Η δόση που προκύπτει για τον υποψήφιο πελάτη με το νέο πρό-

γραμμα ξεκινά από μόλις 198 ευρώ τον μήνα για την έκδοση Ibiza 1.0 
Reference 75 hp.

Αξίζει να σημειωθεί πως το πρόγραμμα περιλαμβάνει την κάλυψη 
Προστασίας Αποπληρωμής Δανείου, ενώ συνδυάζεται υποχρεωτικά 
με κατ’ ελάχιστο εξάμηνη ασφάλιση του αυτοκινήτου με πληρωμή από 
τον πελάτη στο πρόγραμμα Auto Protection, που περιλαμβάνει: αστική 
ευθύνη προς τρίτους, οδική βοήθεια από ατύχημα – All Help, ιατρική 
υποστήριξη, αστική ευθύνη εντός πορθμείου, αστική ευθύνη ρυμουλ-
κούμενου, αστική ευθύνη πυρός, προστασία αποπληρωμής δανείου / 
ατύχημα ιδιοκτήτη, ζημιές από ανασφάλιστο όχημα, πυρός / τρομοκρα-
τικές ενέργειες, πυρός από στάσεις και απεργίες, ολική κλοπή, αυτοκί-
νητο αντικατάστασης (σε περίπτωση κλοπής), εγγύηση αξίας.

Μπορεί ο γερμανικός Όμιλος της Volkswagen να ήταν φαβορί για την πρώτη θέση των παγκό-
σμιων πωλήσεων του 2017, ωστόσο ο γαλλοϊαπωνικός των Renault-Nissan έκανε τελικά 
την έκπληξη και αναρριχήθηκε στην κορυφή για τη χρονιά που μας πέρασε.

Ο Όμιλος Renault-Nissan-Mitsubishi σημείωσε συνολικές πωλήσεις 10,61 εκατομμυ-
ρίων οχημάτων. Από αυτά, τα 5,82 εκατομμύρια αντιστοιχούν στη Nissan, τα 3,76 στη Renault και τα 1,03 
εκατομμύρια στη Mitsubishi.

Η διαφορά, πάντως, από τον Όμιλο της Volkswagen είναι σχετικά μικρή, μόλις 70.000 μονάδες, καθώς 
ο τελευταίος έφτασε τα 10,53 εκατομμύρια αυτοκίνητα. Στην τρίτη θέση η Toyota με πωλήσεις 10,20 εκα-
τομμυρίων οχημάτων.

Για τον Όμιλο της Renault-Nissan αυτό ήταν σε μεγάλο βαθμό το ζητούμενο από την εξαγορά ενός 
μεριδίου της Mitsubishi. Σύμφωνα με τον διευθύνοντα σύμβουλο της εταιρείας, Carlos Ghosn, πέρα από 
την πρώτη θέση, υπάρχει πάντα το πλεονέκτημα της κλίμακας. Ο στόχος, άλλωστε, είναι η αύξηση των 
πωλήσεων το 2022 στα 14 εκατομμύρια οχήματα, με παράλληλη μείωση των εξόδων κατά 10 δισ. ευρώ. 
Το τελευταίο μπορεί να επιτευχθεί χάρη στην κοινή χρήση ανταλλακτικών, πλαισίων, στη μεταφορά τε-
χνογνωσίας και σε μία ακόμη σειρά οικονομιών κλίμακας, τις οποίες εφαρμόζουν τα τελευταία χρόνια 
σχεδόν όλοι οι όμιλοι.

O Όμιλος Renault-Nissan-Mitsubishi 
πρώτος στις πωλήσεις για το 2017

Για τους μήνες Ιανουάριο και Φεβρουάριο ισχύουν οι παρακάτω προωθητικές ενέργειες για τα μο-
ντέλα της Honda:
• Νέα μειωμένη τιμή κατά €4.325 για το Honda Civic 4D 1.5 Comfort, €22.575 από €26.900
• Όφελος πελάτη €1.000 για το Civic 4D 1.5 Elegance

• Όφελος πελάτη €1.000 για το HR-V 1.5 Elegance MT & CVT
• Όφελος πελάτη από €3.000 έως €4.000 για συγκεκριμένες εκδόσεις CR-V 4WD 1.6lt MT
Για όλα τα ετοιμοπαράδοτα μοντέλα Honda είναι πληρωμένα τα έξοδα πινακίδων και τα τέλη κυκλοφορίας για 
το 2018. Οι υποψήφιοι πελάτες Honda μπορούν τώρα να αποκτήσουν το μοντέλο Honda που επιθυμούν εκ-
μεταλλευόμενοι τα παρακάτω οφέλη:
• 3+2 χρόνια επέκταση εγγύησης
• 5 χρόνια δωρεάν Οδική Βοήθεια Honda Assist σε συνεργασία με την S.B.A.I. Mondial Assistance

Παράλληλα, η εταιρεία Αδελφοί Σαρακάκη Α.Ε.Β.Μ.Ε. συνεχίζει το πρόγραμμα Honda Family, με το οποίο 
όποιος έχει στην κατοχή του αυτοκίνητο Honda εξασφαλίζει δωρεάν ασφάλεια για έναν χρόνο στον ίδιο, καθώς 
και σε όποιον από την οικογένειά του θέλει να αγοράσει νέο Honda αυτοκίνητο.

Νέες προωθητικές ενέργειες για Honda

Νέα καμπάνια & εκδόσεις Kia Sportage

Στο πλαίσιο επικοινωνίας της τεχνολογίας και της ποιότητας κατασκευής του Kia Sportage ξεκί-
νησε νέα καμπάνια μέσω ενός σποτ στο οποίο το SUV παρουσιάζεται μέσα από τα μάτια ενός μι-
κρού αγοριού. Το παιδάκι διηγείται στον φίλο του τα «μαγικά» κόλπα που κάνει ο μπαμπάς του 
με το αυτοκίνητο: Ο μπαμπάς του έχει δυνάμεις όπως στα παραμύθια! Το πορτμπαγκάζ ανοίγει 

μόλις το πλησιάζει, παρκάρει το αυτοκίνητο χωρίς να αγγίζει το τιμόνι και κατορθώνει και φρενάρει αυτό-
ματα το αυτοκίνητο εάν εμφανιστεί ξαφνικά η «πριγκίπισσα».

Η ταινία επικοινωνεί τα «μαγικά» χαρακτηριστικά του αυτοκινήτου: Smart Power Tailgate, Smart 
Parking Assist System, Kia’s connected Services, Autonomous Emergency Braking, ενώ στο τέλος εμ-
φανίζεται η διάκριση του αυτοκινήτου στην έρευνα της JD Power –όπου κατέλαβε την πρώτη θέση στην 
αξιοπιστία (Μελέτη Αξιοπιστίας – JD Power 2017 Γερμανία)– αλλά και η επταετής εργοστασιακή εγγύηση.

Με αφορμή τη νέα τηλεοπτική καμπάνια δημιουργήθηκαν δύο νέες εκδόσεις, η 1.7lt 115hp EX Progressive 
και η 1.7lt 141hp DCT Progressive Plus, που διαθέτουν τα χαρακτηριστικά που παρουσιάζονται στην ται-
νία, αλλά και ακόμη περισσότερα. Να σημειώσουμε ότι η τιμή εκκίνησης του Sportage (έκδοση 1.6 Instyle 
132hp) είναι €19.590.

Η Peugeot παραδίδει στο ΕΚΑΒ 
τα ασθενοφόρα τύπου Boxer

H ελληνική αντιπροσωπεία της Peugeot –εταιρεία μέλος του Ομίλου Συγγελίδη– έχει ξεκινή-
σει την παράδοση των ασθενοφόρων τύπου Peugeot Boxer, δωρεά του Ιδρύματος Σταύρος 
Νιάρχος, στο ΕΚΑΒ.

Συγκεκριμένα, έχει ολοκληρωθεί η παράδοση όλων των κινητών μονάδων και θερμοκοι-
τίδων, καθώς και μέρους των υπόλοιπων ασθενοφόρων, ενώ η συνολική παράδοση θα έχει ολοκληρω-
θεί εντός του μηνός Φεβρουαρίου. Αξίζει να σημειωθεί ότι η Peugeot του Ομίλου Συγγελίδη ανταποκρί-
θηκε σε όλα τα αιτήματα και τις βελτιώσεις που ζητήθηκαν από τα αρμόδια όργανα του ΕΚΑΒ, έτσι ώστε 
να επιτύχει την απόλυτη ικανοποίηση των πληρωμάτων που δίνουν τον καθημερινό τους αγώνα στο κοι-
νωνικό έργο που επιτελούν.

Επίσης, η Peugeot έχει ολοκληρώσει την πανελλαδική εκπαίδευση των πληρωμάτων του ΕΚΑΒ στον 
χειρισμό των νέων οχημάτων.

Ο Όμιλος Συγγελίδη, θέλοντας να συνεισφέρει στο τεράστιο κοινωνικό έργο που επιτελεί το Ίδρυμα 
Νιάρχος και ειδικότερα στη συγκεκριμένη δωρεά, παρέχει για τα δύο πρώτα χρόνια ζωής των οχημάτων 
δωρεάν την προληπτική τους συντήρηση στα εξουσιοδοτημένα συνεργεία της Peugeot στην επικράτεια.

Η Mercedes-AMG GT 4-Door Coupé θέλει να συνδυ-
άσει τις κορυφαίες επιδόσεις με το εντυπωσιακό α-
μάξωμα ενός τετράθυρου κουπέ και την πρακτικό-
τητα ενός αυτοκινήτου που έχει και οικογενειακά 

χαρακτηριστικά.
Οπτικά υπάρχουν αναφορές στο supercar της μάρκας, την 

AMG GT, ενώ στην ουσία η AMG GT 4-Door Coupé είναι η top 
εκδοχή της επίσης καινούργιας CLS, η οποία κινείται από τον 

Το νέο XC40, το compact premium SUV της 
Volvo, κέρδισε τον τίτλο του Ευρωπαϊκού Αυ-
τοκινήτου της Χρονιάς 2018. Πρόκειται για την 
πρώτη φορά που η Volvo Cars κατακτά αυτό 

το σημαντικό βραβείο.
«H κατάκτηση του βραβείου από το νέο μας XC40 

συμπίπτει με μια τέλεια χρονική συγκυρία» δήλωσε 
ο Χόκαν Σάμιουελσον, πρόεδρος και CEO της Volvo 
Cars. «Σήμερα, για πρώτη φορά, η Volvo διαθέτει τρία 

Οι τιμές για το νέο και πολλά υποσχόμενο SUV της Mitsubishi ξεκι-
νούν από τα 24.900 ευρώ για την έκδοση Inform με τον κινητήρα 
των 1.500 κυβικών, χειροκίνητο κιβώτιο, κίνηση στους εμπρός 
τροχούς και με ένα ιδιαίτερα πλούσιο πακέτο εξοπλισμού που πε-

ριλαμβάνει μεταξύ άλλων Lane Departure Warning, Forward Collision, 
cruise control, Hill Start Assist, επτά αερόσακους κ.λπ.

Λίγο πιο πάνω βρίσκεται η έκδοση 1.5 Invite Plus με τιμή από 27.500 
ευρώ και κίνηση και πάλι στους εμπρός τροχούς, καθώς και πλουσιότερο 
επίπεδο εξοπλισμού (μεταξύ άλλων, διζωνικός κλιματισμός, κάμερα οπι-
σθοπορείας, τροχοί 18 ιντσών κ.λπ.).

Τέλος, η κορυφαία έκδοση Ιntense Plus με τον κινητήρα των 1.500 κυ-
βικών, κιβώτιο CVT και τετρακίνηση ξεκινά από τα 35.950 ευρώ με ακόμα 
πιο πλούσιο εξοπλισμό, που περιλαμβάνει θερμαινόμενα καθίσματα, θερ-
μαινόμενο τιμόνι, πανοραμική οροφή, adaptive cruise control, Blind Spot 
Warning, περιμετρικούς αισθητήρες, Head Up Display, LED προβολείς κ.λπ.

bi-turbo V8 των 4.000 κυβικών της Mercedes, ο οποίος στην GT 
63 4Matic+ αποδίδει 585 ίππους και στην G 63 S 4Matic+ 639 ίπ-
πους. Hπρώτη ολοκληρώνει το 0-100 χλμ./ώρα σε 3,4 δεύτερα 
και έχει τελική 310 χλμ./ώρα, ενώ τα αντίστοιχα νούμερα της 
δεύτερης είναι 3,2 δεύτερα και τελική ταχύτητα 315 χλμ./ώρα.

Στη βάση υπάρχει και η GT 53 με τον καινούργιο turbo εξα-
κύλινδρο σε σειρά των 3.000 κυβικών που αποδίδει 435 ίππους 
και υποστηρίζεται από EQ-Boost (ήπιο υβριδικό σύστημα) που 

συμβάλλει με 22 ίππους και 250 Nm. Εδώ το 0-100 χλμ./ώρα 
έρχεται σε 4,5 δεύτερα και η τελική φτάνει τα 285 χλμ./ώρα.

Και οι τρεις κινητήρες συνδυάζονται με το αυτόματο κιβώ-
τιο των 9 σχέσεων της AMG και την τετρακίνηση 4Matic+, οι 
οκτακύλινδρες εκδόσεις έχουν πνευματική ανάρτηση, ενώ η 
63 S θα έχει και drift mode.

Το εσωτερικό διαθέτει φυσικά σπορ λεπτομέρειες και κυ-
ρίως το ψηφιακό ταμπλό ως στάνταρ στις GT 63, ενώ μεγάλες 
είναι και οι δυνατότητες προσωποποίησης. Χαρακτηριστικά 
είναι και τα μπουτόν αφής στο καινούργιο τιμόνι.

Η Mercedes-AMG GT 4-Door Coupé θα είναι διαθέσιμη από 
το ερχόμενο καλοκαίρι και σε τιμές που δεν θα κυμαίνονται –
στη Γερμανία– κάτω από τα 150.000 ευρώ.

H Mercedes-AMG GT 4-Door Coupé 
έχει μέχρι και 639 ίππους

Το Volvo XC40 
είναι το Ευρωπαϊκό 
Αυτοκίνητο της 
Χρονιάς 2018

Το νέο 
Mitsubishi Eclipse Cross 
ξεκινά από τα 24.900 ευρώ

παγκόσμια SUV στην γκάμα της. Το XC40 θα δώσει 
ισχυρή επιπλέον ώθηση στην ανάπτυξή μας, βάζο-
ντάς μας σε μία νέα, ταχύτατα αναπτυσσόμενη κα-
τηγορία, αυτή των compact SUV».

Με την πρωτιά του XC40 ολόκληρη η γκάμα 
των παγκόσμιων SUV της Volvo έχει πλέον κερ-
δίσει βραβείο Αυτοκινήτου της Χρονιάς είτε στην 
Ευρώπη είτε στη Βόρεια Αμερική, καθώς τα 
XC90 και το XC60 κέρδισαν τον τίτλο του North 
American Truck/Utility of the Year τα προηγού-
μενα δύο χρόνια.

Το XC40 είναι το πρώτο μοντέλο της Volvo 
που βασίζεται στη νέα πλατφόρμα CMA (Compact 
Modular Architecture), στην οποία θα βασιστούν 
και όλες οι επερχόμενες εκδόσεις της σειράς 40, 
συμπεριλαμβανομένων των πλήρως ηλεκτροκίνη-
των οχημάτων.

Το XC40 είναι επίσης το πρώτο Volvo που προ-
σφέρει τη δυνατότητα car-sharing μέσω της τε-
χνολογίας ψηφιακού κλειδιού της Volvo και της 
πλατφόρμας της για υπηρεσίες διασύνδεσης Volvo 
On Call.

Τα χαρακτηριστικά ασφάλειας και υποστήριξης 
οδηγού στο XC40 συμπεριλαμβάνουν το σύστημα 
ημιαυτόνομης οδήγησης Pilot Assist, το σύστημα 
αποφυγής συγκρούσεων City Safety, το σύστημα α-
ποφυγής εκτροπής από τον δρόμο Run-Off Road 
Mitigation, το Cross Traffic Alert με αυτόματο φρε-
νάρισμα και την κάμερα 360° που βοηθά τους οδη-
γούς να ελιχθούν σε μικρούς χώρους στάθμευσης.

Στην πορεία στην γκάμα του XC40 θα προστε-
θούν τόσο μία υβριδική όσο και μία πλήρως ηλε-
κτρική έκδοση.

Με τα SUV της Hyundai στην Ισπανία!
Στο πλαίσιο της πανευρωπαϊκής παρουσίασης πήραμε μία πρώτη γεύση από το ολοκαί-
νουριο Santa Fe, το ανανεωμένο Tucson και το Kona με τον νέο diesel στα 1.600 κ.εκ.

HYUNDAI 
SANTA FE

Μπορεί να είναι 
το μεγαλύ-
τερο (και το 
ακριβότερο), 

αλλά το Santa Fe είναι ένα 
πολύ σημαντικό μοντέλο 
για τη Hyundai. Κατ’ αρχάς 
είναι αυτό που έβαλε τη 
μάρκα στα SUV, μετρώ-
ντας πλέον τέσσερις γε-
νιές. Η νέα είναι αναμφί-
βολα η πιο στιλάτη και ξε-
χωρίζει από την αρμονική σχεδίαση του μήκους 4,77 μέτρων αμαξώματος. Το 
νέο Santa Fe έχει μια μεγάλη μάσκα (Cascading Grille, όπως την αποκαλεί η 
Hyundai) ως στοιχείο «ευθυγράμμισης» με το Kona, αν και έχουν αποφευχθεί 
φλύαρες λεπτομέρειες, με αποτέλεσμα το αμάξωμα να δείχνει πιο ισορροπημένο.

Το νέο Santa Fe έχει πλέον μία έκδοση αμαξώματος (η προηγούμενη είχε 
μακριά και κοντή), είναι 7 εκατοστά μακρύτερο και έχει 6,5 εκατοστά περισσό-
τερα σε μεταξόνιο (2,765 μέτρα συνολικά). Έτσι, υπάρχουν μεγάλοι χώροι για τους 
πίσω επιβάτες, εκτός από την πενταθέσια υπάρχει και επταθέσια διάταξη, ενώ 
το πορτμπαγκάζ χωρά 625 λίτρα (547 στο επταθέσιο με την 3η σειρά πεσμένη).

Στο εσωτερικό ξεχωρίζει η ανεξάρτητη από το ταμπλό οθόνη (από 5 έως 7 ή 
8 ίντσες), με τον πίνακα οργάνων να είναι αναλογικός και με ψηφιακό ταχύμε-
τρο. Τα υλικά είναι ποιοτικά και τα πλαστικά μαλακά (όπου υπάρχουν σκληρά, 
τα «κρύβει» το καλό φινίρισμα) για έναν άνετο θάλαμο επιβατών και με πολλές 
θήκες για μικροαντικείμενα. Φυσικά υπάρχει ένα πλήρες πακέτο από συστή-
ματα υποβοήθησης οδηγού, όσο και άνεσης και ασφάλειας, με το Smart Sense 
να περιλαμβάνει το νέο Rear Occupant Alert στην περίπτωση που ξεχαστεί στο 
πίσω κάθισμα κάποιος επιβάτης (κάτι που συμβαίνει συχνά στις ΗΠΑ, με τους 
γονείς να ξεχνούν τα παιδιά τους πίσω).

Στη χώρα μας η διάθεση του Santa Fe θα ξεκινήσει αρχές του 2019. Στην 
γκάμα υπάρχει η έκδοση βενζίνης 2.4 GDI (με 185 ίππους και αυτόματο 6άρι), 
καθώς και δύο diesel εκδόσεις. Προσπεράσαμε τη 2.2 CRDI με τα 200 άλογα, 
αφού για ευνόητους λόγους το μεγαλύτερο ενδιαφέρον συγκεντρώνει η 2.0 CRDI 
με τους 150 ή 185 ίππους. Οδηγήσαμε την ισχυρότερη (με τους 185 ίππους), με 
το νέο αυτόματο κιβώτιο 8 σχέσεων και την έξυπνη τετρακίνηση HTRAC με 4 
προγράμματα κίνησης. 

Και εδώ μόνο καλά λόγια έχουμε να πούμε, αφού στη δίλιτρη έκδοση το ευ-
κολοδήγητο Santa Fe μας έδειξε πως είναι ένα ποιοτικό και άνετο SUV με πολύ 
καλή ποιότητα κύλισης και ηχομόνωση. Το ηλεκτρομηχανικό τιμόνι έχει σωστό 
«βάρος», η ανάρτηση βρίσκει τη χρυσή τομή ανάμεσα στο κράτημα και την άνεση, 
ενώ το αυτόματο 8άρι κάνει απόλυτα ομαλές αλλαγές. Αργότερα αναμένεται για 
το Santa Fe μία υβριδική, καθώς και μία plug-in υβριδική έκδοση.

HYUNDAI TUCSON

Το Tucson είναι ένας από τους σημαντικότερους 
παίκτες στη δημοφιλέστερη κατηγορία των κό-
μπακτ SUV και το πιο καλοπουλημένο μοντέλο 
της Hyundai στην Ευρώπη. Στη χώρα μας το πε-

ριμένουμε τον Οκτώβριο, με ανανεωμένη εμφάνιση και 
γκάμα κινητήρων (όλοι είναι Euro 6d με start/stop σύ-
στημα ISG και ηλεκτρικό χειρόφρενο), καθώς και ως 
το πρώτο Hyundai που υποδέχεται τη νέα mild-hybrid 
diesel έκδοση.

Αυτό το σύστημα θα περάσει αργότερα και στον νέο 1.600άρη diesel, προς το παρόν όμως το βλέπουμε στον 2.0 CRDi των 
185 ίππων. Με εξελιγμένο start/stop με ιμάντα που συνδυάζει ηλεκτροκινητήρα 12 kW με μια μικρή μπαταρία 0,44 kWh για 
μείωση της κατανάλωσης έως 7% (σε σχέση με την απλή συμβατική έκδοση). Ουσιαστικά, ο ηλεκτροκινητήρας συμβάλλει στην 
κίνηση του αυτοκινήτου (σε συνθήκες χαμηλού φορτίου ή ρολαρίσματος), όταν παράλληλα λειτουργεί ως γεννήτρια. 

Όπως προαναφέραμε η mild-hybrid έκδοση 48V με τον 1.6 CRDi αναμένεται την άνοιξη του 2019. Έως τότε ο υποψήφιος 
αγοραστής έχει να επιλέξει ανάμεσα στις δύο του «απλές» εκδόσεις: με 115 ίππους και 6άρι μηχανικό κιβώτιο ως 4x2 ή την ι-
σχυρότερη, με 136 ίππους, με τον 1.6 SmartStream που συνδυάζεται με διπλόδισκο κιβώτιο 7 DCT και προαιρετικά με την τε-
τρακίνηση HTRAC (προσφέρει και δυνατότητα lock για κατανομή 50/50). Φυσικά υπάρχει στη βάση ο βενζινοκινητήρας 1.6 GDI 
με 132 ίππους, καθώς και η turbo έκδοση 1.6 T-GDI με 177 άλογα (με 6άρι ή αυτόματο 7άρι, σε 2WD ή 4WD έκδοση).

Αισθητικά, το Tucson απέκτησε μια πιο φρέσκια εμφάνιση χάρη στη νέα μάσκα και γρίλια και τους ελαφρώς επανασχεδι-
ασμένους προαιρετικά LED προβολείς. Ελαφρώς διαφορετικοί είναι οι προφυλακτήρες, νέας σχεδίασης είναι οι ζάντες, ενώ 
στην παλέτα έχουν προστεθεί νέα χρώματα. Στο εσωτερικό υπάρχει ποιοτική αναβάθμιση (σε επίπεδο υλικών όσο και διευκο-
λύνσεων, π.χ. ασύρματη φόρτιση smartphone) και μια ριζική αλλαγή που φέρνει κι εδώ η ανεξάρτητη «floating» οθόνη (με 5 
ίντσες η βασική, στις 7 ή 8 οι πλουσιότερες εκδόσεις).

Στον δρόμο το Tucson μας υπενθύμισε το άρτιο σύνολό του στη δίλιτρη έκδοση, με το 8άρι σασμάν (εδώ με μετατροπέα 
ροπής) να δουλεύει κι εδώ άψογα. Από κοντά το Tucson δείχνει σίγουρα πιο φρέσκο, όταν από τη θέση του οδηγού απολαμβά-
νεις ένα SUV που δεν υστερεί σε κανέναν τομέα. Αν και δεν κρύβουμε πως… μας γλύκανε περισσότερο το πιο εξελιγμένο σασί 
του μεγαλύτερου και φυσικά ακριβότερου Santa Fe. Περισσότερα όμως θα έχουμε το φθινόπωρο από τη σχετική δοκιμή μας.

HYUNDAI KONA

To Kona είναι το μικρότερο SUV των Κορεατών και κυκλοφορεί 
εδώ και μερικές εβδομάδες στην ελληνική αγορά με τους βεν-
ζίνης 1.0 T-GDI (120 ίππων) και 1.6 T-GDI (177 ίππων), ενώ από 
τον Σεπτέμβριο στην γκάμα θα προστεθεί ο νέος πετρελαιοκι-

νητήρας των 1.600 κ.εκ. Ο νέας γενιάς diesel της σειράς SmartStream 
θα διατίθεται σε δύο εκδόσεις.

Η μικρότερη, των 115 ίππων και των 275 Nm, εφοδιάζεται με 6άρι 
χειροκίνητο κιβώτιο, έχει κίνηση στους μπροστινούς τροχούς και κοστίζει από €19.920. Η μεγαλύτερη, με τους 136 ίππους και τα 
320 Nm ροπής, διαθέτει το νέο αυτόματο κιβώτιο, μετάδοση στους δύο ή στους τέσσερις τροχούς και θα διατίθεται από €21.290.

Στη διάθεσή μας είχαμε την έκδοση με το αυτόματο κιβώτιο (διπλού συμπλέκτη με 7 σχέσεις) που κατασκευάζει η ίδια η 
Hyundai και την top έκδοση με τα 136 άλογα. Πρόκειται για μια έκδοση που απευθύνεται σε όσους αναζητούν το κάτι παρα-
πάνω, αφού ο diesel είναι πραγματικά εξαιρετικός στη λειτουργία του, δίχως να την αντιλαμβάνεσαι (σε επίπεδο θορύβου/κρα-
δασμών). Περισσότερα θα έχουμε σύντομα από τη δοκιμή επί ελληνικής ασφάλτου. Αργότερα αναμένεται και η mild-hybrid 
έκδοση του diesel. Αξιοσημείωτο είναι πως του χρόνου αναμένουμε και την πλήρως ηλεκτρική έκδοση του Kona.

To EQC είναι και επίσηµα η 
πρώτη φουλ ηλεκτρική Mercedes

Το πρώτο ηλεκτρικό ευρείας παραγωγής της Mercedes θα κυκλοφορήσει µέσα στο 2019 και 
πρόκειται για ένα από τα συνολικά δέκα αµιγώς ηλεκτροκίνητα µοντέλα που η Mercedes 
έχει προγραµµατίσει να παρουσιάσει µέχρι το 2025. Το µήκος της EQC φτάνει τα 4,761 

µέτρα και είναι λίγο πιο µεγάλη από την GLC, όταν το πλάτος είναι στα 1,884 µέτρα και το ύψος 
στα 1,624 µέτρα.

Στη σχεδίαση του εµπρός µέρους ξεχωρίζει η µεγάλη, κλειστή µάσκα, ενώ πίσω η οριζό-
ντια φωτεινή δέσµη που δηµιουργείται προσδίδει µια σύγχρονη άποψη. Οι τροχοί ξεκινούν από 
τις 19 ίντσες και καταλήγουν στις 21, ενώ γενικά υπάρχουν πολλές δυνατότητες εξατοµίκευσης.

Και στο εσωτερικό, όπου ταµπλό έχει ως βάση αυτό της GLC, µε τη διαφορά πως υποδέχεται 
τη διάταξη MBUX που συναντήσαµε για πρώτη φορά στην A-Class. Έτσι, σε µια ενιαία περιοχή 
υπάρχει πλήρως ψηφιακός πίνακας οργάνων και οθόνη αφής, µε την κάθε οθόνη να έχει δια-
γώνιο 10,25 ίντσες. Από πλευράς χώρων το µεταξόνιο είναι στα 2,873 µέτρα για µια ευρύχωρη 
καµπίνα και πορτµπαγκάζ στα 500 λίτρα.

Η πρώτη έκδοση που παρουσιάστηκε είναι η EQC 400 που αποδίδει συνδυαστικά (έχει έναν 
ηλεκτροκινητήρα ανά άξονα) 408 ίππους και 765 Nm ροπής. Οι µπαταρίες ζυγίζουν 650 κιλά(!) 
και µε 80 kWh εξασφαλίζουν µια αυτονοµία που κατά τον κύκλο NEDC φτάνει τα 450 χιλιόµετρα 
(400 βάσει του WLTP). Πάντως, η κατανάλωση είναι αρκετά µεγάλη, στις 22,2 kWh / 100 χλµ., 
καθώς το συνολικό απόβαρο είναι στους 2,4 τόνους. Ο οδηγός έχει να επιλέξει ανάµεσα σε πέντε 
προγράµµατα κίνησης, τα Comfort, Eco, MaxRange, Sport και Individual.

Όσο για τις επιδόσεις, τα 0-100 χλµ./ώρα ολοκληρώνονται σε 5,1 δεύτερα, µε την τελική να πε-
ριορίζεται στα 180 χλµ./ώρα. Για τη φόρτιση υπάρχει υγρόψυκτος φορτιστής ισχύος 7,4 kW, όταν 
το Wallbox προσφέρει τρεις φορές ταχύτερη διαδικασία. Φυσικά υπάρχει και σούπερ φόρτιση στα 
110 kW µε χρόνο 40 λεπτά της ώρας για το 80% της χωρητικότητας των µπαταριών. Η Mercedes 
EQC θα κατασκευάζεται στο εργοστάσιο της Βρέµης και αποτελεί µέρος επένδυσης 10 δισ. ευρώ.

Αύξηση 50,3% των πωλήσεων 
τον Αύγουστο στην ελληνική αγορά

Με βάση τα πρωτογενή στοιχεία της ΕΛΣΤΑΤ και την επεξεργασία του ΣΕΑΑ, οι 
ταξινοµήσεις καινούργιων επιβατικών τον µήνα Αύγουστο 2018 υπήρξαν αυ-
ξηµένες κατά 50,3% ως προς τον ίδιο µήνα της ίδιας χρονιάς. Για την ακρί-
βεια, ταξινοµήθηκαν 7.718 νέα επιβατικά τον Αύγουστο. Συνολικά, στο οκτά-

µηνο Ιανουαρίου-Αυγούστου 2018 οι ταξινοµήσεις καινούργιων επιβατικών είναι αυξη-
µένες κατά 23,9% ως προς το αντίστοιχο διάστηµα του 2017.

Η µεγάλη αύξηση ταξινοµήσεων του περασµένου Αυγούστου έχει έκτακτο χαρακτήρα, 
αφενός γιατί προστέθηκαν εκκρεµείς ταξινοµήσεις του Ιουλίου και αφετέρου, κυρίως, γιατί 
η έλευση κοινοτικής νόρµας από 1/9/2018 προέτρεψε τους διανοµείς να επιταχύνουν πω-
λήσεις που θα υλοποιούνταν στη συνέχεια.

Σηµειώνεται ακόµη πως η αγορά αυτοκινήτου κατά το πρώτο οκτάµηνο του 2018 κι-
νήθηκε 60,5% χαµηλότερα ως προς τον µέσο όρο προ κρίσης (2000-2009).

Το Renault Kadjar ανανεώνεται 
και αποκτά και καινούργιους κινητήρες H Renault προχωρά στην ανανέωση του µεγάλου SUV της, του 

Kadjar, το οποίο θα βρίσκεται φυσικά και στην έκθεση στο 
Παρίσι. Αισθητικά το Kadjar θα έχει νέους προβολείς και µια 
ελαφρώς µεγαλύτερη µάσκα µε περισσότερο χρώµιο, που 

του εξασφαλίζουν µια πιο σύγχρονη εικόνα.
Στο εσωτερικό οι αλλαγές είναι στα σηµεία, ενώ η οθόνη αφής εν-

σωµατώνεται πλέον πιο σωστά στο ταµπλό. Επίσης, υπάρχουν µεγα-
λύτερες δυνατότητες διασύνδεσης του συστήµατος infotainment, ενώ 
προστέθηκαν θύρες USB και για όσους κάθονται πίσω.

Η πιο σηµαντική διαφοροποίηση είναι η αντικατάσταση του 1.2 TCe 
µε τον ολοκαίνουριο 1.3 TCe. Πρόκειται για τον τετρακύλινδρο turbo 
που έχει εξελιχθεί σε συνεργασία µε τη Mercedes και κινεί ήδη την 
Α-Class. Η απόδοσή του στο Kadjar είναι  140 και 160 ίπποι για τις εκ-
δόσεις TCe 140 και TCe 160 αντίστοιχα.

Στους diesel υπάρχει ο αναβαθµισµένος 1.500 (για την ακρίβεια, έχει 
1.461 κυβικά) µε νέο σύστηµα SCR και AdBlue στις εκδόσεις Blue dCi 
115 µε χειροκίνητο 6άρι ή κιβώτιο EDC. Πρεµιέρα κάνει στην έκδοση 
Blue dCi 150 και ο νέος diesel στα 1.749 κ.εκ. µε 150 άλογα και 340 Nm 
ροπής, ο οποίος είναι και ο µόνος που έχει τετρακίνηση.
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Ο ROUS LIVE 
ΣΤΟ ΚΗΠΟΘΕΑΤΡΟ ΠΑΠΑΓΟΥ
O Rous έρχεται από το Φεγγάρι και µε συντα-
ξιδιώτες του την µπάντα του «Η Σεληνάκατος 
του Τσάρλι» προσγειώνεται για πρώτη φορά 
στο Κηποθέατρο Παπάγου, το Σάββατο 22 
Σεπτεµβρίου. Μία παράσταση µε πολλές πτυ-
χές, µε τραγούδια από τις προσωπικές δισκο-
γραφικές του δουλειές και φυσικά τις συνερ-
γασίες που έχει κάνει µε σηµαντικά ονόµατα 
της ελληνικής µουσικής σκηνής.

Ο ΣΑΒΒΟΠΟΥΛΟΣ ΓΙΑ ΤΙΣ ΓΥΝΑΙΚΕΣ
Την Κυριακή 23 Σεπτεµβρίου ο ∆ιονύσης Σαββό-
πουλος τραγουδά και παρουσιάζει στη σκηνή του Η-
ρωδείου δύο καινούργιες µουσικές δυνάµεις: Την 
οµάδα «ΜΑΡΙΝΑ ΣΑΤΤΙ, Fonés και Chόres» και 
την οµάδα «ΑΛΚΜΑΝ». Η νέα αυτή µουσική παρα-
γωγή του Σαββόπουλου παρουσιάζεται από ένα σύ-
νολο άνω των 40 µουσικών, χορωδών και τραγουδι-
στών, στο πλαίσιο της καµπάνιας για την πρόληψη 
του γυναικείου καρκίνου από τις «Γυναίκες στην Ο-
γκολογία».

«ΟΙΚΤΟΣ» ΣΤΗ ΣΤΕΓΗ
Η Στέγη του Ιδρύµατος Ωνά ση ξεκινά την καλλιτεχνική της 
περίοδο µε «Οίκτο». H βραβευµένη τραγική κωµωδία του 
Μπάµπη Μακρίδη µιλά για το κυνήγι της δυστυχίας που γί-
νεται αυτοσκοπός στη ζωή ενός άνδρα, σε έναν κόσµο που δεν 
είναι αρκετά σκληρός γι’ αυτόν. Ο σκηνοθέτης συνυπογράφει 
το σενάριο µε τον Ευθύµη Φιλίππου και η ταινία προβάλλεται 
από τις 28 Σεπτεµβρίου έως τις 7 Οκτωβρίου αποκλειστικά στη 
Μικρή Σκηνή της Στέγης.

TANGO OPERA ΤΟΥ ASTOR PIAZZOLLA
Η tango opera «Μαρία του Μπουένος Άιρες» µε τη συναρπαστική µουσική του Astor Piazzolla ανεβαίνει στο Ηρώδειο για µία µοναδική 

βραδιά µε πανσέληνο, την Τρίτη 25 Σεπτεµβρίου. Είναι η παγκόσµια πρώτη χορογραφηµένη opera tango από τους διάσηµους χορογράφους 
Alejandro Aquino και Natalia Hills µε 14 χορευτές, 10 ηθοποιούς-χορωδούς και εννεαµελή ορχήστρα. Πενήντα χρόνια µετά την πρεµιέρα 

της όπερας, η µαγική φωνή του Μπουένος Άιρες Amelita Baltar, η µούσα και σύντροφος του Astor Piazzolla, θα ερµηνεύσει τις ωραιότερες 
άριες tango που γράφτηκαν ποτέ.
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ΣΚΗΝΟΘΕΣΙΑ: Ντέιβιντ Κερ ΠΑΙΖΟΥΝ: Ρόουαν 
Άτκινσον, Έµα Τόµσον, Όλγκα Κιριλένκο, Μπεν Μίλερ

Ο Λούις, ένα ορφανό αγοράκι, µετακοµίζει στο Μίσιγκαν για να ζήσει στο σπίτι του θείου του, Τζόναθαν. 
Εκεί ανακαλύπτει τον κόσµο της µαγείας, αφού τόσο ο θείος του όσο και η καλύτερή του φίλη, Φλόρενς, 
είναι µάγοι. Σύντοµα ο µικρός Λούις θα αντιληφθεί πως το σπίτι έχει ένα µεγάλο µυστικό, αφού στους 
τοίχους του κρύβεται ένα µαγικό ρολόι που έχει τη δύναµη να καταστρέψει τον κόσµο! Θα καταφέρουν 

να το βρουν και να το σταµατήσουν πριν να είναι πολύ αργά; Μια απίθανη ταινία φαντασίας, βασισµένη στο οµώνυµο 
βιβλίο του Τζον Μπέλερς, µε τον υποψήφιο για δύο Χρυσές Σφαίρες Τζακ Μπλακ και τη βραβευµένη µε δύο Όσκαρ 
Κέιτ Μπλάνσετ στους πρωταγωνιστικούς ρόλους.

Σ’ ΑΥΤΗ ΤΗ ΧΩΡΑ ΚΑΝΕΙΣ 
∆ΕΝ ΗΞΕΡΕ ΝΑ ΚΛΑΙΕΙ

Τι µαγικό συµβαίνει σε ένα αχαρτογράφητο νησάκι κάπου στο Αιγαίο; ∆ύο ανυποψίαστοι ξενοµερίτες, ένας 
Γάλλος ευρωβουλευτής και µια νεαρή οικονοµολόγος, φτάνουν µε καΐκι στο ειδυλλιακό Αρµενάκι και 
έρχονται σε επαφή µε τον αλλόκοτο τρόπο ζωής και τις ανατρεπτικές ηθικές αξίες των κατοίκων του. Τα 
λεφτά είναι ντεµοντέ και όχι µόνο… no banks, nο streets, no cars, no rooms to let. Εκεί θα γνωριστούν µε 

τον αλλοπρόσαλλο δάσκαλο και την πληθωρική χήρα του νησιού, θα παραδοθούν στη δίνη του έρωτα και στον σαγη-
νευτικό αυτόν τόπο που µπορεί να αλλάζει τις ζωές των ανθρώπων για πάντα. Στη νέα του ταινία –µε τίτλο βγαλµένο 
από τους στίχους του «Ήτανε λέει» του Άκη Πάνου– ο Γιώργος Πανουσόπουλος εξερευνά έναν ιδεατό τόπο και τρόπο 
ζωής στα καθηλωτικά τοπία της Ικαρίας και θέτει, ανέµελα και µεθοδικά µαζί, τις βάσεις για να ζήσουν οι ήρωές του 
ελεύθεροι.

ΣΚΗΝΟΘΕΣΙΑ-ΣΕΝΑΡΙΟ: Γιώργος Πανουσόπουλος ΠΑΙΖΟΥΝ: Μαργαρίτα Πανουσοπούλου, Μπάµπης Χατζηδάκης, Φωτεινή 
Τσακίρη, Serge Requet-Barville, Γ. Χατζηγιάννης, Βαλέρια Χριστοδουλίδου, Σταύρος Μερµίγκης, Ηλίας Γιαννίρης, Κώστας Πλάκας, 
Πέτρος Χάµπας, Θάνος Πρίτσας και πολλοί Καριώτες και Καριωτίνες

ΣΚΗΝΟΘΕΣΙΑ: Ιλάι Ροθ ΠΑΙΖΟΥΝ: Κέιτ Μπλάνσετ, Κάιλ Μακ Λάχλαν, Τζακ Μπλακ, Όουεν Βακάρο

Ο JOHNNY ENGLISH 
ΞΑΝΑΧΤΥΠΑ
JOHNNY ENGLISH 
STRIKES AGAIN

Ο ένας και µοναδικός Ρόουαν 
Άτκινσον επιστρέφει στον ρόλο 
που όλοι ξέρουµε και αγαπάµε, 
εκείνον του ατζαµή κατασκόπου 

Johnny English που, στη φιλότιµη προσπά-
θειά του να σώσει τον κόσµο, δεν αφήνει 
τίποτα όρθιο στο πέρασµά του. Αυτή τη 
φορά, όταν αποκαλύπτονται οι πραγµατικές 
ταυτότητες όλων των Βρετανών µυστικών 
πρακτόρων, ο Johnny English αφήνει τη 
διδασκαλία και αναλαµβάνει να «αποκρυ-
πτογραφήσει» τον ψηφιακό κόσµο µε τις 
άπειρες αναλογικές του γνώσεις και να βρει 
τους χάκερ. Στο πλευρό του η εντυπωσιακή 
Όλγκα Κιριλένκο, που προσπαθεί να του 
βάλει φρένο, αλλά ο οδοστρωτήρας Johnny 
English δεν σταµατά να προσφέρει απλόχε-
ρα το γέλιο.

ΤΟ ΣΠΙΤΙ ΜΕ ΤΟ ΡΟΛΟΪ ΣΤΟΝ ΤΟΙΧΟ
THE HOUSE WITH Α CLOCK IN ITS WALLS
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E Επιστήμη, τέχνη 
και τεχνολογία 
των αρχαίων 
Ελλήνων
Η Εταιρεία Μελέτης Αρχαίας Ελληνικής 
Τεχνολογίας (ΕΜΑΕΤ) και το Μουσείο 
Ηρακλειδών μετά την επιτυχημένη κοινή 
παρουσία τους σε εκθέσεις σε μουσεία 
τεχνολογίας της Κίνας επισημοποιούν 
και εδραιώνουν τη συνεργασία τους.

INFO
ΕΥΡΗΚΑ: Επιστήμη, τέχνη και τεχνολογία των αρχαίων 
Ελλήνων
Αυτόματα – Μηχανισμός Αντικυθήρων: Ηρακλειδών 16
Τεχνολογία πολέμου στην αρχαία Ελλάδα: Απ. Παύλου 37
https://herakleidon-art.gr/
https://ancientgreektechnology.gr

Ως αποτέλεσμα αυτής της συ-
νεργασίας παρουσιάζεται στο 
κοινό της Αθήνας μέρος της 
μεγάλης συλλογής εκθεμάτων 
της ΕΜΑΕΤ και του Μουσείου 

Ηρακλειδών και συγκεκριμένα οι ενότητες 
«Τεχνολογία πολέμου στην αρχαία Ελλάδα», 
«Αυτόματα» και «Μηχανισμός Αντικυθήρων». 

Στο κτίριο της Αποστόλου Παύλου 37, με 
τίτλο «Πολεμικές Μηχανές», παρουσιάζονται 
όψεις της πολεμικής και στρατιωτικής τεχνο-
λογίας των αρχαίων Ελλήνων από τους προϊ-
στορικούς έως τους ελληνιστικούς χρόνους.

Στο κτίριο της Ηρακλειδών 16, με τίτλο 
«Αυτόματα», παρουσιάζονται επιλεγμένα εκ-
θέματα από τα κορυφαία επιτεύγματα της ε-
ξέλιξης της αρχαίας ελληνικής τεχνολογίας. 
Πρόκειται για αυτόματες μηχανές με πρακτικό 
και επιστημονικό ενδιαφέρον που αναπτύχθη-

καν ή εξελίχθηκαν κατά την ελληνιστική περίοδο. 
Χρήζει ιδιαίτερης μνείας η έκθεση για πρώτη φορά 
στην Ελλάδα της βαδίζουσας Θεραπαινίδας του Ή-
ρωνος και Φίλωνος. Πρόκειται για ομοίωμα σε φυ-
σικό μέγεθος, το οποίο εμπνεύστηκε ο καθηγητής 
Θεοδόσης Τάσιος και υλοποίησε ομάδα υπό τον α-
καδημαϊκό Μανόλη Κορρέ, ο οποίος μάλιστα φιλο-
τέχνησε το ξυλόγλυπτο ομοίωμα.

Eurexit 
στο Θέατρο Τέχνης

Το Θέατρο Τέχνης και το Ελληνογερμανικό Θέατρο της Κολω-
νίας (Deutsch Griechisches Theater Köln e. V.) συνεργάζο-
νται για πρώτη φορά και παρουσιάζουν για μία και μοναδική 
παράσταση, την Παρασκευή 28 Σεπτεμβρίου στη σκηνή της 
Φρυνίχου, το έργο «Eurexit» του Κώστα Παπακωστόπουλου 

με ελληνικούς υπέρτιτλους, το οποίο παρουσιάστηκε με μεγάλη επιτυχία 
την περασμένη σεζόν στο Θέατρο Bauturm της Κολωνίας.

Τελείωσε η Ενωμένη Ευρώπη; Φταίνε οι πρόσφυγες; Φταίνε οι εθνικι-
στές Ούγγροι; Οι τεμπέληδες Νότιοι; Οι υπερόπτες Γερμανοί; Τα ερωτήματα 
του «Eurexit».

Υπάρχουν ωστόσο κι εκείνοι που πιστεύουν ακόμη στα ιδανικά της Ευ-
ρώπης. Στο «Eurexit» είναι ο χορός των αποφασισμένων Ευρωπαίων γυναι-
κών που ονειρεύονται μια καλύτερη Ενωμένη Ευρώπη. Ανήσυχες για το αβέ-
βαιο μέλλον της, θα ταξιδέψουν εκεί όπου όλα ξεκίνησαν, εκεί όπου ο θεϊκός 
ταύρος μετέφερε κάποτε την Ευρώπη, στη χώρα της γέννησης της δημοκρα-
τίας, την Ελλάδα. Εκεί, στην Αγορά της Αθήνας, θέλουν να ξανασυζητήσουν, 
να ξαναβρούν τις χαμένες αξίες της Ενωμένης Ευρώπης, να ξαναχτίσουν το 
μέλλον της.

INFO
Eurexit του Κώστα Παπακωστόπουλου
Θέατρο Τέχνης, Φρυνίχου 14, Πλάκα
Παρασκευή 28 Σεπτεμβρίου, ώρα 21:15
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Ο Γιώργος 
Λάνθιμος κάνει 
τις ταινίες που 
κάνει με μια 
συνέπεια και μια 
ειλικρίνεια σε 
σχέση με το ποιος 
είναι. Εγώ σαν 
θεατής θέλω να 
δω ή να διακρίνω 
με τι αναμετριέται 
ο δημιουργός, 
με τι γελάει, με 
τι ντρέπεται, 
τι φοβάται και 
τι ονειρεύεται, 
προκειμένου να 
είμαι μαζί του, να 
μπορώ να δω τον 
εαυτό μου στον 
κόσμο του.

INFO
Έντα Γκάμπλερ
του Χένρικ Ίψεν
Σκηνοθεσία - 
εικαστική άποψη: 
Άντζελα Μπρούσκου
Μουσική: Nalyssa 
Green
Ηθοποιοί: Παρθενόπη 
Μπουζούρη, Ανδρέας 
Κωνσταντίνου, 
Κωνσταντίνα 
Αγγελοπούλου, Θάνος 
Παπακωνσταντίνου, 
Νικόλας 
Παπαγιάννης, Ειρήνη 
Αϊβαλιώτου και η 
Άντζελα Μπρούσκου
Από τις 11 Οκτωβρίου 
επιστρέφει στο 
Μπάγκειον

Την «Έντα Γκάμπλερ» του Ίψεν παρουσιάζει για δεύτερη χρονιά η 
Άντζελα Μπρούσκου στο ιστορικό ξενοδοχείο Μπάγκειον. Ο Αν-
δρέας Κωνσταντίνου μας εξηγεί πώς είναι να συμμετέχει σε μια πα-

ράσταση που φιλοξενείται στο ιστορικό ξενοδοχείο Μπάγκειον.

Τι είναι αυτό που μας αναγκάζει να επιστρέφουμε στην κλασική δραμα-
τουργία;
Τα κλασικά κείμενα ρίχνουν φως, αγγίζουν ή ταρακουνούν ζητήματα υπαρ-
ξιακά. Η ανάγκη που μας οδηγεί να καταπιανόμαστε με τα κλασικά έργα 
είναι η ανάγκη του ανθρώπου να εξερευνά, να αναδεύει, να βουτά και να ξα-
ναβουτά στον βυθό της ύπαρξης, για να αναμετρηθεί με αυτήν, να αντιμετω-
πίσει τους φόβους του και τις επιθυμίες του.

Αν δεν γνωρίζουμε ήδη την «Έντα Γκάμπλερ», θα δυσκολευτούμε να 
δούμε την παράσταση; Η Άντζελα Μπρούσκου ανεβάζει Ίψεν ή διασκευ-
άζει Ίψεν;
Δεν νομίζω ότι η «Έντα Γκάμπλερ» αποτελεί ένα δύσκολο ή δυσνόητο έργο. 
Είναι φυσικά πολύπλοκο όσον αφορά τις σχέσεις και τις δυναμικές που 
αναπτύσσονται, αλλά έτσι δεν είναι και στη ζωή τα πράγματα; Η Άντζελα 
Μπρούσκου προσεγγίζει το έργο δίνοντας αρκετό χώρο για την ανάπτυξη 
των κινήτρων των ηρώων και φωτίζει τις συγκρούσεις αυτών με τρόπο ξεκά-
θαρο. Αυτό άλλωστε, κατά τη γνώμη μου, το απαιτεί το ίδιο το έργο, προκει-
μένου να μη χάσει την αλήθεια του.

Ο Τέσμαν δεν έχει τη γοητεία του Άιλερτ Λέβμποργκ. Φαίνεται μονοδιά-
στατος, επίπεδος. Αλλά σίγουρα ο Ίψεν δεν θα δημιουργούσε έναν αδιά-
φορο χαρακτήρα. Ποιος είναι, λοιπόν, ο Γέργκεν Τέσμαν και τι σας δυσκό-
λεψε περισσότερο σ’ εκείνον;
Το δυσκολότερο για μένα ήταν να κατανοήσω και να ενσωματώσω τα κίνη-
τρα, τους φόβους και τις επιθυμίες ενός χαρακτήρα που όντως αρχικά φα-
ντάζει μονοδιάστατος. Ο Τέσμαν πράττει σχεδόν απλοϊκά, όμως η λειτουρ-
γία της σκέψης του είναι πολύπλοκη και συχνά μυστηριώδης. Σε κάνει να 
αναρωτιέσαι για το τι καταλαβαίνει πραγματικά, τι σκέφτεται γι’ αυτό που 
καταλαβαίνει και πώς εντέλει καταφέρνει όχι μόνο να επιπλεύσει αλλά και 
να θριαμβεύσει. Η πορεία του στο έργο, λοιπόν, δεν είναι προϊόν τύχης 
αλλά της ίδιας του της ύπαρξης, του τι αυτή πρεσβεύει σε συνάρτηση με τον 
τρόπο με τον οποίο τη διεκδικεί.

Πώς είναι να δουλεύεις με την Άντζελα Μπρούσκου; Έχει διαφορές η συ-
νεργασία με γυναίκα σκηνοθέτη;
Έχω συνεργαστεί στο παρελθόν και με γυναίκες και με άντρες σκηνοθέτες, 

τόσο στο θέατρο όσο και στο σινεμά. Θεωρώ ότι έχει να κάνει με το άτομο 
και όχι με το φύλο. Έχω συνεργαστεί με άτομα με τα οποία δεν επικοινωνή-
σαμε ποτέ πραγματικά και με άλλα που συναντηθήκαμε κάπου και κάτι κερ-
δήθηκε εκατέρωθεν. Η Άντζελα ανήκει στη δεύτερη κατηγορία ατόμων. Η 
συνεργασία μας ως τώρα είναι ευχάριστη και δημιουργική.

Η παράσταση φιλοξενείται στο επιβλητικό κτίριο Μπάγκειον. Το στοιχείο 
αυτό του φυσικού χώρου πόσο βοηθάει το έργο;
Είναι ένας χώρος που μπορεί να σε εμπνεύσει σε πολλά επίπεδα σε σχέση 
με το έργο και την ερμηνεία σου. Έχει όμως αρκετές δυσκολίες, κυρίως τε-
χνικής φύσεως. Θεωρώ, ωστόσο, ότι αναμφισβήτητα παίζει πολύ σημαντικό 
ρόλο στη δημιουργία της παράστασης.

Έχετε άλλα θεατρικά σχέδια γι’ αυτόν τον χειμώνα; Πώς επιλέγετε τις συ-
νεργασίες σας;
Τον Φεβρουάριο θα συμμετέχω σε δύο νέες παραγωγές: στον «Ιβάνοφ» του 
Τσέχοφ σε σκηνοθεσία Άντζελας Μπρούσκου και στον «Οθέλλο» του Σαίξ-
πηρ με την ομάδα Kursk σε σκηνοθεσία Χάρη Φραγκούλη. Τις συνεργασίες 
μου συνήθως τις επιλέγω σε συνάρτηση με το έργο που μου προτείνεται, τον 
σκηνοθέτη και τους ηθοποιούς με τους οποίους θα συνεργαστώ. Νομίζω ότι 
για να συμβεί πραγματικά μια παράσταση πρέπει οι εμπλεκόμενοι να ανα-
ζητούν κάτι κοινό.

Στο σινεμά, που τόσο σας πάει, ετοιμάζετε κάτι;
Υπάρχουν διάφορα ανοιχτά μέτωπα στο σινεμά αυτή τη στιγμή, αλλά ε-
πειδή δεν είναι κάτι σίγουρο ακόμα, νομίζω ότι δεν έχει νόημα να τα ανα-
φέρω. Σας ευχαριστώ, πάντως, για τη φιλοφρόνηση.

Και μια και ο λόγος για σινεμά. Ο Γιώργος Λάνθιμος διακρίθηκε και στο 
Φεστιβάλ Βενετίας. Γιατί δεν έχουμε περισσότερους Λάνθιμους;
Θέλω να δώσω τα συγχαρητήριά μου στον Γιώργο. Δεν θα ευχόμουν ποτέ 
να υπάρξουν άλλοι Λάνθιμοι, Κιούμπρικ ή Κουροσάβα. Ο Γιώργος Λάνθιμος 
κάνει τις ταινίες που κάνει με μια συνέπεια και μια ειλικρίνεια σε σχέση με 
το ποιος είναι. Εγώ σαν θεατής θέλω να δω ή να διακρίνω με τι αναμετριέται ο 
δημιουργός, με τι γελάει, με τι ντρέπεται, τι φοβάται και τι ονειρεύεται, προ-
κειμένου να είμαι μαζί του, να μπορώ να δω τον εαυτό μου στον κόσμο του. 
Με αυτόν τον τρόπο δημιουργείται ένα έργο τέχνης που μπορεί να με αφορά. 
Γνώμονας της δημιουργίας, λοιπόν, κατά τη γνώμη μου, οφείλει να είναι η α-
ποκάλυψη μιας αλήθειας προσωπικής. Απ’ όποια μορφή τέχνης κι αν προέρ-
χεται, ο δημιουργός πρέπει να μπορεί να φανερωθεί, να μοιραστεί την αλή-
θεια του, να μας πει τι έχει μάθει από αυτήν και να μάθει κάτι κι αυτός.

ΑΝΔΡΈΑΣ 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΊΝΟΥ

«Ο δημιουργός 
πρέπει να μπορεί 
να μοιραστεί την 

αλήθεια του»

  ΣΤΗΝ ΝΤΈΠΥ ΚΟΥΡΈΛΛΟΥ
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Η Πανελλαδική Φιλοζωική και Περιβαλλοντική Οµο-
σπονδία (ΠΦΠΟ) καλεί σχεδιαστές και επαγγελµα-
τίες να συµµετάσχουν στο κίνηµα κατά της αληθινής 
γούνας και να δηλώσουν έµπρακτα την αποµάκρυνσή 

της από τα ρούχα στην ελληνική βιοµηχανία.
Όπως χαρακτηριστικά αναφέρουν:
«Η Μόδα για το ευρύ κοινό είναι Τέχνη, είναι εκλεπτυσµένη έκ-
φραση, είναι δηµιουργία και είναι συνυφασµένη µε την οµορφιά, 
τα φώτα, την αποδοχή κι επιδοκιµασία, τον συναγωνισµό, την και-
νοτοµία, την επιτυχία και τη χαρά. Η αλήθεια που περίτεχνα εδώ 
και χρόνια κρύβεται είναι πως: Τα ζώα που σκοτώνονται κατά ε-
κατοµµύρια, προκειµένου η γούνα τους να χρησιµοποιηθεί στο ε-
µπόριο, είναι άγρια ζώα που είτε αιχµαλωτίζονται είτε εκτρέφονται 
και εξαναγκάζονται να ζουν σε µικροσκοπικά βρόµικα και κατασκό-
τεινα κλουβιά µέχρι την ώρα της θανάτωσής τους µε βασανιστικές 
µεθόδους. Όσο είναι στα κλουβιά προσπαθούν αδιαλείπτως να ε-
λευθερωθούν δαγκώνοντας τα σίδερα της φυλακής τους, κοµµα-
τιάζουν από το στρες ακόµα και τη σάρκα τους και παρουσιάζουν 
στοιχεία κανιβαλισµού µέσα σε όλη τη δυστυχία που βιώνουν. Μέ-
θοδοι θανάτωσής τους είναι η ηλεκτροπληξία, τα χτυπήµατα στο 
κεφάλι, στραγγαλισµός, εισπνοή τοξικών αερίων. Κάποια από αυτά 
που ατυχώς δεν πεθαίνουν αµέσως, γδέρνονται ενώ έχουν ακόµα 
τις αισθήσεις τους. Όµως η χρήση γούνας και δερµάτων έχει σο-
βαρές και επιβλαβείς επιπτώσεις και για το περιβάλλον και τους 
ανθρώπους. Μία από τις µεγαλύτερες µελέτες, η Poison in Furs, η 
οποία εκδόθηκε από την EcoAid από τον επιστήµονα χηµικό µη-
χανικό Manfred Krautter για λογαριασµό της διεθνούς οργάνω-
σης για τα δικαιώµατα των ζώων FOUR PAWS, τονίζει συγκεκρι-
µένα ότι “η µόδα της γούνας είναι υπερβολικά µολυσµένη µε επι-
κίνδυνες και βλαβερές χηµικές ουσίες”. Η έρευνα που έγινε στην 
ευρωπαϊκή ήπειρο µε δείγµατα γούνας από Ελβετία, Αυστρία, Ολ-
λανδία, Μ. Βρετανία, Βουλγαρία και Ρουµανία κατέληξε σε ευρή-
µατα που αποδεικνύουν ότι η µόλυνση είναι ανησυχητικά συνε-
χής. Χηµικά στοιχεία και συστατικά που χρησιµοποιούνται καθ’ 

όλη τη διαδικασία παραγωγής γούνας, αλλά και δερµάτων γενι-
κότερα (όπως καθαρισµός, επεξεργασία, βαφή, συντήρηση κ.λπ.), 
µιας εντατικής χηµικής διαδικασίας, µε σκοπό την παραγωγή ενός 
προϊόντος της µόδας ανθεκτικού στην αποσύνθεση και προερχό-
µενου από έναν ζωντανό οργανισµό, κρίνονται ως επικίνδυνα για 
την υγεία και το περιβάλλον. Κάποια από αυτά, δε, κρίθηκαν και 
ως πιθανοί επιµολυντές του νερού. Άλλωστε το ότι 14 ευρωπαϊκές 
χώρες έχουν ήδη προχωρήσει σε νοµοθεσία σταδιακής κατάργη-
σης των γουνοπαραγωγικών βιοµηχανιών, µε πρόσφατη τη Νορ-
βηγία, δεικνύει τη βιοµηχανία γούνας ως µια ηθικά κατακριτέα 
αλλά και διαρκώς φθίνουσα οικονοµική δραστηριότητα. Φωτεινό 
παράδειγµα αποτελούν διάσηµοι σχεδιαστές µόδας που εξαιρούν 
τη χρήση γούνας από τις δηµιουργίες τους χρησιµοποιώντας εναλ-
λακτικές άφθονες που προσφέρει η τεχνολογική πρόοδος, φιλικές 
προς το περιβάλλον, χωρίς θάνατο και βασανισµό ζώων που βάφουν 
µε αίµα τα χέρια τους, ενώ όλο και περισσότεροι προχωρούν στην 
εξαίρεση αυτή: Burberry, Versace, Galliano, Furla, Donna Karan 
and DKNY, Michael Kors, Gucci, The Kooples, Giorgio Armani, 
Hugo Boss, Lacoste, Vivienne Westwood, Ralph Lauren, Tommy 
Hilfiger, J. Crew, Calvin Klein, Stella McCartney, Kate Spade New 
York, Alexachung. Πρόσφατα, δε, στην Εβδοµάδα Μόδας του Λον-
δίνου εξαιρέθηκε, απαγορεύτηκε η φυσική γούνα. Κλείνοντας, α-
πευθυνόµενοι στους σχεδιαστές µόδας, στον κόσµο που δουλεύει 
και στηρίζει την ελληνική µόδα, στους διοργανωτές και σε κάθε 
παράγοντα (µοντέλα, φωτογράφους, στυλίστες, fashion managers, 
hair stylists, make up artists, δηµιουργούς κοσµηµάτων και υπο-
δηµάτων, εταιρείες καλλυντικών και προϊόντων µακιγιάζ, fashion 
bloggers, fashion brands, fashion & lifestyle sites, τηλεοπτικούς & 
ραδιοφωνικούς σταθµούς, παρουσιαστές, ηθοποιούς & τραγουδι-
στές) δηλώνουµε ότι επιθυµούµε και στη χώρα µας η Μόδα να είναι 
καινοτόµα, λαµπρή, δηµιουργική, εξαιρώντας τη φυσική γούνα, ε-
ξαιρώντας το δέρµα ζώων και τα βασανιστήριά τους και όλα τα πα-
ράγωγα, βάζοντας τέλος στο έγκληµα και προάγοντας τον Πολιτι-
σµό και την Ειρήνη!».

Χαρίζονται σε φιλόζωους µωρά γατάκια. Είναι υπέροχα και 
πλέον ανεξάρτητα. Τηλ. επικοινωνίας: 6936 793988.

Πανέµορφα πλάσµατα, χνουδωτά και έξυπνα, αναζητούν σπίτι και υπεύθυνη υιοθεσία. 
Είναι 3 µηνών και θα δοθούν εµβολιασµένα, µε τσιπ. Θα γίνουν 15-20 κιλά. Είναι πα-
νέξυπνα, κοινωνικοποιηµένα και αποπαρασιτωµένα. Τηλ. επικοινωνίας: 6909 414438.

ΠΦΠΟ προς τους 
Έλληνες σχεδια-
στές µόδας: Πείτε 
τέλος στη γούνα
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Χτισμένη κατά μήκος της μεγαλύτερης παραλίας της Εύβοιας, 
σε απόσταση 2 ωρών από την Αθήνα, η παραλία της Αγίας 
Άννας είναι προορισμός για όλο τον χρόνο, καθώς συνδυάζει 
θάλασσα και βουνό σε ισόποσες δόσεις.

Η φάρμα Rancheros, η Greecycle και η pilates trainer Βιβή Νικολα-
κέα σας καλούν σε ένα διήμερο ευεξίας, ανακαλύψεων και επαφής με τη 
φύση.

Θα γνωρίσουμε τα άλογα και τα γαϊδουράκια του Rancheros, θα κά-
νουμε ιππασία στη θάλασσα (δεν απαιτούνται γνώσεις) και ασκήσεις ε-
μπιστοσύνης με τα άλογα, για να ανακαλύψουμε πως είναι να συνεργάζε-
σαι με ένα ζώο 600 κιλών.

Θα ανακαλύψουμε με τα ποδήλατα της Greecycle το δάσος του 
Μπουρνιά, διασχίζοντας με οδηγό τον Γιάννη Αμαραντίδη μια απόσταση 
πέντε χιλιομέτρων, μια ήπια, βατή και ευχάριστη διαδρομή.

Με την personal trainer Βιβή Νικολακέα, απόφοιτο ΤΕΦΑΑ, θα κά-
νουμε pilates με θέα το Αιγαίο. Θα έρθουμε σε επαφή με το σώμα μας, 
μέσα από ένα πρόγραμμα ήπιων ασκήσεων και αναπνοών, διάρκειας 90 
λεπτών, με στόχο την ενδυνάμωση και την ευεξία.

Θα μείνουμε στο Sabbia Village. «Sabbia» σημαίνει «άμμος» στα ιτα-
λικά και οι οκτώ αυτόνομες κατοικίες του Sabbia Village είναι πράγματι 
χτισμένες πάνω στην παραλία. Το «χωριό», αν και πάνω στη θάλασσα, θυ-
μίζει αλπικό resort, με κεραμίδια στα σπιτάκια, ατέλειωτα μέτρα γκαζόν 
να τα περιβάλλουν και πισίνα. Το εσωτερικό, διαμορφωμένο σε δύο επί-
πεδα, με ξύλινη στριφογυριστή σκάλα να οδηγεί στην κρεβατοκάμαρα-σο-
φίτα, διαθέτει τζάκι, κλιματιστικό και πλήρη εξοπλισμό κουζίνας.

Το Σάββατο βράδυ θα φάμε στο Πάμε Καλαμάκι με θέα το Αιγαίο. Την 
Κυριακή το μεσημέρι θα γνωρίσουμε το εκπληκτικό χωριό Αχλάδι και θα 
φάμε στην παραδοσιακή ταβέρνα του Κυριάκου.

Αναλυτικά το πρόγραμμα:

1η Ημέρα
9:00 Αναχώρηση από Αθήνα
12:30 Άφιξη στην Αγία Άννα
Τακτοποίηση στα δωμάτια
*Αν ο καιρός το επιτρέπει μπάνιο στη θάλασσα
13:00 Γνωριμία με τα άλογα του Rancheros – βοηθάμε στο τάισμά τους
14:00 Πικνίκ στο Rancheros με τοπική χωριάτικη τυρόπιτα και χυμό
15:00-17:00 Βόλτα με τα άλογα στη θάλασσα – ασκήσεις εμπιστοσύνης
18:00-19:30 Ποδηλατική βόλτα στο δάσος
20:00 Φαγητό στο εστιατόριο Πάμε Καλαμάκι

2η Ημέρα
Πρωινό στο δωμάτιο με σπιτικές μαρμελάδες, ζυμωτό ψωμί, κέικ καρό-
του, φρούτα, και τσάι
10:00-11:30 Pilates
12:00-13:30 Βόλτα με τα άλογα στη θάλασσα – ασκήσεις εμπιστοσύνης
15:00-18:00 Βόλτα στο Αχλάδι – φαγητό στην παραδοσιακή ταβέρνα «Κυ-
ριάκος»
20:00 Αναχώρηση

Σύνολο: €150
Προκαταβολή: €50
(στην τιμή δεν περιλαμβάνονται τα ποτά και αναψυκτικά στο φαγητό)

Πληροφορίες: 6976 687977, rancheros2015@gmail.com, 
https://www.facebook.com/events/1863619907086748/

Εκδρομή στην Αγία 
Άννα στη Β. Εύβοια
για pilates, ιππασία

και ποδηλασία
Με φόντο το αδάμαστο Αιγαίο, τη μαγευτική 
φύση και μια ανατολή που συναγωνίζεται το 
Ημεροβίγλι, στην Αγία Άννα σας περιμένει 

πληθώρα δραστηριοτήτων.

Για την ιππασία χρειάζεστε: μακρύ 
κολάν, αθλητικά παπούτσια ή μποτά-
κια
Για το ποδήλατο χρειάζεστε: μακρύ 
κολάν, αθλητικά παπούτσια, ένα 
μπουκαλάκι νερό
Για το pilates χρειάζεστε: στρωματάκι 
γυμναστικής, πετσέτα

Χρήσιμα
Λειτουργούν τρία μίνι μάρκετ 9:00-
14:00 και 17:30-21:00.
ΔΕΝ υπάρχει ΑΤΜ.
Πρατήριο βενζίνης υπάρχει στο χωριό 
της Αγίας Άννας και όχι στην παραλία, 
10 λεπτά απόσταση από την παραλία.
ΔΕΝ υπάρχει φαρμακείο.
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Η Χριστίνα 
Μαυρίδου είναι 
καθηγήτρια 
Φυσικής Αγωγής - 
personal trainer.
Site: www.personaltrainer-

christy.com

Facebook Page: Christy 

Μαυρίδου

Instagram: christymav

YouTube: Christy Mavridou

Οκτώ 
τροφές κατά 
των ρυτίδων

info
ΧΡΙΣΤΙΝΑ ΛΑΣΚΑΡΗ

Ο τρικέφαλος µυς βρίσκεται στο πίσω µέρος του µπράτσου σου και είναι 
ένας από τους µυς που χαλαρώνουν πολύ εύκολα, ειδικά στις γυ-
ναίκες. Η καθηγήτρια Φυσικής Αγωγής και personal trainer Χρι-
στίνα Μαυρίδου σου δείχνει ασκήσεις για τρικέφαλους που 

µπορείς να τις κάνεις στο σπίτι σου.

ΚΑΝ’ ΤΟ ΟΠΩΣ Η CHRISTY!
Απόκτησε δυνατούς τρικέφαλους

Στηρίξου στα γόνατα και στις παλάµες, έχοντας τον 
κορµό, τα ισχία και τα γόνατα σε µια ευθεία, χωρίς 
να κάνει λόρδωση η µέση. Φέρε τις παλάµες σου 
κάτω από το στήθος, µε τα δάχτυλά σου να σχηµατί-
ζουν ένα τρίγωνο. Εισπνέοντας, λύγισε τους αγκώ-
νες, ρίξε το βάρος του σώµατός σου µπροστά και 
κάτω και εκπνέοντας τεντώνεις αγκώνες σηκώ-
νοντας το βάρος σου µε τους τρικέφαλους. Επανά-
λαβε 15 φορές.

Τοποθέτησε τις παλάµες σου ακριβώς κάτω από τους ώµους 
σου, έχοντας την ίδια θέση σώµατος µε πριν. Εισπνέοντας λύ-
γισε τους αγκώνες σου µε τους βραχίονες να εφάπτονται στον 
κορµό σου και εκπνέοντας τέντωσε τον αγκώνα σου σφίγγοντας 
τον τρικέφαλο µυ. Επανάλαβε 10 φορές.

Κάτσε ανάσκελα, 
στηρίζοντας το 
σώµα σου στα πέλ-
µατα και στις παλάµες. 
Έχοντας στον αέρα τη λε-
κάνη, πάρε εισπνοή από τη 
µύτη και λύγισε τους αγκώνες 
προς τα πίσω.
Εκπνέοντας από το στόµα, τέντωσε 
τους αγκώνες και σήκωσε τη λεκάνη ψηλά 
(σφίγγοντας τους γλουτούς), ούτως ώστε να γυ-
µνάσεις ακόµα περισσότερο τους τρικέφαλους. Επα-
νάλαβε 20 φορές.
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  ΤΟΥ ΣΩΤΗΡΗ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΥ*

Η διάσηµη µεσογειακή διατροφή βασίζεται στην υψηλή 
κατανάλωση ανεπεξέργαστων τροφών, ιδιαιτέρως 
φρούτων και λαχανικών. Η κλασική ελληνική δια-
τροφή είναι αντιπροσωπευτικό δείγµα της µεσογεια-

κής και είναι πια γνωστό και αποδεκτό ότι δρα προστατευτικά ένα-
ντι των καρδιαγγειακών νοσηµάτων και άλλων παθήσεων.

Ένα βασικό στοιχείο της διατροφής των Ελλήνων είναι οι ωµές 
σαλάτες. Η λαχανοσαλάτα µε το σκορδάκι της και το τριµµένο κα-
ρότο, η µαρουλοσαλάτα µε το φρέσκο κρεµµύδι και τον άνηθο και 
η παγκοσµίως γνωστή και αναµφισβήτητη «βασίλισσα» του τρα-
πεζιού µας, η χωριάτικη σαλάτα. Το κοινό στοιχείο και των τριών 
είναι τα φρέσκα λαχανικά και το εξαιρετικό παρθένο ελαιόλαδο.

Η χωριάτικη ή «ελληνική σαλάτα» αποτελεί µια εµπλουτι-
σµένη εκδοχή της αγγουροντοµατοσαλάτας µε την επιπλέον προ-
σθήκη της φέτας. Το χωριό από το οποίο προέρχεται δεν το γνωρί-
ζει κανείς, αλλά έχουµε βάσιµες υποψίες ότι είναι η… Αθήνα.

Είναι γνωστό πως το δαιµόνιο της φυλής σκαρφίζεται διάφορα 
για να βρει παραθυράκια σε νόµους και διατάξεις. Τη δεκαετία του 
1960 στα εστιατόρια πέριξ της Πλάκας δηµιουργήθηκε η χωριά-

τικη, για να πωλείται εκτός διατιµήσεως και να τη χρεώνουν στους 
τουρίστες σε πιο τσουχτερές τιµές από την αγγουροντοµατοσαλάτα, 

που είχε διατίµηση και κατά συνέπεια σταθερή τιµή. Στην πλήρη εκ-
δοχή της η χωριάτικη περιέχει ντοµάτα, αγγούρι, πράσινη πιπεριά, ρί-

γανη, ελιές Καλαµών, ελαιόλαδο, κάπαρη, κρεµµύδι και τυρί φέτα.
Πλούσια και νοστιµότατη, είναι ένα πλήρες γεύµα, µε τόσο µεγάλη 

περιεκτικότητα σε θρεπτικά συστατικά και αντιοξειδωτικά, που θα µπο-
ρούσε να χαρακτηριστεί υπερτροφή.

Η χωριάτικη µας δίνει περίπου 75-80 θερµίδες στα 100 γρ., ενώ καθο-
ριστικό είναι εδώ το πόσο λάδι βάζουµε και πόση φέτα. Οι παραπάνω θερ-

µίδες έχουν υπολογιστεί µε 2 κουταλιές της σούπας λάδι και 80 γρ. τυρί φέτα.
Μια χωριάτικη σαλάτα θα καλύψει πλήρως τις ηµερήσιες ανάγκες µας σε 

βιταµίνη C και θα µας δώσει σχεδόν το 40% του ασβεστίου που χρειαζόµαστε 
σε µία ηµέρα.

Περιέχει αρκετά υψηλό ποσοστό από φαινόλες και φλαβονοειδή, καθώς και 
αρκετές φυτοστερόλες, όπως η σιγµαστερόλη, η καµπεστερόλη και η β-σιτοστερόλη, 

που έχουν αποδεδειγµένη δράση έναντι των υπερλιπιδαιµιών.
Περιέχει δύο ισχυρά αντιοξειδωτικά, το σκουαλένιο, λόγω του ελαιολάδου και των 

ελιών Καλαµών, και το λυκοπένιο, λόγω της ντοµάτας, που της προσδίδουν σηµαντική προ-
ληπτική αντικαρκινική δράση.

Έχει µικρή περιεκτικότητα σε κορεσµένα λιπαρά, τα οποία προέρχονται από τη φέτα, και 
µεγαλύτερη περιεκτικότητα σε µονοακόρεστα, που προέρχονται από το ελαιόλαδο.

Οι πολυφαινόλες και τα τερπενικά οξέα τής δίνουν µια σηµαντική αντιοξειδωτική ικανότητα, 
καθώς έχουν ισχυρή δυνατότητα δέσµευσης ελεύθερων ριζών.

Στη χωριάτικη σαλάτα περιέχονται επίσης οι ουσίες καρβακρόλη, θυµόλη και ροσµαρινικό οξύ, που 
βρίσκονται στη ρίγανη και έχουν ισχυρή αντιφλεγµονώδη δράση στον οργανισµό µας.
Η απλότητα και η ευκολία παρασκευής της χωριάτικης σαλάτας, το ταίριασµα των γεύσεων και η ωφελιµότητά 

της για την υγεία την τοποθετούν πολύ ψηλά στις προτιµήσεις των Ελλήνων αλλά και των επισκεπτών της χώρας µας. 
Αλµυρή και ξινή ταυτόχρονα, πικάντικη και ελαφριά, µπορεί να σταθεί µόνη της σαν ένα πλήρες και ισορροπηµένο γεύµα, 

ειδικά αν τη συνοδεύσουµε µε µια φέτα ζυµωτό ψωµί ολικής άλεσης ή ένα κρίθινο παξιµάδι.
Μην ψάχνετε, λοιπόν, για υπερτροφές στη µακρινή Ασία, αλλά φτιάξτε για µεσηµεριανό µια χωριάτικη σαλάτα!

*Ο Σωτήρης Ηλιόπουλος είναι διαιτολόγος-διατροφολόγος, υπεύθυνος για το in-diet.gr.

Χωριάτικη, 
�ια σαλάτα 

χωρίς… χωριόΚαι όµως, υπάρχουν 
τροφές που µπορείς να 
προσθέσεις στη διατροφή σου 
και να προλάβεις τις ρυτίδες.
Μαυροσούσαµο
Γεµάτοι αιθέρια έλαια, ολεϊκό οξύ, αµινοξέα, κάλιο και φυτικές ίνες, αυτοί 
οι σπόροι είναι τόσο πλούσιοι σε συστατικά τα οποία σου προσφέρουν νεανικό 
δέρµα, που αξίζει να τους βάλεις σε κάθε γεύµα. Πρόσθεσέ τους σε κάθε σαλάτα 
µαζί µε αβοκάντο!

Κολοκυθόσποροι
Μάλλον περιέχουν κάποιο… µαγικό συστατικό, καθώς καταπολεµούν τις ρυτίδες αλλά 
και τις ουλές από παλιά ακµή. Περιέχοντας άφθονο ψευδάργυρο, βιταµίνη Ε, θείο και ω-3 
λιπαρά οξέα, οι σπόροι αυτοί θεραπεύουν, θρέφουν, αναπλάθουν και ενυδατώνουν το δέρµα. 
Μπορούν επίσης να επιδιορθώσουν σηµάδια που σου έχει αφήσει η ακµή. Τρώγε τους ωµούς, 
επειδή τα ευαίσθητα λιπαρά τους καταστρέφονται όταν εκτίθενται σε πάρα πολλή ζέστη.

Αβοκάντο
Το αβοκάντο περιέχει ένα λιπαρό µε τόσο µικρό µόριο, που µπορεί να γλιστρήσει µέσα από τις 
µεµβράνες και να προστατέψει τα µιτοχόνδρια και το DNA από τις ελεύθερες ρίζες. Αυτό σηµαίνει 
πιο λαµπερό δέρµα.

Ω-3 λιπαρά
Υπάρχει λόγος που επαναλαµβάνουµε συνέχεια πόσο θαυµαστά είναι τα ω-3 λιπαρά οξέα και για τον 
οργανισµό και για το δέρµα σου. Οι τροφές µε µεγάλη περιεκτικότητα σε αυτά τα λιπαρά καταστέλλουν 
την ανταπόκριση του οργανισµού σου στις φλεγµονές και κάνουν τα κύτταρα να συγκρατούν νερό (µε 
την καλή έννοια), οπότε το δέρµα σου γίνεται πιο σφιχτό και µειώνονται οι ρυτίδες.

Σελήνιο
Για να διατηρηθεί η ελαστίνη της επιδερµίδας σου, να τρως τροφές πλούσιες σε σελήνιο, ένα µέταλλο 
που βοηθά την επιδερµίδα σου να είναι πιο λεία και σφιχτή, όπως βραζιλιάνικα καρύδια, τόνο από 
κονσέρβα, γαλοπούλα, τυρί cottage µε λίγα λιπαρά και µύδια.

Πρωτεΐνες
Οι ίνες του κολλαγόνου αποτελούνται από αµινοξέα, τα οποία αποτελούνται από πρωτεΐνες. Για να 
δεις πιο σφιχτό και λείο δέρµα, κατανάλωνε περισσότερες τροφές πλούσιες σε πρωτεΐνη, όπως 
ψάρι, όσπρια, τόφου, άπαχο κρέας, πουλερικά και αβγά.

Ντοµάτες
Το γνώριζες πως οι ντοµάτες περιέχουν φυσικό δείκτη αντηλιακής προστασίας; Το 
λυκοπένιο στις ντοµάτες συµβάλλει στην πρόληψη των βλαβών από τις ακτίνες UVA 
και UVB. Παρ’ ότι, φυσικά, πρέπει να προσθέσεις αντηλιακό, µόλις δύο ντοµάτες σού 
προσφέρουν δείκτη προστασίας 5, που σηµαίνει ότι έχεις 50 λεπτά έκθεσης στον ήλιο 
πριν καείς, εάν το δέρµα σου συνήθως καίγεται στα 10 λεπτά.

Βιταµίνη C και E
Η βιταµίνη C είναι ζωτικής σηµασίας για την παραγωγή του κολλαγόνου και 
ενισχύει την ικανότητα ανάπλασης της επιδερµίδας. ∆οκίµασε τροφές 
πλούσιες σε βιταµίνη C, όπως πράσινα φυλλώδη λαχανικά, µπρόκολο, 
πιπεριές, φράουλες, πορ τοκάλια και παπάγια. Η παπάγια περιέχει 
επίσης άφθονη βιταµίνη Ε, άλλο ένα πολύ σηµαντικό συστατικό 
για την καταπολέµηση των ρυτίδων, καθώς προστατεύει τα 
κύτταρα του δέρµατος από τις ακτίνες UV και άλλους 
περιβαλλοντικούς παράγοντες που προκαλούν τις 
καταστροφικές για το δέρµα ελεύθερες ρίζες. 
∆οκίµασε να προσθέσεις ελαιόλαδο, 100% 
αλεύρι ολικής αλέσεως, kale, αµύγδαλα 
και ακτινίδιο στη διατροφή σου 
για να πάρεις όλα αυτά τα 
οφέλη.
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